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Gmina Głowno�|�Po�sesji�Rady�gminy

Podwyżka za śmieci jest, 
ale niższa niż zakładano
18 zł za odpady segregowane 
i 39 zł za niesegregowane 
– taką stawkę za odbiór 
odpadów komunalnych 
uchwalili radni podczas 
poniedziałkowej, 9 grudnia, 
sesji Rady Gminy Głowno. 
W praktyce mieszkańcy 
zapłacą jeszcze mniej.

Pierwotnie zaproponowa-
na przez wójta wysokość stawki 
oscylowała w granicach 21 zło-
tych (segregowane) oraz 42 złote 

(niesegregowane). Przewidywała 
ona więc 70-procentowy wzrost 
cen w stosunku do stawek aktual-
nie obowiązujących (po uwzględ-
nieniu ulgi za kompostowanie). 
Dziś mieszkańcy płacą bowiem 
11 złotych za osobę na miesiąc 
za odbiór odpadów selektywnych 
oraz 18 złotych w przypadku od-
padów nieselektywnych.

Inny punkt widzenia 
Inną propozycję, opartą na za-

łożeniu, że bilansowanie systemu 
odbioru śmieci nie może odbywać 

się kosztem tych, którzy sumien-
nie płacą, przedstawił radny Łu-
kasz Łukasik. Członek Komisji 
Rewizyjnej oraz Komisji Petycji, 
Skarg i Wniosków Rady Gminy 
przedstawił swoją analizę dostęp-
nych danych i zwrócił w niej uwa-
gę na kilka zastanawiających oraz 
niepokojących tendencji.

Radny Łukasz Łukasik za-
uważył, że w ciągu roku na tere-
nie gminy Głowno zmniejszyła 
się liczba osób zadeklarowanych 
w systemie odbioru śmieci. Jest 
to spadek z 4.262 osób do 4.080 
osób. Ubyły 182 osoby, 43 gospo-
darstwa. Po jednym lub więcej 
z każdego sołectwa. – Ja osobiście 
w to nie wierzę. Wydaje mi się, że 
jest to po prostu wycofywanie de-
klaracji.   str. 7

Stryków�|�Szlachetna�Paczka

Pomoc ze Strykowa trafi ła do 13 rodzin
Wolontariusze i darczyńcy 
strykowskiej Szlachetnej 
Paczki dotarli w tym roku 
do 13 rodzin, przekazując im 
moc upragnionych, 
a najczęściej zwyczajnych 
prezentów, na które z różnych 
przyczyn obdarowani sami 
nie mogą sobie pozwolić.

Kołdry, poduszki, pralki, od-
kurzacze, garnki, ciepła odzież 

i obuwie oraz artykuły spożywcze 
– głównie to znalazło się w pacz-
kach dla osób starszych, samot-
nych, niepełnosprawnych oraz ro-
dzin wielodzietnych, żyjących bez 
jednego z rodziców albo takich, 
w których ktoś poważnie choru-
je. Średnio w jedno miejsce trafi  
20 paczek. Rozwoził je sześcio-
osobowy zespół wolontariuszy, 
wspierany logistycznie przez dru-
hów OSP Stryków, a w niektórych 
przypadkach sami darczyńcy, któ-

rzy w tym roku znaleźli się bardzo 
szybko i z których każdy w po-
dziękowaniu otrzymał pamiątko-
wy dyplom.

– Wczoraj z pierwszą paczką 
odwiedziliśmy bardzo schorowa-
ną osobę, u której po 5 latach na-
stąpił nawrót choroby. Życie z naj-
niższej emerytury i konieczność 
intensywnego leczenia powodują, 
że pomoc ze strony rodziny, choć 
jest ogromnym wsparciem, nie 
wystarcza.  str. 9

Głowno

6 pomysłów 
na przyjazne 
miasto
Plażing na Plażowej, 
punkt gry w minigolfa 
czy siłownia plenerowa 
na Hucie Józefów – to 
tylko niektóre z pomysłów, 
jakie mają szansę zostać 
zrealizowane w przyszłym 
roku w naszym mieście.

Wraz z początkiem grudnia za-
kończył się etap zgłaszania zadań 
do kolejnej edycji Budżetu Oby-
watelskiego Miasta Głowna.

Podczas etapu wstępnego, prze-
prowadzonego w okresie od 18 li-
stopada do 1 grudnia br., wpłynęło 
sześć propozycji zadań do realiza-
cji w ramach wspomnianych środ-
ków. Na liście pomysłów znalazły 
się: plażing na ul. Plażowej, czy-
li zakup leżanki obrotowej i miej-
skich hamaków; punkt gry w mi-
nigolfa, modernizacja lub budowa 
placów zabaw i siłowni plenero-
wych (m.in. na osiedlu Sikorskie-
go i Hucie Józefów), a wreszcie 
ekologiczny projekt pod hasłem 
“Głowno – Miasto blisko natury”, 
dążący do uatrakcyjnienia prze-
strzeni miejskiej poprzez wpro-
wadzenie elementów zieleni oraz 
twórcze wykorzystanie dawnych 
łódek w charakterze donic kwiato-
wych (recykling i street art).

Jak udało się nam dowiedzieć, 
wszystkie złożone projekty prze-
szły pozytywnie weryfi kację for-
malną i zostały przekazane do 
oceny merytorycznej, która za-
kończy się do 22 stycznia 2020 
roku. Do tego czasu, pracownicy 
Urzędu Miejskiego w Głownie nie 
zdradzają szczegółów.

– Za wcześnie, by mówić 
o szczegółach. Wprawdzie wnio-
ski przeszły weryfi kację formal-
ną, ale przed oceną merytoryczną 
nie dowiemy się czy są sensowne 
oraz zgodne z regulaminem. Opo-
wiemy o nich dopiero w styczniu 
– zapewnia Rafał Jaśkowski, kie-
rownik Referatu Promocji i Ko-
munikacji Społecznej Urzędu 
Miejskiego w Głownie.  str. 3

rZUT OKiEM�|�SzAnToWiązAŁKA

Utalentowani wokalnie harcerze z głowieńskiego Hufca ZHP 
wyśpiewali ii miejsce w�kategorii�zespołów�starszych�podczas
XXXiii�festiwalu�Piosenki�Żeglarskiej�„Szantowiązałka”.�odbył�się�on�
w�miniony�weekend,�7-8�grudnia,�w�Łodzi.�zespół�w�składzie:�Albert�
Waśkiewicz,�Piotr�Karwacki,�urszula�Tomczyk,�Sandra�halamus,�judyta�
Koneczna,�dominika�głowacka,�Kasia�Malka,�Klaudia�Rożniata�i�jagoda�
Karwacka�zaprezentował�na�festiwalowej�scenie�dwie�piosenki�ż�eglarskie:�
„hej�ho,�żagle�staw!”�i�„Wędrowiec”.�do�udziału�w�konkursie�harcerzy�
przygotował�dh�Albert�Waśkiewicz.�aw
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Łowicz – Głowno�|�uczmy�się�segregować,�bo�dostaniemy�po�kieszeni

Nie będziesz segregował, 
pójdziesz z torbami
Już w przyszłym roku, jeżeli pracownicy fi rmy odbierającej odpady znajdą 
w worku, koszu lub kontenerze odpady, które powinny trafi ć do innych pojemników, 
to ich nie odbiorą, a mieszkańców posesji ukarzą powiększoną opłatą. 
Dotyczyć to będzie zarówno domów jednorodzinnych jak i całych bloków.

W Łowiczu, jeżeli zostanie 
przyjęta stawka 31 zł na osobę 
miesięcznie, wynikająca z przetar-
gu, „karna” opłata będzie jej dwu-
krotnością: czyli 62 zł/miesiąc. 
W Głownie będzie to 67 zł/m-c,
w Strykowie 38 zł/m-c. Wówczas 
w Łowiczu, opłata dla pięciooso-
bowej rodziny wzrośnie ze 155 zł 

do 310 zł miesięcznie, w Głownie 
do 335 zł!

Urzędnicy mają poważne oba-
wy co do funkcjonowania po no-
wym roku systemu odbioru i za-
gospodarowania odpadów. Raz, 
że cena wrośnie, dwa, że obowią-
zek 100-procentowej segregacji 
i kar administracyjnych za nie wy-
wiązywanie się z niej, może spo-
wodować wiele kłopotliwych sy-
tuacji.

Nie powinno ich być na osie-
dlach domów jednorodzinnych, 
dla tych mieszkańców właściwie 

nic się nie zmienia, poza opła-
tą. Odpady będą odbierane z tą 
samą częstotliwością jak dotych-
czas, w pięciu frakcjach, w zależ-
ności od koloru: w żółtych – two-
rzywa sztuczne, zielonych – szkło 
bezbarwne i kolorowe, brązowych 
– bioodpady, niebieskich – papie-
ry, a w plastikowych pojemnikach 
(kubłach) odpady resztkowe, któ-
rych nie da się podzielić na po-
wyższe frakcje.

Istotne jest to, że na osiedlach 
domów jednorodzinnych łatwo 
jest określić, do kogo należą wy-

stawione śmieci. Odpowiedzial-
ność jest więc jasna, co sprawia, 
że dyscyplina w segregowaniu 
szybko się ukształtowała.

Najważniejsze: odpady 
będą kontrolowane
Pracownicy fi rmy odbierającej 

odpady będą od 1 stycznia zobo-
wiązani do kontroli zawartości po-
jemników czy worków, w których 
znajdują się odpady segregowa-
ne. Jeżeli stwierdzą, że np. wśród 
plastików są też inne odpady, jak 
np. papiery, będą mogli odmówić 
odbioru odpadów. Oznaczą wów-
czas pojemnik, że jego zawartość 
nie spełnia wymogów i pozosta-
wią przed posesją. Wykonają tak-
że dokumentację fotografi czną za-
wartości i sporządzą notatkę, która 
trafi  do Urzędu Miejskiego, ten 
natomiast w ciągu tygodnia decy-
zją administracyjną nałoży karę – 
dwukrotność miesięcznej opłaty, 
objęci nią będą wszyscy miesz-
kańcy posesji.  str. 6
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Pracownicy�fi�rmy�
odbierającej�odpady�
będą�od�1�stycznia�
zobowiązani�do�kontroli�
zawartości�pojemników�
czy�worków,�w�których�
znajdują�się�odpady�
segregowane.�jeżeli�
stwierdzą,�że�np.�wśród�
plastików�są�też�inne�
odpady,�jak�np.�papiery,�
będą�mogli�odmówić�
odbioru�odpadów.�
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KrONiKA POLicyJNA |�6.12.2019�–�9.12.2019

NASi DZiENNiKArZE DO WASZEJ DySPOZycJi 
OD 8.30 DO 15.30
Telefon�redakcyjny 534 013 030
e-mail:�agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info
aGNIeSzka WoJCIeSzek

Stryków i okolice
� � Brak� ostrożności� stał� się�

przyczyną�kolizji,�do� jakiej�doszło�
w� piątek,� 6� grudnia,� o� godzinie�
15.45�w�Kiełminie.�jadący�fiatem,�
25-letni� mieszkaniec� Łodzi,� pod-
czas� manewru� włączania� się� do�
ruchu� nie� zachował� ostrożności,�
w�wyniku�czego�uderzył�w�jadącą�
prawidłowo� Skodę.� Był� trzeźwy.�
uczestnicy� tego� zdarzenia� nie�
potrzebowali�pomocy�medycznej.�
Sprawcę�ukarano�mandatem.

� �W�piątek,�6�grudnia,�o�19.20�
strażacy� zadysponowani� zostali�
do� Koźla,� gdzie� zaobserwowa-
no� obecność� samochodowego�
płynu� eksploatacyjnego.� Plama�
na� jezdni�miała�15�mkw.�Prawdo-
podobnie� był� to� płyn� chłodniczy,�
pochodzący� z� nieznanego� pojaz-
du.� Plamę� usunięto� za� pomocą�
sorbentu.

� �0,3�promila�alkoholu�we�krwi�
miał� 50-letni� mieszkaniec� Łodzi,�
który� został� zatrzymany� przez�
policjantów� w� poniedziałek,� 9�
grudnia,�o�godzinie�19.00�przy�ul.�
Warszawskiej�w�Strykowie.�Łodzia-
nin�prowadził�samochód�osobowy�
marki�Skoda.�Postępowanie�w� tej�
sprawie�prowadzi�Komisariat�Poli-
cji�w�Strykowie.

dmosin i okolice 
� � Wystrzelenie� kamienia�

spod� kół� samochodu� ciężaro-
wego� marki� MAn� stało� się� przy-
czyną� wybicia� przedniej� szyby�
w� samochodzie� osobowym.� do�
zdarzenia� doszło� w� piątek,� 6�
grudnia,� o� godzinie� 9.00� w� Tere-
sinie.� Kamień� wystrzelił� spod� kół�
ciężarówki,� prowadzonej� przez�
35-letniego� mieszkańca� Toma-
szowa� Mazowieckiego� wprost�

w� nadjeżdżającego� z� naprzeciw-
ka�opla�zafi�rę,�w�efekcie�zbijając�
szybę.� Poszkodowanym� okazał�
się� 40-letni� mieszkaniec� gminy�
dmosin.� ze� względu� na� przy-
padek� losowy� odstąpiono� od�
wymierzenia� kary.� obaj� kierowcy�
byli�trzeźwi.

� � Mandatem� ukarano� 34-let-
niego� mieszkańca� gminy� dmo-
sin,�który�nie�dopełnił�obowiązku�
trzymania� posiadanego� przez�
siebie� zwierzęcia� na� uwięzi.�
W� niedzielę,� 8� grudnia,� o� godzi-
nie� 19.00� jego� pies� wybiegł� na�
jezdnię,� wiodącą� przez� Kołacin,�
uderzając�w�nadjeżdżający�samo-
chód� marki� Volkswagen� Passat,�
prowadzony� przez� 46-letniego�
mieszkańca� tej� samej� gminy.�
zwierzę� uszkodziło� przód� pojaz-
du,�jednak�nie�doznało�większych�
obrażeń.

Głowno�|�na�podwójnym�gazie

Nietrzeźwi sprawcami kolizji?
Do dwóch kolizji 
doszło w piątek, 
6 grudnia, na ulicach 
Głowna. Wiele 
wskazuje na to, 
że ich sprawcy byli 
nietrzeźwi. 

O jednej z kolizji powiadomił 
służby poszkodowany, 22-letni 
mieszkaniec powiatu zgierskiego, 
który opisał zdarzenie. Twierdził 
on, że prowadzony przez niego 
samochód marki Renault Master 
został uderzony przez kierowcę 
Opla Astry, który wyjeżdżając ze 
stacji benzynowej przy ul. Łódz-
kiej w Głownie, nie ustąpił mu 
pierwszeństwa przejazdu. Spraw-
ca miał oddalić się z miejsca zda-
rzenia. W momencie prowadzenia 
ustaleń, pojawiła się właścicielka 
Opla. Pierwotnie twierdziła ona, 
iż doprowadziła do zderzenia, jed-
nak po konfrontacji zmieniła wer-
sję wydarzeń, przyznając, że tego 
czynu dokonał jej syn – 23 letni 
mieszkaniec gminy Głowno. 

Mężczyzna zjawił się na miej-
scu, gdzie został przebadany na 
obecność alkoholu we krwi. Wy-
kazało ono 2 promile w wydmu-
chiwanym powietrzu. 23-latek nie 
potwierdził, by prowadził pojazd 
pod wpływem alkoholu – utrzy-
mywał, że spożył go już po po-
wrocie do domu (badanie prowa-
dzono po godzinie od zdarzenia). 
W efekcie, został poddany badaniu 
retrospektywnemu, pozwalające-
mu zweryfi kować czy czyn po-
pełniono pod wpływem alkoholu. 
Postępowanie w tej sprawie trwa.

Do kolizji tego dnia doprowa-
dził również 51-letni mieszkaniec 
Strzebieszewa, kierowca samo-
chodu marki Toyota. Poruszając 
się ul. Bielawską w Głownie męż-
czyzna nie dostosował się do za-
sad sygnalizacji świetlnej, a prze-
jeżdżając na czerwonym świetle 
uderzył w samochód marki Volks-
wagen, prowadzony przez jadącą 
od strony ul. Kilińskiego 38-letnią 
mieszkankę Głowna. Badanie wy-
kazało, że sprawca miał 2,7 pro-
mila alkoholu we krwi. Trwa po-
stępowanie w tej sprawie.  aw

Głowno�|�ulica�Piaskowa

Kolizja z bramą i ciągnikiem 
Karetkę pogotowia, straż po-

żarną oraz policję ściągnęło na 
ul. Piaskową zdarzenie, do któ-
rego doszło 2 grudnia poza dro-
gą publiczną. Kierująca Fiatem 
Seicento 61-letnia kobieta z nie-

ustalonych przyczyn wjechała 
w zamkniętą bramę prywat-
nej posesji, a następnie uderzyła 
w zaparkowany ciągnik rolniczy. 
Kobieta trafi ła do szpitala.  

ljs

Krępa�|�dK�nr�14
7 zatrzymanych 
praw jazdy 

W miniony weekend policjan-
ci zatrzymali prawa jazdy aż 7 
kierowcom, którzy jechali ponad 
100 km/h na drodze krajowej nr 
14 w Krępie – na terenie zabudo-
wanym. 

6 grudnia o godz. o 19.45 30-la-
tek z powiatu kutnowskiego jechał 
Volkswagenem z prędkością 103 
km/h. O godz. 20 Mazdą jechała 

37-letnia mieszkanka powiatu ło-
wickiego – 101 km/h. 

8 grudnia policja zatrzyma-
ła aż pięciu piratów drogowych: 
o godz. 10.20 26-latka z powiatu 
łowickiego, który Citroenem po-
ruszał się z prędkością 109 km/h; 
przed 11. VW, którym 101 km/h 
jechał 23-latek z pow. zgierskie-
go; o 11.25 23-latkę z pow. łowic-
kiego, jadącą Mitsubishi 105 km/h 
i 48-latkę z Łowicza, która jecha-
ła BMW 101 km/h. Przed 21 za-
trzymano Toyotę, którą jechał 102 
km/h 24-latek z Piaseczna.  mwk

Stryków�|�Pożar�przy�ul.�Wschodniej

Zapalił się opał w piwnicy
Do pożaru w budynku 
jednorodzinnym 
na ul. Wschodniej 
w Strykowie 
zadysponowani zostali 
strażacy w niedzielę, 
8 grudnia, o godzinie 
15.50. 

Po przybyciu służb na miejsce 
okazało się, że źródło zadymie-
nia znajduje się w piwnicy, gdzie 
prawdopodobnie doszło do za-

palenia się materiału opałowego. 
Sześciu osobom, zamieszkującym 
we wspomnianym domu udało się 
opuścić go jeszcze przed przy-
jazdem strażaków. Nikt nie został 
poszkodowany. Druhowie uga-
sili pożar jednym prądem wody 
w natarciu na źródło ognia. Po-
mieszczenia poddano wentylacji, 
po czym mieszkańcy bezpiecznie 
powrócili do domu. Straty oszaco-
wano na 5 tysięcy złotych (budy-
nek).  aw

Głowno�|�Spotkanie�dKK

Podyskutują o wspomnieniach
Miłośnicy literatury z nasze-

go miasta ponownie spotkają się 
w ramach Dyskusyjnego Klubu 
Książki. Tym razem porozmawia-
ją oni o wspólnym dziele Marcina 
Ludwickiego i Ireny Kalpas pt.: 
„F27: Czy tu jeszcze rosną róże?”.

Spotkanie odbędzie się już ju-
tro, 13 grudnia, o godzinie 16.30 
w Miejskiej Bibliotece Publicznej 
w Głownie. Książka, która tym ra-
zem stanie się źródłem dyskusji to 
historia życia jej współautorki – 
Ireny Kalpas, będąca opowieścią 

o podróży do domu młodości, ro-
mantycznej miłości, bólu rozsta-
nia i śmierci. Zawiera ona wspo-
mnienia życia rozgrywającego się 
na tle burzliwych wydarzeń histo-
rycznych.

– Czarne koty za płoty! Niech 
piątek trzynastego okaże się 
szczęśliwy dla naszych dyskusji. 
Książkę można przeczytać jed-
nym tchem, więc nawet ten, kto 
jeszcze tego nie zrobił, na pew-
no zdąży – zachęcają członkinie 
DKK w Głownie.  aw

Gmina Głowno�|�Konsekwencje�choroby�wójta

W gminie Głowno 
powołano wicewójta
Maciej Olejniczak został wicewójtem gminy 
Głowno. Pierwszy problem, z jakim musiał się 
zmierzyć w zastępstwie przebywającego na 
zwolnieniu wójta Marka Jóźwiaka, to uzyskanie 
aprobaty Rady Gminy dla propozycji nowych, 
wyższych o ponad 70% stawek za śmieci.

Maciej Olejniczak ma 35 lat, 
jest absolwentem Uniwersytetu 
Łódzkiego na Wydziale Biologii 
i Ochrony Środowiska (kierunek 
ochrona środowiska), w Urzędzie 
Gminy Głowno pracuje od 2013 
roku, gdzie pełni funkcję inspekto-
ra ds. gospodarki wodnej i ochro-
ny środowiska, a wcześniej był tu 
stażystą. Obszar jego obowiązków 
obejmuje: inwestycje, przetargi, 
ochronę środowiska, gospodar-
kę wodną, współpracę z Gminną 
Spółką Wodną. 

Wójt Marek Jóźwiak podpi-
sał zarządzenie o powołaniu swo-
jego zastępcy 2 grudnia. Maciej 
Olejniczak pozostaje przy swo-
im dotychczasowym stanowisku 
i wynagrodzeniu, a jednocześnie 
będzie pełnił obowiązki zastępcy 
wójta, za co został mu przyznany 

dodatek funkcyjny w wysokości 1 
tys. zł brutto. Jak poinformowała 
nas sekretarz gminy Głowno Jo-
lanta Szkup, wynagrodzenie no-
wego zastępcy wójta to łącznie 
kwota 4.957 zł brutto. 

Powołanie nie określa granicz-
nego terminu powierzenia obo-
wiązków. Jak powiedział nam 
Maciej Olejniczak, na razie nastą-
piło to do czasu powrotu ze zwol-
nienia lekarskiego wójta Marka 
Jóźwiaka. Na chwilę obecną, jak 
usłyszeliśmy od sekretarz gminy 
Głowno Jolanty Szkup, nie wia-
domo, ile fi nalnie może to po-
trwać. 

Wiadomo natomiast, że gdy-
by absencja wójta wynosiła dłużej 
niż 30 dni, a w gminie nie powo-
łano zastępcy, wówczas jego kom-
petencje musiałaby przejąć osoba 

wyznaczona przez Prezesa Rady 
Ministrów. 

Jak inspektor czuje się w roli 
wójta? – Powoli się odnajduję, ale 
muszę się z tym oswoić. Z jednej 
strony znam specyfi kę funkcjono-
wania urzędu, ponieważ na prze-
strzeni lat z wieloma sprawami 
miałem styczność, z drugiej jed-
nak – to ogromna odpowiedzial-
ność. Postaram się nie zawieść 
Pana wójta – powiedział w roz-
mowie z nami Maciej Olejniczak. 

Nowy wicewójt miał publicz-
nie zadebiutować w swojej roli 
już w piątek, 6 grudnia, pod-
czas sesji Rady Gminy Głowno 
w Bronisławowie, w której po-
rządku obrad znalazły się nowe 
stawki opłat za odbiór śmieci. 
Jednak sesja nie odbyła się, po-
nieważ wystąpiły kłopoty z usta-
wowo wymaganą transmisją on-
-line. Kolejny termin posiedzenia 
wyznaczono na poniedziałek, 
9 grudnia.

Jednak już w piątek z przepro-
wadzonych przez nas kuluaro-
wych rozmów można było wy-
wnioskować, że dyskusja będzie 
burzliwa. Kalkulacje przeprowa-
dzone przez Urząd Gminy, z któ-
rych wynikały nowe stawki zapro-
ponowane w projekcie uchwały, 
czyli 21 zł za śmieci segregowa-
nie (obecnie 11 zł) minus 2 zł upu-
stu za biokompostowanie i 42 zł 
za śmieci niesegregowane, wzbu-
dzały zastrzeżenia części radnych, 
którzy mieli swoje wyliczenia, 
a do wójta – w tym przypadku jego 
zastępcy – wiele pytań. Relacja 
z przebiegu poniedziałkowej sesji 
na str. 1. ljs

Maciej Olejniczak 
na stanowisko z-cy wójta gminy 
Głowno�został�powołany�
z�dniem�2�grudnia.�
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Aktualności

Głowno�|�Plac�Wolności�

Mikołaj był 
wśród nas 
Spotkanie ze Świętym Mikołajem i świetlnym 
elfem na szczudłach, karuzela, iluminacje 
i warsztaty wykonywania kartek świątecznych 
– te i inne atrakcje czekały w niedzielę, 
8 grudnia, na uczestników Rodzinnego Pikniku 
Mikołajkowego na Placu Wolności w Głownie. 

Nie będzie zdziwieniem, 
że najdłuższa kolejka ustawia-
ła się w oczekiwaniu na spotka-
nie ze Świętym Mikołajem, któ-
ry wręczał prezenty i można było 
sobie z nim zrobić zdjęcie. 

Okazją do zrobienia sobie 
świątecznego zdjęcia było także 
spotkanie ze świątecznym elfem 
na szczudłach, który przecha-
dzał się po placu. Dużą popular-
nością cieszyły się także karuzela 
dla najmłodszych oraz świątecz-
ne iluminacje w kształcie sań za-
przężonych w renifera i ogromnej 
bombki. 

Dla chętnych zostały przygo-
towane warsztaty wykonywa-
nia kartek świątecznych, a także 
konkursy z nagrodami. Zmarz-
nięci mogli ogrzać się przy pa-
lenisku, którym opiekowali się 
strażacy. 

Można też było wziąć udział 
w kiermaszu ozdób bożonaro-
dzeniowych, wspierając w ten 
sposób Środowiskowy Dom Sa-
mopomocy i stowarzyszenie 
„Niezapominajka” z Głowna. 

– Cieszy już sam fakt, że coś 
jest zorganizowane, że można 
wyjść z dzieckiem, chwilę cza-
su spędzić poza domem. Każdy 
taki gest w kierunku dzieci to dla 
nich naprawdę ogromna radość 
– powiedziała nam pani Sylwia 
z Głowna, mama 6-letniej Wik-
torii. 

O tym, że największą warto-
ścią udziału w takiej zabawie jest 
czas spędzony w gronie rodzin-
nym, powiedzieli nam członko-
wie rodziny Karpik z Głowna. 
– To jest zawsze czas spędzony 
razem, wspólnie, jest dużo atrak-
cji, możemy już posłuchać kolęd, 
oderwać się od porządków. Typo-
we rodzinne popołudnie – powie-
działa nam pani Dominika. 

– Staramy się z mężem pielę-
gnować wszystkie bożonarodze-
niowe tradycje i przekazywać je 
dzieciom, czyli, że są Mikołajki, 
ale też adwent – dodała. Najwy-
raźniej świetnie im to wychodzi, 
gdyż ich córka Ola powiedziała 

nam, że święta lubi najbardziej za 
to, że jest to czas spędzony z ro-
dziną, a poza tym można się spo-
tkać z Mikołajem i dostawać pre-
zenty. 

Zuzia, Patrycja, Julita, Nina 
i Lena, uczennice kl. VII w SP 
nr 3 w Głownie, w kolejce po 
paczkę już nie stały, a w Miko-
łaja wierzą już coraz mniej, ale 
– jak nam powiedziały – pielę-
gnują w sobie „dziecko”, bo faj-
nie jest się jeszcze czasem nim 
poczuć. Dlatego biorą udział 
w choince, uczestniczą w warsz-
tatach plastycznych i nagrywają 
fi lmiki, którymi dzielą się za po-
mocą aplikacji Tik Tok.  aa 

Stryków |�Mikołajki�

Muzyczna niespodzianka 
Mikołajkową muzyczną 
niespodziankę sprawili 
wszystkim mieszkańcom 
i sympatykom Strykowa 
Andrzej Janeczko 
i Maja Piwońska, 
czyli Trzeci Oddech 
Kaczuchy. 

W piątek, 6 grudnia, swoją in-
ternetową premierę miała ich pio-
senka „Stryków miasto pośród 
dróg”.

Piosenka powstała z okazji 
625-lecia nadania praw miejskich 

Strykowowi. Autorem słów i mu-
zyki jest Andrzej Janeczko. Po-
mysł zrodził się już wiosną tego 
roku. 

W pracę nad materiałem zaan-
gażowano łódzkie studio muzycz-
ne Łukasza Robakiewicza. Klip 
nagrano jesienią. 6 grudnia poja-
wił się on na Facebook’u gminy 
Stryków. 

I nie był to koniec miłych, do-
starczających wrażeń estetycznych 
niespodzianek dla mieszkańców, 
jakie na mikołajki przygotowano 
dla mieszkańców Strykowa, ale 
o tym na str. 5.  ljs

Trzeci Oddech Kaczuchy. Andrzej�janeczko�i�Maja�Piwońska�często�
umilają�popołudnia�i�wieczory�publiczności�ze�Strykowa�i�nie�tylko.
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Zuzia, Patrycja, Julita, Nina i Lena,�uczennice�kl.�Vii�w�SP�nr�3�w�głownie�pielęgnują�w�sobie�„dziecko”.�
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Okazją do zrobienia sobie świątecznego zdjęcia�było�spotkanie�ze�świątecznym�elfem�na�szczudłach.
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Głowno�|�Budżet�obywatelski�

Sześć pomysłów
na przyjazne miasto

dokończenie ze str. 1
Zgodnie z harmonogramem, 

głosowanie na poszczególne za-
dania przeprowadzone zostanie 
w okresie od 24 lutego do 8 mar-
ca 2020 roku. Tradycyjnie, na re-
alizację zadań w ramach Budże-
tu Obywatelskiego przeznaczono 
w tym roku 150.000 złotych, 
a maksymalna wysokość środków 
przewidzianych na jedno zadanie 
to 50.000 złotych. 

Przypomnijmy, że rozpoczę-
ta w listopadzie edycja Budżetu 

Obywatelskiego jest już czwartą 
w historii naszego miasta. W ra-
mach poprzednich edycji udało 
się zrealizować m.in. oczyszcza-
nie zalewu „Mrożyczka” metodą 
biologiczną, modernizację pla-
cu zabaw przy osiedlu Koperni-
ka, budowę parku fi tness z wieżą 
kalisteniczną czy kolorowe mura-
le na budynkach w naszym mie-
ście. Kto wygra tym razem? Tego 
dowiemy się najpóźniej 13 marca 
2020 roku, kiedy planowane jest 
ogłoszenie wyników.  aw

radość 6-letniej Wiktorii ze�spotkania�z�Mikołajem.�
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Spotkanie z Mikołajem było�dla�dzieci�czymś�niesamowitym.�
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Można było wziąć udział w kiermaszu ozdób bożonarodzeniowych, 
wspierając�w�ten�sposób�Środowiskowy�dom�Samopomocy
i�stowarzyszenie�„niezapominajka”�z�głowna.�
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Głowno�|�Radni�o�projekcie�budżetu�miasta�na�rok�2020

Lepiej wybrać bezpieczną opcję
Projekt przyszłorocznego budżetu Głowna 
stał się głównym tematem dyskusji członków 
połączonych komisji: Komisji Gospodarki 
i Budżetu oraz Komisji Oświaty, Zdrowia, 
Kultury i Sportu. Spotkanie odbyło się 
w poniedziałek, 9 grudnia.

O inwestycjach zaplanowa-
nych w projekcie budżetu na przy-
szły rok obszernie pisaliśmy przed 
dwoma tygodniami (48/2019). 
Przypomnijmy, że na ich liście 
znalazło się m.in. wzięcie w le-
asing dwóch autobusów miej-
skich, a także termomodernizacja 

budynków użyteczności publicz-
nej, w tym wszystkich przedszko-
li miejskich oraz siedziby Urzę-
du Miejskiego przy ul. Norblina 
w Głownie. Wspomniane zadania 
modernizacyjne zostaną sfi nanso-
wane ze środków UE w ramach 
Łódzkiego Obszaru Metropolitar-

nego lub dotacji z Wojewódzkiego 
Inspektoratu Ochrony Środowiska 
w Łodzi.

W planowanych wydatkach 
uwzględniono również mniejsze 
przedsięwzięcia, obejmujące roz-
budowę infrastruktury na terenie 
rekreacyjnym przy ul. Skrętnej, 
budowę placu zabaw przy ul. Let-
niej czy powstanie wiaty dla star-
szych zwierząt na terenie Przy-
tuliska dla Zwierząt w Głownie. 
Tradycyjnie, 150.000 złotych za-
rezerwowano na realizację zadań 
wybranych w kolejnej edycji Bu-
dżetu Obywatelskiego. 

Przyszły rok to czas 
niepewności
Większość członków komi-

sji odniosła się jednak do plano-

wanych w przyszłym roku inwe-
stycji drogowych, czyli remontu 
czterech ulic na terenie naszego 
miasta: ul. Południowej na od-
cinku od ul. Zabrzeźniańskiej 
do Moczydła – 527.000 złotych; 
11 listopada od ul. Rataja do ul. 
Żwirki – 500.000 złotych (Fun-
dusz Dróg Samorządowych); 
ul. Ułańskiej – 670.000 złotych 
(Fundusz Dróg Samorządowych) 
i ul. Orzeszkowej – 150.000 zło-
tych. 

– Znamy sytuację fi nansową 
naszego miasta i zdajemy sobie 
sprawę z tego, że przyszły rok 
będzie czasem niepewności, dla-
tego lepiej wybrać bezpieczną 
opcję. Do modernizacji wybra-
no większe ulice, bo wiadomo, 
że wówczas można wykorzystać 

na nie większe środki zewnętrz-
ne. Oby się to udało – powiedział 
Grzegorz Szkup, przewodniczą-
cy Rady Miejskiej w Głownie.

W swojej wypowiedzi prze-
wodniczący wspomniał również 
o wymarzonej przez siebie inwe-
stycji – przebudowie Placu Rey-
monta z uwzględnieniem doj-
ścia do Szkoły Podstawowej nr 1 
w Głownie.

– Myślę, że dziś za wcześnie, 
by o tym mówić, bo trzeba na cel 
ogromnych nakładów fi nanso-
wych, ale to wciąż moja bolącz-
ka. Mam nadzieję, że uda się to 
zrobić w przyszłości. Oby jeszcze 
w tej kadencji – dodał.

Niektóre ulice wciąż 
czekają na remont
Pozostali członkowie komi-

sji przypomnieli o konieczności 
modernizacji innych niż wymie-
nione ulic w naszym mieście, 
np. ul. Wyszyńskiego i ul. Wy-
zwolenia.

– Nie chcę zabierać szan-
sy na drogę mieszkańcom, któ-
rzy jej potrzebują, dlatego proszę 
o utwardzenie krótkiego odcinka 
ul. Wyszyńskiego w przypadku, 
gdy pojawią się dodatkowe środ-
ki w przyszłym roku – postulo-
wała radna Beata Wszołek-Le-
wandowska.

Z kolei radny Grzegorz Oraś 
żywo zainteresowany był losem 
ul. Wyzwolenia. Proponował na-
wet zwiększenie zaplanowane-
go na przyszły rok kredytu, co 
pozwoliłoby, jego zdaniem, za-
kończyć rozpoczętą w tym miej-
scu inwestycję. Radny prze-
konywał, że kwota potrzebna 
na ten cel oscylować będzie 
w granicach 300-500 tysięcy zło-
tych, a pozwoli ona na znaczącą 
poprawę odcinka o długości ok. 
300 metrów. Ostatecznie nie zde-
cydował się jednak na złożenie 
wniosku formalnego w tej spra-
wie.

– Nie szukajmy środków 
na tego typu inwestycje w kredy-
tach, bo łatwo się je bierze, ale 
trudniej jest je spłacać – podkre-
ślił radny Tomasz Lenart.

Nie sztuką 
jest pisać 
o inwestycjach, 
lecz je realizować
Do przedstawionych uwag od-

niósł się również autor omawiane-
go projektu budżetu – burmistrz 
Grzegorz Janeczek.

– W projekcie nie ma niczego 
odkrywczego, ale nie sztuką jest 
pisać o inwestycjach, sztuką jest 
je zrealizować. Przyszły rok bę-
dzie czasem wielu niepewności 
i podwyżek, które trudno jest dziś 
przewidzieć. Budżet będzie więc 
żyć na bieżąco i mam nadzieję, 
że w ciągu roku będzie się on roz-
wijał pod względem inwestycyj-
nym – tłumaczył.

Obie komisje większością gło-
sów pozytywnie zaopiniowały 
wspomniany projekt.  aw

Aktualności
O Szlachetnej
Paczce
w Głownie. str. 8

REKLAMA

REKLAMA

region�|�za�ile�do�pożaru�

Samorządy ustalają ekwiwalenty strażackie
Rada Gminy Dmosin już uchwaliła, 
a Rada Miejska Strykowa jest w trakcie 
uchwalania nowej wysokości ekwiwalentu 
za udział w działaniach ratowniczych 
strażaków ochotników. Ile po nowym roku
za godzinę akcji otrzymają druhowie? 

Ostatnie uchwałowe regulacje 
dotyczące wysokości ekwiwalen-
tu pochodzą z 2008 i 2009 roku. 
W gminie Dmosin nową stawkę 
uchwalono tu na sesji 29 listopa-
da. Będzie to 20 zł za każdą go-
dzinę udziału w działaniu ratow-
niczym oraz 5 zł za każdą godzinę 
udziału w szkoleniu pożarniczym 
organizowanym przez Państwową 
Straż Pożarną lub gminę. Wyni-
ka z tego, że ekwiwalent za udział 

w akcjach i szkoleniach uległ tu 
obniżeniu. 

Obowiązująca do tej pory 
uchwała określała ten pierwszy 
jako 1/175 przeciętnego wynagro-
dzenia ogłoszonego przed dniem 
ustalenia ekwiwalentu przez Pre-
zesa Głównego Urzędu Staty-
stycznego. W praktyce przez lata 
ekwiwalent ten doszedł do wyso-
kości blisko 28 zł. Z kolei za każ-
dą godzinę udziału w szkoleniu 

ekwiwalent wynosił tu wcześniej 
10 zł.

Z kolei w gminie Stryków 
uchwała określająca nową wyso-
kość ekwiwalentu pojawi się na 
grudniowej sesji Rady Miejskiej. 

Obecnie wysokość ekwiwalentu 
za godzinę udziału druha w dzia-
łaniach ratowniczych w gminie 
Stryków wynosi 15 zł, natomiast 
w szkoleniu pożarniczym – 5 zł. 
Propozycja nowej stawki w wy-
sokości 20 zł i 10 zł przedstawio-
na przez burmistrza Witolda Ko-
smowskiego była przedmiotem 
dyskusji komisji budżetu 5 grud-
nia. Zbiegła się ona z tym, o czym 
dyskutowano podczas posiedze-
nia miejsko-gminnego zarządu 
OSP w kwietniu ubiegłego roku. 
Teraz ze strony strony radnych, 
wśród których co najmniej kil-
ku jest członkami OSP, pojawiła 
się propozycja podwyżki do 25 zł 
(wniosek radnego Karola Sitka). 
Oprócz kluczowego argumentu 

o tym, że ekwiwalent ma rów-
noważyć strażakom ochotnikom 
wkład czasu, wysiłku i zdrowia 
w ochronę życia, zdrowia i mienia 
innych, pojawiło się również po-
równanie propozycji nowej wyso-
kości stawki z tym, co na godzinę 
zarabiają pracownicy podstrykow-
skich magazynów. 

Zdaniem radnego Mateusza 
Słojewskiego proporcja 20 zł do 
18-19 zł w ocenie radnych-straża-
ków nie jest właściwą. Z kolei ze 
strony radnego Łukasza Orłow-
skiego padła propozycja ponow-
nego przedyskutowania tematu 
w styczniu. 

– Trzeba mieć na uwadze, że 
u nas jest 10 jednostek straży, wy-
jazdowość jest duża, a każdy wy-
jazd jest zupełnie inny. Przypo-
mnę, że mamy 10 kierowców 
na etacie, którzy jako pracownicy 
urzędu już dostali podwyżkę, a od 
1 stycznia otrzymają podwyżkę, 

którą zrzucił na nas ustawodawca, 
czyli do 2,6 tys. zł wynagrodze-
nia zasadniczego. Niektórzy są 
na pół etatu, inni na jedną czwartą, 
mają też różny staż pracy, oprócz 
tego dostają ok. 15% dodatku. 
My ogólnie dość duże środki da-
jemy na straż, umundurowanie, 
doposażenie jednostek – przypo-
mniał burmistrz Witold Kosmow-
ski. 

Poinformował on również, 
że w niektórych jednostkach 
ekwiwalent przeznaczany jest 
przez strażaków na potrzeby jed-
nostki, a w innych traktowany jako 
źródło dodatkowego dochodu. 
Ostatecznie stawka zapropono-
wana przez burmistrza Kosmow-
skiego wyszła z komisji budżetu 
z opinią pozytywną. Teraz trafi  
na sesję. Samorządowcy jednak 
już teraz zapowiadają, że do te-
matu wrócą w pierwszych miesią-
cach przyszłego roku.  ljs

My�ogólnie�dość�duże�
środki�dajemy�na�straż,
umundurowania,�
doposażenia�
jednostek.
burmistrz Witold Kosmowski

do�modernizacji�
wybrano�
większe�ulice,�
bo�wiadomo,�
że�wówczas�
można�
wykorzystać�
na�nie�większe�
środki�zewnętrzne.�
oby�się�to�udało.

Przewodniczący rady Miejskiej Grzegorz Szkup (trzeci od lewej) pozytywnie ocenił projekt budżetu,�
wspominając�jednak�o�inwestycjach,�które�warto�rozważyć�w�przyszłości.�
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Głowno�|�Problem�zażegnany

Koniec ciemności przy 14-stce
Ciemność w godzinach porannych i wieczornych 
panowała przez dłuższy czas na trasie wiodącej  
wzdłuż drogi krajowej nr 14 w Głownie,  
gdzie na co dzień dla mieszkańców naszego miasta 
dostępny jest deptak i ścieżka rowerowa.  
Przyczyną ciemności okazała się awaria.

W ciągu ostatnich miesię-
cy odebraliśmy w naszej redak-
cji sporo telefonów od osób, 
skarżących się na brak oświe-
tlenia przy krajowej 14-stce.  
Twierdziły one, że spacer czy 
przejazd wspomnianą drogą wią-
że się z licznymi utrudnieniami 
ze względu na ograniczoną wi-
doczność.

– Trasa jest ciągle uczęszcza-
na przez mieszkańców, a mimo to 
w godzinach porannych czy wie-
czornych nie jest bezpieczna, bo 
nie ma tam oświetlenia. Spacer 
tamtędy to nic przyjemnego. Nie 
dość, że nic nie widać, to jeszcze 
oślepiają nas samochody jadące 
14-stką – emocjonowała się jedna 
z mieszkanek Głowna.

Jak zapewniali nasi rozmów-
cy, kłopot zgłosili również przed-
stawicielom Urzędu Miejskiego 
w Głownie. Z informacji udzie-
lonych nam przez Rafała Jaśkow-
skiego, kierownika Referatu Pro-
mocji i Komunikacji Społecznej 
UM w Głownie, wynika, że ta-
kie zażalenia rzeczywiście wpły-
nęły, w związku z czym przekie-
rowano je do odpowiedzialnego  
za rozwiązanie tego kłopotu za-
kładu energetycznego – PGE.

– O występującym kłopocie 
niezwłocznie powiadomiliśmy 
stosowne instytucje na przełomie 
października i listopada. W od-
powiedzi usłyszeliśmy, że uszko-

dzeniu uległ kabel zasilający  
i w związku z tym, że to poważ-
niejsza awaria, na naprawę trzeba 
będzie poczekać – zauważa.

Podobną wiadomość od PGE 
otrzymał także nasz reporter.

– Natychmiast podjęliśmy dzia-
łania zmierzające do przywróce-
nia oświetlenia. Niestety, okazało 
się, że przyczyną awarii jest me-
chaniczne uszkodzenie kabla za-
silającego, które zostało spowo-
dowane przez firmę wykonującą 
wykopy pod sieć gazociągową. 
Kabel był uszkodzony w innych 
jeszcze miejscach – czytamy w ko-
munikacie przesłanym do naszej 
redakcji przez Bożenę Matusz-
czak-Królak, specjalistę ds. komu-
nikacji w PGE Dystrybucja S.A.

Ostatecznie, po usunięciu 
uszkodzeń kablowych oraz napra-

wie uszkodzeń w stacjach trans-
formatorowych, problem został 

zażegnany. Oświetlenie zostało 
przywrócone 19 listopada.  aw

Stryków�|�Rada�Miejska�

Bez dopłat do wody i ścieków
Gmina Stryków  
od nowego roku 
przestanie dopłacać  
z własnego budżetu  
do cen wody i ścieków. 

Od stycznia mieszkańcy płacić 
będą 2,98 zł netto za 1 m3 dostar-
czonej wody plus 8% VAT oraz 
5,29 zł netto do 1 m3 odprowadzo-
nych ścieków plus 8% VAT. Do 
tej pory było to odpowiednio 2,61 
zł plus 8%VAT oraz 3,72 zł plus 
8%VAT. Na dotychczasowym po-
ziomie pozostają opłaty abona-
mentowe. 

Decyzja o zaprzestaniu do-
płat zapadła na listopadowej sesji 
Rady Miejskiej. Uchwałą zapro-
ponowaną przez burmistrza Wi-
tolda Kosmowskiego, a przyjętą 
przez radnych przy 13 głosach za 
1 wstrzymującym się, zmienio-
no termin obowiązywania dopłat, 
skracając go z marca przyszłe-
go roku do 31 grudnia tego roku. 
Decyzja dotyczy nie tylko gospo-
darstw domowych, ale również 

np. instytucji użyteczności pu-
blicznej. 

Jak tłumaczy burmistrz Witold 
Kosmowski, wymogła to sytuacja 
związana z systemem gospoda-
rowania odpadami komunalny-
mi, w przypadku którego gmina 
Stryków zdecydowała się nadal 
nie obciążać mieszkańców cało-
ścią wyśrubowanych przetargiem 
kosztów odbioru śmieci, a dopłata 
z budżetu wyniesie ok. 1,3 mln zł. 

Do wody i ścieków, podobnie 
jak do śmieci, gmina Stryków do-
płacała od lat. Ustalone na ten rok 
stawki dopłat wynosiły: 0,37 zł 
netto do 1 m3 dostarczonej wody 
plus VAT, – 1,57 zł netto do 1 m3 
odprowadzonych ścieków plus 
VAT. Spodziewane środki z tytułu 
zniesienia dopłat to w skali przy-
szłego roku 550.000 zł. Zostaną 
one wydatkowane na dopłaty do 
kosztów odbioru śmieci.

– Nie może tu być mowy  
o oszczędnościach, bo te środ-
ki powrócą do mieszkańców, ale  
w innej formie – zapewnia skarb-
nik Barbara Walak.  ljs

Zgierz�|�Starostwo�Powiatowe

Zmiana godzin pracy 
Starostwo Powiatowe w Zgie-

rzu informuje, że w Wigilię 24 
grudnia oraz Sylwestra 31 grud-
nia będzie czynne w godz. 8.00-
14.00. Zmiana godzin pracy doty-
czy zarówno wydziałów starostwa 
przy ul. Sadowej 6a, jak i przy ul. 
Długiej 49. 24 grudnia kasa sta-

rostwa przy ul. Sadowej 6a oraz 
punkt bankowy przy ul. Długiej 
49 będą czynne w godz. 8.00-
13.00. 31 grudnia kasa starostwa 
przy ul. Sadowej 6a będzie nie-
czynna, zaś punkt bankowy przy 
ul. Długiej 49 będzie czynny  
w godz. 8.00-13.00.  opr. ljs

Deptak i ścieżka rowerowa przy 14-stce.�To�tutaj�wystąpiły�problemy��
z�oświetleniem.�
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Nowe iluminacje�rozbłysnęły�w�parku�już�na�mikołajki.�

Stryków�|�nowe�iluminacje�

W co i za ile miasto ubrało się 
na święta 
Jak co roku, 6 grudnia,  
czyli w mikołajki,  
w Strykowie rozbłysły 
iluminacje świąteczne. Tym 
razem jest ich więcej i są 
zlokalizowane tak, by oczy 
mogli nacieszyć nie tylko 
mieszkańcy, ale również  
i osoby przejeżdżające  
przez Stryków. 

Wyremontowano uszkodzo-
ną bombkę – ślicznotkę, która po 
przerwie wróciła na pl. Łukasiń-
skiego i stanęła przy rozświetlo-
nym drzewie. Nowym elementem 
świątecznych iluminacji jest na-
pis „Spotkajmy się w Strykowie”, 
wraz z prezentem, umiejscowiony 
przy choince koło fontanny. 

W mikołajkowe popołudnie 
uruchomione zostały iluminacje 
świąteczne na słupach oświetle-
niowych wzdłuż ul. Warszawskiej, 
Kopernika, pl. Łukasińskiego  
i w parku przy kościele katolic-
kim. Na budynku Urzędu Miej-
skiego rozbłysnął napis „Wesołych 
Świąt” w towarzystwie bałwana  
i gwiazdek, a kolumnach wejścio-
wych – łańcuchy. Świecące ozdo-
by znów upiększyły choinkę przy 
fontannie. Tu w tym roku pojawił 
się wysoki na ponad 2 m i szero-
ki na 6 m napis „Spotkajmy się  
w Strykowie” wraz z prezentem 
3D – wszystko w wielobarwnej 

tonacji świateł począwszy od ko-
loru czerwonego poprzez biały, 
niebieski, złoty i czerwony. 

Do nowych elementów ilu-
minacji należy również ude-
korowane migające drzewko  
na pl. Łukasińskiego, przy którym 
stoi wyremontowana bombka. 
Jak poinformował nas Wojciech 
Tomczak z Wydziału Promocji  
i Rozwoju UM Stryków, bomb-
ka przeszła gruntowny remont.  
W ozdobie wymieniono nitki 
świetlne na nowe w kolorze zim-

nym białym mrugającym oraz 
niebieskim mrugającym, wymie-
niono wąż świetlny oraz imitują-
cy śnieg wypełniacz, wymieniono 
również uszkodzone profile alu-
miniowe. Koszt remontu bombki 
wraz z jej montażem i demonta-
żem to 15.631,20 zł. Z kolei koszt 
nowych elementów, czyli napisu  
z prezentem oraz udekorowanego 
drzewa to koszt 40.000 zł (wraz  
z montażem). Pieniądze na ten 
cel z wyodrębnionego do własnej 
dyspozycji funduszu przeznaczy-

ło osiedle Centrum. Koszt monta-
żu dekoracji na terenie całej gminy 
Stryków to 18.327,00 zł. 

Jak zwykle iluminacje pocie-
szą oko do pierwszego tygodnia 
lutego nowego roku roku. Jaki 
rachunek gmina zapłaci za dzia-
łanie wszystkich błyskotek (rów-
nież tych zdobiących np. DK 14 
w Bratoszewicach), tego jesz-
cze nie wiadomo. W Urzędzie 
Miejskim poinformowano nas 
tylko, że są to urządzenia ledo-
we, czyli energooszczędne. ljs
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dokończenie ze str. 1

Zakwestionowany kosz lub wo-
rek pozostanie na posesji, fi rma 
określi kolejny możliwy termin 
jego odbioru.

Problem może być 
w blokowiskach
Dużo większy problem będzie 

na osiedlach, gdzie odpowiedzial-
ność za pozbywanie się odpadów 
wyraźnie się rozmywa. Mieszkań-
cy bloków nie rozliczają się z nich 
indywidualnie, ale grupowo. Nie 
wszystkim zależy na segregacji, 
część osób robi to niesumienne, 
część w ogóle – wystarczy spoj-
rzeć na pierwszy lepszy konte-
ner. Jeżeli nie chcą płacić karnych 
opłat, wszyscy będą musieli zmie-
nić swoje podejście do tematu.

Na osiedlach przybędzie konte-
ner na bioodpady, trafi ać do niego 
będą wszystkie odpady organicz-
ne, ale wyłącznie zielone, czyli 
resztki roślin. Pozostałości zwie-
rzęce: kości, skóry, mięso – po-
winno trafi ć do kontenera zmie-
szanego. 

Po 1 stycznia, jeżeli w jednym 
z osiedlowych kontenerów będą 
znajdowały się rzeczy nie spełnia-
jące kryteriów frakcji, dla zbiera-
nia których zostały one ustawione, 
zostanie nałożona kara – dwu-
krotność opłaty za odpady pose-
gregowane. Ponieważ kontenery 
nie są przypisane do konkretnych 
budynków, za źle posegregowane 
odpady odpowiadać będzie całe 
osiedle.

Np. jeżeli do kontenera z plasti-
kami ktoś wrzuci ścinki linoleum, 
oponę, dętkę i kolorowe plastiko-
we butelki, to po udokumento-

waniu tego faktu przez fi rmę od-
bierającą odpady, reprezentująca 
mieszkańców spółdzielnia miesz-
kaniowa otrzyma decyzję admi-
nistracyjną nakładającą na nią 
obowiązek uiszczenia w danym 
miesiącu dwukrotności opłaty. 

Co logiczne, spółdzielnia te 
dodatkowe koszty przerzuci na 
mieszkańców. Jeden kontener 
może więc spowodować dodatko-
wą opłatę dla setek osób. Brzmi 
nieprawdopodobnie? Nowe prze-
pisy tak regulują tę sytuację, no-
welizacja ustawy o zagospodaro-
waniu odpadów nie przewiduje 
innego traktowania osiedli.

Czy każdy blok będzie 
miał swoje kontenery?
W Łowiczu naczelnik Wydzia-

łu Spraw Komunalnych Paweł 
Gawroński powiedział nam, że 
urząd chciałby pójść w kierunku 
ograniczenia tej odpowiedzialno-
ści, uważa, że na dużych osiedlach 
należy wprowadzić przypisanie 
konkretnych kontenerów do kon-
kretnego bloku lub kilku bloków.

Potrzebne będą jednak inwe-
stycje: kontenery powinny stanąć 

w ogrodzonych, zadaszonych 
boksach, aby uniemożliwić pod-
rzucanie odpadów. Same boksy, 
wzorem rozwiązań stosowanych 
w dużych miastach powinny być 
zamykane, czy to na klucz czy 
elektronicznie na kod.

Głowieńska 
Spółdzielnia 
Mieszkaniowa
zrobiła pierwszy krok
Prezes Spółdzielni Mieszka-

niowej w Głownie Jan Zwoliński 
także z dużym niepokojem patrzy 
w przyszłość, jeśli chodzi o kwestię 
odbioru odpadów na osiedlach. 
Spółdzielnia ma 34 budynki, 
w których jest 1.315 mieszkań, jest 
największą w Głownie.

– Jesteśmy w trakcie dostar-
czania mieszkańcom informacji 
na temat segregowania odpadów, 
nowych przepisów w tym zakre-
sie, wysokości nowej stawki od 
mieszkańca i kar – mówi – Spół-

dzielnia zdecydowała się na ten 
krok zaraz po podjęciu stosow-
nych uchwał przez Radę Miejską 
Głowna. Kolportowanie infor-
macji zaczęła, gdy te się uprawo-
mocniły i stały się wiążące. Pre-
zes podkreśla, że spółdzielnia 
chce podnieść świadomość wśród 
mieszkańców. Aby dotarły one do 
wszystkich zainteresowanych, są 
one wrzucane do skrzynek pocz-
towych, a na drzwiach bloków po-
wieszono ogłoszenia informujące, 
aby mieszkańcy zajrzeli do skrzy-
nek. – Chcemy, aby mieszkańcy 
wiedzieli co ich czeka w związku 
ze zmianą przepisów dotyczących 
odpadów – powiedział, chcieli-
byśmy, aby poważnie podeszli do 
kwestii segregowania odpadów. 
Niestety, obecnie nie jest dobrze.

Spółdzielnia w perspektywie 
najbliższej przyszłości stoi przed 
potężnym wyzwaniem: musi roz-
wiązać problem zabezpieczenia 
kontenerów stojących na osie-

dlach. Nie podjęto jeszcze osta-
tecznych decyzji, rozważane jest 
ustawienie krytych dachem wiat, 
pod którymi będą one zgroma-
dzone. Prezes mówi, że takie roz-
wiązanie ograniczy podrzucanie 
odpadów spoza osiedla – co ciągle 
jest dużym problemem. Wiaty by-
łyby zamykane na klucz, a ten tra-
fi łby do wszystkich mieszkańców.

Nie myślał o przypisaniu kon-
kretnych bloków do konkretnej 
grupy kontenerów, bo mieszkań-
cy wyrzucają śmieci w jednym 
miejscu często z przyzwyczajenia. 
– Mamy z tym pomysłem poważ-
ny problem – nie mamy zbyt dużo 
miejsca na osiedlach, gdzie wiaty 
te można ustawić – ocenia. Decy-
zje te trzeba godzić z innymi po-
trzebami mieszkańców: parkinga-
mi i zielenią.

Prezes otwarcie powiedział 
nam, że nie wyobraża sobie, sytu-
acji, że kara za nieprawidłowe se-
gregowanie nałożona miałaby być 
w wymiarze 67 zł na osobę mie-
sięcznie i dotykać mieszkańców 
całego osiedla. Poszkodowani zo-
staną wtedy ci, którzy sumiennie 
wywiązują się z tego obowiązku, 
dojdzie więc do dużego wzburze-
nia, mieszkańcy w błahych spra-
wach potrafi ą dzwonić do spół-
dzielni, a po takiej decyzji telefon 
na pewno rozgrzeje się do czerwo-
ności.

Gruz: oby nie za dużo
Miasto Łowicz wprowadza tak-

że od 1 stycznia ograniczenie co 
do pozbywania się odpadów bu-
dowlanych, poremontowych, np. 
gruzu. Każdy właściciel posesji 
będzie miał możliwość bezpłat-
nego oddania na składowisku od-
padów w Jastrzębi w działającym 
tam Punkcie Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych 300 kg 
tych odpadów w ciągu roku. Ilo-
ści, których będzie się pozbywał, 
będą rejestrowane. W przypad-

ku, gdy będzie musiał pozbyć się 
większej ich ilości, jest zobowią-
zany do wynajęcia indywidualnie 
kontenera i uiszczenia oddzielnej 
opłaty.

kłopoty na dworskiej
Jacek Skwierczyński z MZK 

w Głownie powiedział nam, 
że odróżnieniu od Łowicza, na 
PSZOK przy ul. Dworskiej 3 gruz 
bez zmian przyjmowany będzie 
bez żadnych limitów. Dostrzega 
jednak w tym spory problem, bo 
na punkt przyjeżdżają często cię-
żarówki fi rm budowlanych, któ-
re twierdzą, że przywiozły gruz 
po remoncie w blokach, ale jest 
to mocno wątpliwe. Oprócz tego 
gruz ten najczęściej jest mocno 
zanieczyszczony innymi odpa-
dami, np. styropianem, czy papą. 
Dlatego często zdarza się, że fi rma 
otrzymuje zgodę na zrzucenie ła-
dunku pod warunkiem uiszczenia 
stosownej opłaty. Przyjeżdżają też 
prywatne osoby, ale ich samocho-
dy mają wyraźnie niegłowieńskie 
rejestracje, ludzie ci twierdzą jed-
nak, że mieszkają na terenie mia-
sta. Tu też są wątpliwości. Skwier-
czyński uważa, że w przyszłości 
konieczne będzie wprowadzenie 
limitów, uregulowań czy dany od-
pad jest odpadem budowlanym. 
Przede wszystkim odpady te po-
winni móc oddać na głowieński 
PSZOK tylko i wyłącznie osoby 
zarejestrowane w miejskim syste-
mie odbioru odpadów.

PSZOK w Głownie nie przyj-
muje odpadów medycznych 
strzykawek, igieł, igieł do glu-
kometrów, wyjątkowo godzi się 
na przyjęcie przeterminowa-
nych leków w opakowaniach. Za-
równo odpady budowlane, leki, 
jak i odpady medyczne nie mogą 
być dokładane do odpadów zmie-
szanych. 

***
Gwałtowne przyspieszenie 

w kwestii segregacji śmieci bę-
dzie dla każdego trudne. I drogie. 
Ale zdaje się, że nie ma od tego 
odwrotu. Wszak co roku każdy 
z nas produkuje już 315 kg śmieci. 
To ponad połowę mniej niż 
w „przodującej” w tej statystyce 
Danii, ale czy to jest pociecha?  tb

Ponieważ�kontenery�
nie�są�przypisane�
do�konkretnych�
budynków,�za�źle�
posegregowane�
odpady�odpowiadać�
będzie�całe�osiedle.

Ktoś wyrzucił śmieci poremontowe ...�obok�skrzyni�
do�przechowywania�piasku.�

Łowicz – Głowno�|�uczmy�się�segregować,�bo�dostaniemy�po�kieszeni

Nie będziesz segregował, 
pójdziesz z torbami
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Gmina Głowno�|�Po�sesji�Rady�gminy

Podwyżka za śmieci jest, 
ale niższa niż zakładano

dokończenie ze str. 1
Jeżeli teraz przyjmiemy wyższe 

stawki, to obawiam się, że w przy-
szłym roku nie będziemy już mieli 
nawet tych ponad 4 tysięcy miesz-
kańców, tylko 3.800. Będzie tak 
dlatego, że gmina dzisiaj nie ma 
żadnego narzędzia, by egzekwo-
wać prawidłowość wypełnianych 
deklaracji – uważa radny Łukasik.

Oponent stawek zapropono-
wanych przez wójta, opierając się 
na tych samych danych co gmina 
oraz fi rma, która wygrała przetarg, 
przeprowadził własne kalkulacje, 
z których wynika, że podwyżka, 
owszem, jest nieunikniona, ale nie 
musi być tak wysoka. 

Posługując się założenia-
mi, które przyjęła gmina, a któ-
re wynikają z aktualnych dekla-
racji, mówiących o tym, że 86% 
mieszkańców segreguje, a 14% 
nie segreguje śmieci, radny Łu-
kasz Łukasik skalkulował staw-
ki odpowiednio na: 15,60 złotych 
i 39,30 złotych, co – jak podkre-
śla – fi nalnie daje kwotę nawet 
o 1 tys. złotych wyższą niż ta wy-
magana w przetargu. Posługując 
się natomiast założeniami z prze-
targu, czyli stosunkiem 80% do 

19%, wyliczenia radnego Łuka-
sika wskazują na 15 złotych i 30 
złotych.

– Oznacza to, że, jakby nie li-
czył, stawka za śmieci segregowa-
ne wynosi poniżej 16 zł – reasu-
muje radny z Komisji Rewizyjnej. 
Skąd takie rozbieżności wyliczeń 
opartych na tych samych danych?

Radny Łukasik wskazuje, że 
gmina opiera się w wyliczeniach 
stawki na aktualnej ściągalności, 
która wynosi obecnie ok. 75%, 
czyli zakłada, że ci, którzy nie pła-
cą, mają być fi nansowani przez 
tych, którzy płacą i wówczas sys-
tem będzie się bilansował. Nato-
miast jego wyliczenia opierają się 
na tym, że 100% osób ma płacić, 
a rolą wójta i gminy jest, aby to eg-
zekwować. Drugą sprawą, którą, 
zdaniem radnego Łukasika, wójt 
powinien się zająć w przyszłym 
roku, jest bliższe przyjrzenie się 
liczbie zadeklarowanych jedynie 
4080 osób. 

– Chciałbym, aby Komisja Re-
wizyjna zajęła się sprawą 182 
osób i 43 gospodarstw wycofa-
nych z deklaracji, bo na przykład 
w ciągu roku z Feliksowa, gdzie 
było 7 gospodarstw, zniknęło jed-
no, z Gawronek, gdzie było 9 go-
spodarstw, zniknęło jedno. Mu-
simy brać pod uwagę, że średnio 

w gospodarstwie są po 4 osoby. 
Osobiście nie wierzę, że gospo-
darstwa te przestały istnieć – ko-
mentuje radny Łukasik.

Posługuje się on jeszcze jed-
nym wyliczeniem, z którego wy-
nika, iż pomimo tego, że teore-
tycznie z gminy ubyły 182 osoby, 
to liczba odpadów przypadają-
cych na 1 osobę rokrocznie wzra-
sta. W 2016 roku to było 137 kg, 
w 2017– 179 kg, a w 2018 już 254 
kg na osobę.

Ostatnim z problemów, jaki po-
rusza radny Łukasik, są obywatele 
Ukrainy. Według jego wiedzy, na 

terenie gminy Głowno jest ich ok. 
100. Radny zaznacza, że Urząd 
Gminy o tym również wie, ponie-
waż, jeżeli ktoś zatrudnia Ukraiń-
ca, musi wystąpić o nadanie mu 
numeru PESEL, ale na dzień dzi-
siejszy nie płaci nikt. 

– Ze statystyk GUS-u wynika, 
że mamy 4.860 mieszkańców. Je-
śli do tego dodamy nawet tylko 40 
Ukraińców, to mamy 4900 osób. 
Pytam więc, gdzie jest ta licz-
ba? Wygląda na to, że 20% gmi-
ny zniknęło, więc coś tu nie gra 
– mówi radny Łukasik. 

System musi się 
bilansować
Swoje stanowisko radny za-

prezentował podczas sesji Rady 
Gminy Głowno, która odbyła się 
w poniedziałek, 9 grudnia. Do 
przedstawionych wyliczeń i wąt-
pliwości pod nieobecność wójta 
Marka Jóźwiaka odniósł się peł-
niący jego obowiązki zastępca 
– Maciej Olejniczak. Tłumaczył, 
że przewidywane pierwotnie 
stawki ustalone są w taki sposób, 
by zapewnić bilansowanie się sys-
temu gospodarowania odpadami 
oraz pokrycie wszelkich kosztów 
związanych z tym procesem.

– Dotychczas odbiór odbywał 
się ryczałtowo, a od przyszłego 

roku będziemy płacić od tony od-
padów. W przyszłości może więc 
okazać się, że rzeczywista waga 
odpadów będzie większa niż osza-
cowana i wówczas trzeba będzie 
za to zapłacić – zauważył zastęp-
ca wójta.

W odpowiedzi na zasygnalizo-
wane w trakcie posiedzenia wąt-
pliwości, podkreślił, że w nieod-
ległej przyszłości należy przyjrzeć 
się sposobowi funkcjonowania 
gminnych gospodarstw. Nieścisło-
ści dowodzi choćby wzrastające 
zużycie wody przez mieszkańców 
w sytuacji, gdy tzw. deklaracji 
śmieciowych ubywa.

– Na pewno częściowo ta kwe-
stia dotyczy działek niezamiesz-
kałych na stałe i domków let-
niskowych, ale warto się temu 
przyjrzeć. Istotne jest również 
przeprowadzenie kontroli w fi r-
mie odbierającej śmieci, której do-
tychczas nie było – komentował.

Częściowo przeciwniczką ob-
niżenia stawek zaproponowanych 
wstępnie w uchwale okazała się 
radna Marzena Doardo, zdaniem 
której można to uczynić dopie-
ro dysponując wiążącymi dany-
mi na temat odbioru odpadów 
w praktyce i wprowadzając 
istotne zmiany mające na celu 
uszczelnienie systemu.

– Jestem za wdrożeniem kon-
troli i uszczelnieniem systemu, 
jednak nad obniżeniem zapro-
ponowanych stawek zastanowi-
łabym się dopiero, kiedy do tego 
dojdzie. Dziś popieram stawkę za-
proponowaną przez wójta – pod-
kreśliła.

W praktyce 16 złotych 
od osoby 
Ostatecznie radni większością 

głosów zdecydowali o przyjęciu 
wniosku formalnego złożonego 
przez Łukasza Łukasika, a na-
stępnie – także większością gło-
sów – o uchwaleniu nowych sta-
wek na poziomie 18 złotych za 
odbiór odpadów segregowanych 
oraz 39 złotych w przypadku 
niesegregowanych. Dodatkowo, 
uchwała wprowadza w życie rów-

nież zniżkę w wysokości 2 złotych 
na osobę za kompostowanie od-
padów biodegradowalnych we 
własnym zakresie. Oznacza to, 
że w praktyce większość miesz-
kańców gminy (ci, którzy segre-
gują i kompostują odpady) zapła-
ci 16 złotych od osoby za miesiąc.

– W porównaniu w innymi gmi-
nami naszego regionu podwyżka 
nie wydaje się rażąca. Można po-
wiedzieć, że nowe stawki są dosyć 
atrakcyjne – powiedział Jarosław 
Chałubiec, przewodniczący Rady 
Gminy Głowno.

Podczas poniedziałkowego po-
siedzenia uchwalono również 
nowy wzór deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpa-
dami. Uwzględnia ona m.in. licz-
bę osób zamieszkujących gospo-
darstwo, stawkę za odbiór śmieci, 
kwotę kwartalną oraz informację 
o kompostowaniu we własnym 
zakresie.  aw, ljs

REKLAMA

MaCIeJ 
oleJNICzak
zastępca wójta 
gminy Głowno

od�lat�obserwujemy�
trend�polegający�na�
ubywaniu�tzw.�deklaracji�
śmieciowych�w�sytuacji,�
gdy�rzeczywista�liczba�
mieszkańców�gminy�
się�zwiększa.�ustawa�
pozwala�nam�jednak�
opierać�się�jedynie�na�
złożonych�deklaracjach.�
nie�ma�skutecznych�
instrumentów�kontroli.�
niemniej,�trzeba�się�tym�
problemom�przyjrzeć.

JaroSŁaW 
ChaŁuBIeC
przewodniczący 
rady Gminy Głowno 

W�sprawie�odbioru�
odpadów�komunalnych�
występuje�mnóstwo�
pytań�i�wątpliwości.�
Wszyscy�jesteśmy�
uwikłani�w�politykę�
śmieciową,�która�jest�
ogromnym�problemem.�
najważniejsza�wydaje�
się�kwestia�kontroli�tego�
systemu�oraz�ewidencja�
mieszkańców.�jeśli�
do�nich�nie�dojdzie,�
w�przyszłości�za�śmieci�
będziemy�płacić�więcej�
niż�za�jedzenie.

radna Marzena Doardo (po prawej) była jedną z niewielu osób,�
które�chciały�przyjąć�stawkę�zaproponowaną�przez�wójta.�
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Dyskusja na temat wysokości stawek za śmieci emocjonowała�radnych�w�trakcie�sesji�Rady�gminy�głowno.�
na�zdjęciu:�głos�zabiera�przewodniczący�Rady�jarosław�chałubiec,�z�prawej�wiceprzewodniczący�Mieczysław�
dałek,�a�od�lewej�urzędnicy�obsługujący�sesję�oraz�ii�wiceprzewodnicząca�Rady�gminy�Beata�Soczyńska.�
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chciałbym,�
aby�Komisja�Rewizyjna�
zajęła�się�sprawą
182�osób�
i�43�gospodarstw�
wycofanych�z�deklaracji.�
osobiście�nie�wierzę,�
że�gospodarstwa�te�
przestały�istnieć.

radny Łukasz Łukasik
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Głowno�|�Weekend�cudów

Ruch w bazie Szlachetnej Paczki
W miniony weekend ani na moment nie zamykały się 
drzwi bazy Szlachetnej Paczki w Głownie. Do Szkoły 
Podstawowej nr 2 przyjeżdżali darczyńcy, a wyjeżdżali 
z niej z wolontariusze rozwożący prezenty do rodzin 
zamieszkujących w Głownie, gminie Głowno, 
a także – po raz pierwszy – w gminie Dmosin.

Jak powiedziała nam debiutują-
ca w roli liderki głowieńskiej Szla-
chetnej Paczki Beata Nawrocka, 
z 48 zgłoszonych rodzin do po-
mocy zakwalifi kowanych zostało 
18, z których każda zostanie ob-
darowana. Potrzeby były różne, 
począwszy od żywności i artyku-
łów chemicznych, poprzez sprzęt 
AGD, a skończywszy na opale, 
a nawet podłodze. Wymogły je 
problemy losowe takie jak wy-
padek czy poważna choroba, ale 
również samotne wychowywanie 
dzieci, ale przede wszystkim po-
deszły wiek. 

W ubiegłym roku rodzin włą-
czonych do Szlachetnej Paczki 
było więcej. Paczka ma dotrzeć 
tam, gdzie jest największa potrze-
ba, a – jak powiedzieli nam tego-
roczni wolontariusze – w Głownie 
są też niestety rodziny roszczenio-
we. – Naszym zadaniem jest to 
zweryfi kować, m.in. pod kątem 
kryterium dochodowego. Trzeba 
jednak powiedzieć, że mimo uru-
chomionych przez państwo pro-
gramów pomocowych, są jeszcze 
rodziny, które żyją w skrajnych 
warunkach. Dlatego dobrze, że 
Szlachetna Paczka wciąż działa, 
bo naprawdę jest potrzebna – po-
wiedziała nam Beata Nawrocka. 

Głowieńscy wolontariusze od-
wiedzili m.in. rodzinę, w której 
jest bardzo chory 13-letni chło-
piec, który nie jest w stanie cho- dzić do szkoły, ma nauczanie in-

dywidualne, a mama musiała 
zrezygnować z pracy, żeby się nim 
zajmować. Rodzinę utrzymuje je-
dynie tata z najniższej pensji kra-
jowej. – Zastaliśmy tatę i córkę, 
mama z synem byli w szpitalu. 
Reakcja była „mega”. Tata strasz-
nie się wzruszył. Dostali przepięk-
ną paczkę z Punktu Krwiodaw-
stwa w Grodzisku Mazowieckim. 
Było w niej wszystko, co tylko 
chcieli, łącznie z lodówką, któ-
ra stanowiła dla nich największą 
potrzebę – mówi Beata Nawroc-
ka. Najczęściej zgłaszaną w tym 
roku potrzebą był jednak opał. 
Darczyńcy wpłacali pieniądze 
na konto sprzedawcy, a następnie 
ten dostarczał węgiel pod adres 
obdarowywanej rodziny. 

Darczyńcy pochodzili nie tylko 
z Głowna, bo również ze Stryko-

wa, Zgierza, a nawet właśnie Gro-
dziska Mazowieckiego. – Wo-
lontariuszem Szlachetnej Paczki 

jestem od 3 lat, a w tym roku zo-
stałam liderem. Dla wszystkich 
18 zakwalifi kowanych rodzin bez 

problemów znaleźli się darczyńcy. 
Są to osoby prywatne, np małżeń-
stwa, ale również instytucje, np. 
Punkt Krwiodawstwa z Grodziska 
Mazowieckiego, podstrykowskie 
magazyny, np. Lek, gdzie skrzyk-
nęło się 17 osób i zrobiło paczkę 
dla jednej rodziny – powiedziała 
nam Beata Nawrocka.

Do akcji na wiele różnych spo-
sobów włączyły się placówki 
oświatowe, instytucje, mniejsze 
i większe fi rmy. Dzięki ich wspar-
ciu w tym roku niewielka, bo 
10-osobowa ekipa głowieńskiej 
Szlachetnej Paczki doskonale po-
radziła sobie z prowadzeniem ak-
cji, która – tak jak w całym kraju 
– trwała od piątku do niedzieli, 6-8 
grudnia. Paczki docierały z róż-
nych stron, niekoniecznie od tych, 
którzy formalnie zarejestrowali się 
jako darczyńcy. 

Szkoła Podstawowa z Lubian-
kowa, choć nie była darczyńcą, 
zrobiła paczkę, którą wolontariu-
sze rozdzielili wśród rodzin, po-
dobnie Szkoła Podstawowa nr 3 
w Głownie i Przedszkole Osinko-
wo. W akcję zaangażował się rów-
nież Zespół Szkół Specjalnych, 
Szkoła Podstawowa 2 koło wolon-
tariackie przy tej szkole, czwarto-
klasiści ze Szkoły Podstawowej nr 
1, a także Środowiskowy Dom Sa-
mopomocy. 

Dzięki temu darczyńcy byli 
mile witani w bazie Szlachet-
nej Paczki, otrzymywali pomoc 
w przenoszeniu paczek, a na od-
chodne w podziękowania otrzy-
mywali ręcznie zdobione kartki 
świąteczne. Pizzeria Impresso za-
fundowała wolontariuszom piz-
zę, zaś cukiernia Fabryka Słod-
kości dostarczyła słodkości. 
Paczki przekazali pracownicy 
Banku Spółdzielczego w Głow-
nie, a także sklep Inspiracje, 
w którym przez cały tydzień 
zbierano chemię i artykuły 
spożywcze. 

REKLAMA

W bazie Szlachetnej Paczki w Głownie sukcesywnie�odhaczano�
rodziny�i�darczyńców.�Przy�tablicy:�Piotr�Stogniew,�wolontariusz.
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Dary przywiezione przez Mariusza Sobczaka ze�Szkoły�Podstawowej�
nr�10�w�zgierzu�trafi�ają�do�bazy�Szlachetnej�Paczki�w�głownie.�
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Wolontariusze głowieńskiej Szlachetnej Paczki w�bazie,�czyli�SP�2.�
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lIlIaNNa JóźWIak
-StaSzeWSka

lila.staszewska@lowiczanin.info
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Joanna Mirowska (darczyńca i wolontariuszka) oraz Sandra Witczak (wolontariuszka),��
czyli�1/3�tegorocznego�zespołu�Szlachetnej�Paczki�oraz�liczne�prezenty�zgromadzone�dla�jednej�z�rodzin.�
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Stryków�|�Szlachetna�Paczka

Pomoc ze Strykowa trafiła 
do 13 rodzin

dokończenie ze str. 1
My zawieźliśmy m.in. pral-

kę, na którą pieniądze zebrali-
śmy wśród pracowników Urzędu 
Miejskiego w Strykowie. W pacz-
kach znalazły się też m.in. ciśnie-
niomierz, termometr i nutridrinki  
– mówi Joanna Mirowska, wolon-
tariuszka i darczyńca. 

Niemal wszystkie paczki zosta-
ły rozwiezione w sobotę, 7 grud-
nia, ostatnia trafiła pod wskazany 
adres w niedzielę, 8 grudnia. Sa-
motny mężczyzna z poważnym 
upośledzeniem słuchu, żyjący tyl-
ko z zasiłku chorobowego, potrze-
bował przede wszystkim pralki, 
ponieważ do tej pory prał we Fra-
ni. Jako mężczyźnie samodzielnie 
zajmującemu się gospodarstwem 
domowym dużą radość sprawił 
mu również komplet kuchennych 
noży ceramicznych. 

Lider strykowskiej Szlachet-
nej Paczki Piotr Ślęzak powie-
dział nam, że jest podbudowany 
przebiegiem tegorocznego finału.  
W rozmowie z nami zaznaczył,  
że w porównaniu z ubiegłym ro-

kiem obdarować można było wię-
cej osób, a i z darczyńcami nie 
było problemu, ponieważ poja-
wiali się w jedną, maksymalnie  
w dwie doby. Były wśród nich 

osoby prywatne, instytucje, firmy. 
W akcję zaangażowały się szkoły 
i przedszkola. Szlachetne Pacz-
ki z bazy w OSP Stryków trafiały 
na teren miasta i gminy Stryków, 

ale również w rejony Nowosolnej  
i Szczawina. Lokalne firmy za-
pewniły wolontariuszom wsparcie 
w postaci słodkiego poczęstunku  
i napojów.  ljs

REKLAMA

Głowno�|�Paczka�dla�zwierzaczka�

Rozpoczęła się świąteczna zbiórka prezentów dla zwierząt 
25 listopada ruszyła Paczka dla Zwierzaczka – świąteczna akcja  
charytatywna na rzecz podopiecznych Przytuliska dla Zwierząt w Głownie.  
W jej ramach wszystkie zwierzęta przebywające w głowieńskim schronisku 
poszukują Świętych Mikołajów, którzy obdarują je prezentami.

By pomóc zwierzętom  
w trudnym dla nich okresie zi-
mowym wystarczy wejść na 
stronę internetową Przytuliska 
dla Zwierząt w Głownie i w za-
kładce dotyczącej akcji przeczy-
tać listy do św. Mikołaja, które 

w imieniu zwierząt napisali wo-
lontariusze placówki. Następnie 
należy wybrać konkretne zwie-
rzę (można również kilka!), po-
informować o swoim wyborze  
wolontariusza i przygotować 
świąteczną paczkę.

Co przyda się czworonogom? 
Jak co roku na liście najpilniej-
szych potrzeb znalazły się m.in. 
dobrej jakości karma, zwierzęce 
posłania, preparaty przeciw klesz-
czom, kuwety dla kotów, trans-
portery oraz zabawki. Szczegóło-

we potrzeby konkretnych zwierząt 
opisano w listach do św. Mikołaja, 
opublikowanych na wspomnianej 
stronie internetowej.

Przygotowany prezent można 
dostarczyć do schroniska na kil-
ka sposobów, m.in. osobiście pod-
czas odwiedzin w placówce lub 
poprzez wysyłkę pocztową na ad-
res ul. Piaskowej 37 z wyraźną in-
formacją, iż dotyczy ona „Paczki 
dla zwierzaczka” oraz imieniem 
wybranego zwierzęcia. Paczkę 

można również przekazać wolon-
tariuszom, którzy będą ją mogli 
odebrać w wybranych miastach 
(np. Łodzi, Zgierzu, Pruszkowie, 
Warszawie, Łowiczu, Strykowie, 
Wrocławiu). Dostępną formą po-
mocy jest także przekazanie da-
rowizny na konto Towarzystwa 
Przyjaciół Zwierząt „Arkadia” 
w Głownie: 49 8787 0000 0024 
6482 2000 0001. Wówczas  
w tytule przelewu należy wpisać 
„Paczka dla zwierzaczka – imię 
wybranego zwierzęcia”. Świą-
teczna akcja charytatywna po-
trwa do 20 grudnia. Dwa dni póź-
niej, 22 grudnia, o godzinie 10.00 

w siedzibie placówki odbędzie się 
wielki finał akcji, czyli wspólne 
rozpakowywanie i wręczanie pre-
zentów.

– Już teraz zachęcamy miesz-
kańców, by odwiedzili nas przed 
świętami. Pracy będzie mnóstwo, 
ale jeszcze więcej uśmiechów  
i satysfakcji z dobrze wykorzy-
stanego czasu. Tradycyjnie chętni 
mogą zabrać ze sobą świąteczne 
gadżety, m.in. czapki Mikołajów 
czy rogi reniferów.

Kontakt w sprawie akcji: Kata-
rzyna Kucharska, e-mail: kasia@
przytuliskoglowno.pl lub tel. 504-
381-610.  aw

Stryków |�Biblioteka

Pastelek opowiedział,  
jak powstaje książka
Najmłodsi uczniowie 
Szkoły Podstawowej nr 2  
w Strykowie miały okazję  
w ciekawy sposób 
dowiedzieć się o tym,  
jak powstaje książka. 

We wtorek, 3 grudnia, strykow-
ską bibliotekę odwiedzili pracow-
nicy Fundacji Tworzenia i Pro-
mowania Sztuki – ależ Gustawie, 
którzy jeżdżą po Polsce realizując 
projekt pod nazwą „Pastelkowe 
opowieści”. Jego głównym celem 
jest poprawa dostępu do książki 
oraz wzmocnienie kulturotwór-
czej roli bibliotek. Na spotkanie  

z Pastelkiem, czyli lalką typu 
muppet, przyszli uczniowie klas 
pierwszych i drugich. Ewa Gałat, 
autorka książki „Pastelkowe ba-
jeczki”, w towarzystwie pluszaka 
opowiedziała dzieciom o procesie 
powstawania książki i przeczytała 
bajkę. Dzieci zadawały Pastelko-
wi pytania, dowiedziały się też co 
dla czytelników w ich wieku pro-
ponuje strykowska biblioteka. Nie 
zabrakło prezentacji różnego ro-
dzaju książek dla najmłodszych: 
książek kontrastowych, dźwięko-
naśladowczych, z okienkami czy 
książek z serii „Czytam sobie”. 
 opr. ljs

Ewa Gałat w towarzystwie pluszowego Pastelka�opowiedziała�
dzieciom�o�procesie�powstawania�książki.�
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Akcja charytatywna�|�Każdy�może�pomóc�w�walce�chłopca�z�ciężką�chorobą�

Z sercem dla Adasia Buczka 
10-letni Adam Buczek mieszka w Leśniczówce  
i jest uczniem klasy V Szkoły Podstawowej w Sobocie. 
Nie siedzi jednak w szkolnej ławce tak, jak jego 
rówieśnicy, ponieważ zmaga się z ciężką chorobą 
– ostrą białaczką limfoblastyczną. Jego historia 
poruszyła wiele osób, które z myślą o nim organizują 
akcje charytatywne. 

Choroba została zdiagnozowa-
na w 2015 roku, gdy chłopiec miał 
6 lat. Po dwóch latach intensyw-
nego leczenia stan zdrowia Ada-
ma poprawił się na tyle, że mógł 
wrócić do szkoły i przystąpić do I 
komunii świętej, co było jego ma-
rzeniem. Wtedy wydawało się, że 
chorobę udało się pokonać. 

Niestety, latem 2018 roku nastą-
pił nawrót. Rak zaatakował chłop-
ca z jeszcze większą siłą, podjęto 
intensywne leczenie. Po wyczer-
paniu wszystkich metod leczenia 

onkologicznego, lekarze z Cen-
tralnego Szpitala Klinicznego 
przy ul. Spornej w Łodzi podję-
li działania, aby zakwalifikować 
Adama do przeszczepu szpiku 
kostnego. Chłopiec został skie-
rowany do Kliniki Hematologii  
i Onkologii Dziecięcej we Wro-
cławiu. Poszukiwania dawcy szpi-
ku zakończyły się powodzeniem, 
wyznaczono już datę przeszcze-
pu. Dwa dni przed planowanym 
wyjazdem do Wrocławia, dawca 
się jednak wycofał. 

Rozpoczął się wyścig z cza-
sem, żeby znaleźć innego dawcę,  
a chłopca utrzymać w jak najlep-
szej kondycji, co wcale nie jest ła-
twe, gdyż choroba pustoszy orga-
nizm. Dawcę udało się znaleźć za 
granicą. 13 lipca chłopiec prze-
szedł przeszczep, ale stan jego 
zdrowia nadal jest ciężki i walka o 
jego życie trwa. Przebywa w izo-
latce kliniki we Wrocławiu, ży-
wiony jest pozajelitowo, docho-
dzi u niego do zaniku mięśni. Aby 
nie dopuścić do odrzucenia prze-
szczepu, lekarze zdecydowali się 
na niestandardowe leczenie z wy-
korzystaniem komórek macierzy-
stych. 

10-latek dzielnie znosi co-
dzienne, często bolesne zabie-
gi. Cały czas jest przy nim jego 
mama Małgorzata Buczek, któ-
ra go wspiera i otacza miłością. 

Powikłania po przeszczepie wią-
żą się również z wydatkami, któ-
re przerastają możliwości rodzi-
ny. Pieniądze są potrzebne na leki, 

środki pielęgnacyjne i dalszą reha-
bilitację. Stąd pomysł na publicz-
ną zbiórkę pieniędzy, którą pro-
wadzi powołany do tego przez 
społeczność szkoły w Sobocie ko-
mitet społeczny. Jak nam powie-
dział nam dyrektor szkoły, Woj-
ciech Szcześniak, zbiórka będzie 
prowadzona do 19 grudnia, ponie-
waż następnego dnia wychowaw-
czyni Marzena Miterka pojedzie 
do Wrocławia, by wręczyć mamie 
Adama pieniądze. – W pomoc za-
angażowało się wiele osób, m.in.  
z Urzędu Gminy w Bielawach, 
Starostwa Powiatowego i Powiato-
wego Centrum Pomocy Rodzinie 
w Łowiczu. Nikt nie powiedział, 
że nie pomoże. Ludzie naprawdę 
chcą pomagać – mówi dyrektor. 

13 grudnia o godz. 13 w Domu 
Ludowym w Sobocie wystawio-
ne będą Jasełka w wykonaniu 
uczniów Zespołu Szkolno-Przed-
szkolnego w Sobocie. Po przed-
stawianiu prowadzona będzie 
zbiórka na leczenie Adama. 

Z myślą o Adamie 14 grudnia 
o godz. 14. rozpocznie się kon-

cert charytatywny w OSP Karsz-
nice Duże. W programie kon-
certu zaplanowano: pokaz wozu 
bojowego OSP Karsznice Duże, 
konkursy i zabawy z Mikołajem, 
kiermasz pierników, ciast i cia-
stek domowego wypieku, a także 
chleba ze smalcem i ogórkiem.  
O godz. 17 zaplanowano wy-
stęp kapeli ludowej, grupy Pau-
za działającej przy GOK w Kier-
nozi oraz koncert w wykonaniu 
podopiecznych Studia Star z Ło-
wicza. Wstęp na koncert kosz-
tować będzie 5 zł. Bilety wstępu 
będą jednocześnie losami loterii 
fantowej, na której można będzie 
wygrać drobne upominki.

Organizatorami przedsię-
wzięcia w Karsznicach jest spo-
łeczność szkoły w Sobocie oraz 
mieszkańcy gminy Chąśno. 

Osoby, które chciałyby pomóc, 
a nie będą uczestniczyć w wymie-
nionych wyżej imprezach, mogą 
dokonywać wpłat na konto BNP 
Paribas 83 2030 0045 1110 0000 
0286 7580 – z dopiskiem „Pomoc 
dla Adasia”.  mwk

Łowicz�|�Biblioteka�przeprowadza�się�z�Bratkowic�w�Aleje�Sienkiewicza�

Jak przewieźć 70 tysięcy książek 
Bibliotekarze z Miejskiej Bi-

blioteki im. A. K. Cebrowskiego 
rozpoczęli we wtorek przeprowa-
dzanie księgozbioru do nowych 
pomieszczeń w budynku po daw-
nym Gimnazjum Nr 1 w Al. Sien-
kiewicza. To duże przedsięwzię-
cie logistyczne. 

Samo przewiezienie książek 
w plastikowych skrzynkach po-
trwa kilka dni, do przewiezienia 
jest około 70 tysięcy woluminów: 
oprócz książek i czasopism (28 ty-
tułów) są to również zbiory spe-
cjalne: książki wydane do 1939 
roku, reprinty, dokumenty dźwię-
kowe – głównie nośniki z nagra-
niami literackimi dla osób niedo-
widzących (ponad 1.100 tytułów) 
oraz mnóstwo dokumentów. 

Pierwsze książki trafiły do 
umeblowanej już biblioteki  
w Al. Sienkiewicza we wtorek, 

10 grudnia w godzinach popołu-
dniowych. – Pomagamy w prze-
wożeniu książek i wnoszeniu do 
biblioteki, ale po godzinach na-
szej normalnej pracy, bo mamy 
też różne inne zajęcia – powie-
dział nam Grzegorz Gawroński 
z Zakładu Utrzymania Miasta. 
Wcześniej – jeszcze w siedzibie 
na Bratkowicach – książki mu-
siały być zdjęte z półek i ułożone 
w plastikowych pojemnikach... 
wypożyczonych m.in. od gospo-
darzy z Zabostowa i okolic. 

– Książek nie można pomie-
szać, bo później byśmy nie doszli 
co i gdzie mamy – mówi dyrektor 
biblioteki Magdalena Pakulska. – 
Każda ze skrzynek jest przez nas 
ponumerowana i opisana. Nic nie 
może się zagubić, a tutaj książka 
trafi na właściwe miejsce w no-
wym regale. Dużo pracy jeszcze 

przed nami – mówią pracownicy 
biblioteki. 

Pomieszczenia biblioteki wy-
posażone w meble nabrały już 
„bibliotecznego kształtu”. – Na 

razie pachnie nowością, a nie-
długo będzie pachniało również 
książkami – mówią bibliotekarze. 
Uwagę zwraca nowoczesne pro-
jektowanie ze sporą ilością prze-

szkleń, oświetleniem typu LED, 
klimatyzacja, wyodrębniona nie-
duża sala multimedialna i kom-
puterowa. Większość ścian, drzwi 
itp jest utrzymana w szarościach  
i stonowanych barwach. Kolorami 
wyróżnia się część biblioteki prze-
znaczona dla dzieci. 

Kiedy czytelnicy będą mo-
gli odwiedzać nową bibliotekę? 

– Nie jestem w stanie dokładnie 
powiedzieć, to bardzo duże wy-
zwanie i mnóstwo pracy. Pewnie 
otworzymy na początku przyszłe-
go roku – powiedziała nam dyrek-
tor Pakulska. Do tego czasu moż-
na korzystać z powiększonego  
o dodatkowe tytuły księgozbioru 
filii biblioteki przy ul. Zduńskiej 8. 
 mak 

Kolorowe meble i na razie puste regały biblioteczne w nowej 
siedzibie po�gimnazjum�nr�1�w�Al.�Sienkiewicza�w�Łowiczu.�
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W przenoszeniu księgozbioru spakowanego�do�plastikowych�pojemników�
uczestniczyli�pracownicy�zakładu�utrzymania�Miasta�w�Łowiczu.�
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Stan zdrowia Adama po 
przeszczepie nie uległ 
poprawie. Walka�o�jego�życie�
wciąż�trwa,�a�rodzina�potrzebuje�
wsparcia,�także�finansowego.�
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Hodowla�|�Rolnicy�chcą�odzyskać�pieniądze�od�„zbyszka”

To walka o wynagrodzenie za ciężką pracę
Zakłady Mięsne „Zbyszko” przechodzą restrukturyzację, 
a dziesiątki rolników już od kilku miesięcy czekają na 
pieniądze za sprzedane fi rmie bydło. Poszkodowani łączą siły, 
odbyli już kilka spotkań, m.in. w strażnicy OSP we Wrzasku 
w gminie Stryków 5 listopada i 8 grudnia, a następne planują 
19 grudnia przed zakładem w Bedoniu (gmina Andrespol).

„Zbyszko” to fi rma rodzin-
na, założona w połowie lat 90. 
W 2015 roku uruchomiła nowy 
zakład przetwórczy, który wraz 
ze zmodernizowanym zakładem 
uboju trzody i bydła oraz rozbio-
ru mięsa stanowi obecnie jeden 
oddział. W zakładzie zabijanych 
było przeszło 100 sztuk bydła 
dziennie. „Zbyszko” jest też znany 
dzięki sieci sklepów z mięsem, ma 
ich 48 w województwach łódzkim 
i mazowieckim. Wydawało się, 
że to dobrze prosperująca fi rma, 
tymczasem jej dalsze istnienie za-
wisło na włosku.

to nie to samo 
co upadłość
Na stronie fi rmy znajdziemy 

oświadczenie jej prezesa Zbi-
gniewa Kruka, który poinformo-
wał o prowadzonym postępowa-
niu układowym. W oświadczeniu 
czytamy: „Wszczęcie tego postę-
powania było konieczne ze wzglę-
du na trudną sytuację rynkową i jej 
negatywny wpływ na kondycję fi -
nansową mojej fi rmy”. Zapewnia 

przy tym, że nie jest ono równo-
znaczne z zamknięciem fi rmy, 
przeciwnie – z szukaniem „dzia-
łań naprawczych”, które uratują ją 
przed upadkiem.

Przyśpieszone postępowanie 
układowe wobec przedsiębior-
stwa, na wniosek właściciela, zo-
stało otwarte 7 października przez 
Sąd Rejonowy dla Łodzi-Śród-
mieścia. Sąd wyznaczył sędziego 
komisarza oraz nadzorcę sądowe-
go. Trwanie takiego postępowania 
z mocy prawa automatycznie po-
woduje zawieszenie wszelkich eg-
zekucji wobec właściciela, w tym 
czasie musi on przedstawić wie-
rzycielom dalszy plan działania. 
Postępowanie może się skończyć 
zatwierdzeniem układu lub umo-
rzeniem postępowania.

Pusto w boksach, 
pusto w kieszeniach
Poszkodowani w tej sprawie są 

hodowcy, którzy w ostatnim cza-
sie sprzedawali fi rmie zwierzęta 
na ubój. Problemy z wypłacalno-
ścią zaczęły się pojawiać od oko-

ło roku, bo wcześniej fi rma miała 
opinię solidnej, oferującej staw-
ki korzystniejsze niż konkuren-
cja. W tym roku jednak z miesią-
ca na miesiąc było coraz gorzej. 
O tym, że fi rma ma problemy 
i będzie przechodziła restruktu-
ryzację, nasi rozmówcy dowie-
dzieli się z pisma wydanego pod 
koniec września, które otrzymali 
na początku października. Wśród 
poszkodowanych są głównie rol-
nicy z dwóch wspomnianych wo-
jewództw, choć nie tylko, bo tak-
że z kujawsko-pomorskiego czy 
świętokrzyskiego.

Według danych uzyskanych 
przez samych poszkodowanych 
w toku postępowania, fi rma zale-
ga na około 80 mln zł, a poszko-
dowanych jest około 600. Średnia 
arytmetyczna nie odda tu obrazu 
sytuacji, bo są w tej liczbie tacy, 
którzy sprzedali jedną czy kilka 
sztuk bydła, inni robili to regular-
nie. – Znam i takich, którym są 
winni powyżej 50 tys. zł – mówił 
nam pan Andrzej, jeden z poszko-
dowanych w powiecie łowickim. 
– Znam też człowieka, który trzy-
mał jednego byczka z założeniem, 
że sprzeda sobie, żeby mieć coś 

do emerytury, dla niego nawet te 
1.500 zł to straszny cios.

– Najgorzej mają ci, a jest ich 
wielu, którzy szukali pieniędzy po 
tym, jak nie otrzymali ich z upada-
jącej OSM w Ozorkowie – powie-
dział nam pan Karol, inny z grupy 
poszkodowanych. – Przyciśnięci 
do muru sprzedali więc bydło do 
„Zbyszka”, licząc, że to ich uratu-
je, tymczasem jeszcze dobiło.

Nasi rozmówcy z pamięci wy-
mieniają terminy niespłaconych 
przez fi rmę do dzisiaj, a należnych 
im faktur, na przykład z 17 czerw-
ca, termin płatności do 14 dni, 
albo z 4 lipca, termin do 30 dni. 

– W oborze pusto, w kiesze-
niach też pusto, a kredyt trzeba da-
lej spłacać – mówi pan Karol. 

– Innym grupom zawodowym 
być może trudno wczuć się w na-
szą sytuację – powiedziała pani 
Lilianna. – Trzeba by sobie wy-
obrazić, że ktoś przez dwa lata 
każdego dnia pracuje i nie otrzy-
muje za swoją pracę wynagrodze-
nia.

Troje rolników, jako pierwszych 
z powiatu łowickiego, złożyło 
na policję zawiadomienie o moż-
liwości popełnienia przestępstwa. 
Niedawno otrzymali informację, 
że do ich zgłoszenia zostało dopi-
sanych jeszcze dwóch innych po-
krzywdzonych, niewykluczone 

więc, że lista ta znacznie się wy-
dłuży.

Nasi rozmówcy nie są – deli-
katnie mówiąc – przekonani co 
do szczerości kierownictwa za-
kładu. – Były dotąd trzy spotkania 
z dyrektorem, na które pojechało 
po 4-5 reprezentantów w imie-
niu nas wszystkich – mówił jeden 
z naszych rozmówców. – Na 
pierwszym prezes jeszcze bił się 
w pierś, zapewniał, że nie jest 
oszustem i prosił o cierpliwość. 
Później jednak zmienił podejście, 
na trzecim spotkaniu zachowywał 
się już wobec nas lekceważąco.

Podobno – jak mówią rolnicy 
– prezes ma teraz jedną stałą od-
powiedź. Jakkolwiek to rozumieć, 
odpowiada wierzycielom, że pre-
tensje powinni mieć do „pana Mo-
rawieckiego”, który go oszukał. 

Z właścicielem próbowaliśmy 
się bezskutecznie skontaktować 
we wtorek i w środę.  tm

Łowicz�|�Budżet�obywatelski

Jedna pula, dwa pumptracki
Na liście zadań do wyboru z ogólnomiejskich propozycji
do budżetu obywatelskiego pozycją nr 6 był „Tor pumptrack 
na łowickich Błoniach”, zgłaszany przez Stowarzyszenie 
Łowickie.pl, który ostatecznie został wybrany do realizacji. 
Kolejną propozycją na liście, z nr 7, był – i to nie pomyłka – 
„Modułowy tor pumptrack w Parku Błonie”.

Ktoś, kto chciał powstania na 
Błoniach toru do jazdy na BMX, 
hulajnodze, wrotkach czy rolkach, 
miał niełatwy dylemat, którą 
z tych propozycji wybrać. Mimo 
to propozycja nr 6 pewnie wygra-
ła głosowanie, oddano na nią 538 
głosów, czyli blisko dwa razy wię-
cej niż na propozycję z drugim 

wynikiem. Pumptrack „moduło-
wy” wybrało tylko 79 osób.

Działacze stowarzyszenia Ło-
wickie.pl przypuszczają, że po-
jawienie się na liście „konkuren-
cyjnego” pumptracka było czyimś 
celowym działaniem, aby w ten 
sposób ograniczyć szanse na wy-
bór projektu, jaki stowarzyszenie 
zgłaszało już rok i dwa lata temu. 
Przypomnijmy, że już nie pierw-
szy raz toczą się wokół niej kon-
trowersje. Pumptrack w budże-
cie obywatelskim pojawił się jako 
niemal sztandarowa propozycja 

stowarzyszenia Łowickie.pl już 
w 2017 roku, kiedy po raz pierw-
szy głosowano na inwestycje ogól-
nomiejskie. Rywalizował wtedy 
z „Górą Frajdy”, zgłoszoną przez 
stowarzyszenie Łączy nas Łowicz 
(która do tej pory nie powstała). 

W pierwszej wersji ogłoszo-
nych wtedy wyników wygry-
wał Pumptrack (701 głosów). Ze 
względu jednak na bardzo dużą 
liczbę głosów oddanych z fi kcyj-
nych, jednorazowych kont na oba 
te projekty, ratusz przeprowadził 
weryfi kację i anulował znacz-
ną część głosów internetowych. 
W efekcie „Góra Frajdy” miała 
483 głosy, a pumptrack 408. Ma-
riusz Siewiera z Łowickie.pl, kie-
dy rozmawialiśmy jeszcze przed 
ogłoszeniem wyników tegorocz-
nego głosowania mówił, że wciąż 
ma żal o tamtą decyzję komi-

sji weryfi kującej głosy i obawia 
się kolejnych prób zablokowania 
propozycji pumtracka.

Zapytaliśmy Katarzynę Sło-
mę, która odpowiada w ratuszu 
za przeprowadzenie budżetu oby-
watelskiego, czy w procesie wery-
fi kacji dwa tak podobne wnioski 
nie powinny być połączone w je-
den. – Komisyjnie uznaliśmy pod-
czas weryfi kacji, że są to dwie róż-
ne propozycje – mówi Katarzyna 
Słoma. Podkreśla ona, że pump-
track modułowy to tor mobilny, 
dzięki czemu możliwe jest jego 
przenoszenie z miejsca na miej-
sce, a także rozbudowa. Natomiast 
drugi z zaproponowanych pump-
tracków to obiekt stacjonarny. Oba 
służą do tego samego (jazdy na 
wspomnianych już wcześniej po-
jazdach), ale znacznie różnią się 
sposobem wykonania. 

Katarzyna Słoma mówiła też, 
że projekt „nie modułowy” (czy-
li ten autorstwa Łowickie.pl) zo-
stał zgłoszony jako drugi w kolej-
ności, ostatniego dnia głosowania. 

Jeżeli więc wnioskodawca chciał, 
by na liście był jeden, mógł wyco-
fać swój. Przy weryfi kowaniu pro-
pozycji byli przedstawiciele za-
rządów osiedli, w tym też Paweł 
Pięta, radny miejski z Łowickie.pl.

Zarówno on, jak i Mariusz Sie-
wiera mówili, że byliby skłonni 
ustąpić, gdyby w ogóle mieli szan-
se zapoznać się z tym drugim pro-
jektem, na temat którego otrzyma-
li tylko zdawkowy opis. Nie mieli 
nawet możliwości dowiedzieć się 
kto złożył drugi projekt, bo była to 
osoba prywatna, która zastrzegła 
sobie anonimowość.

– Trudno żebyśmy rezygno-
wali z naszego pomysłu na rzecz 
czegoś, o czym niewiele wiemy – 
mówi Paweł Pięta. – Tym bardziej, 
że opieraliśmy nasz projekt na ob-
serwacjach podobnych rozwiązań 
z innych miast, sprawdzaliśmy 
dokładnie funkcjonalność i bez-
pieczeństwo, dołączyliśmy nawet 
pisemnie przykładowe koncepcje 
i wizualizacje, z oświadczeniami 
fi rm wykonujących takie zlecenia, 

którzy zapewniali, że dałoby się 
zrealizować je za przeznaczone na 
to 300 tys. zł.

Katarzyna Słoma mówiła, że 
pomysłodawca pumptracka nie 
chciał rozmawiać o zmianach 
w projekcie, a ponieważ spełniał 
on wszelkie zasady – w dodatku 
był zgłoszony jako pierwszy – nie 
było żadnych podstaw do odrzu-
cenia go. Radny Pięta już teraz za-
powiada, że będzie składał wnio-
sek o kolejne zmiany w budżecie 
obywatelskim, który wg niego na-
dal nie działa tak jak powinien.

Przytaczane rozmowy przepro-
wadziliśmy kiedy nie było jesz-
cze wiadomo, że propozycja Ło-
wickie.pl wygrała w głosowaniu. 
Po ogłoszeniu wyników Mariusz 
Siewiera powiedział,  że sprawiają 
mu one dużą satysfakcję i ma na-
dzieję, że wola mieszkańców zo-
stanie już niebawem zrealizowana. 
Podtrzymuje jednak zastrzeżenia, 
jakie miał wcześniej co do zgło-
szenia podobnej, konkurencyjnej 
propozycji.  

REKLAMA
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tomasz.matusiak@lowiczanin.info
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Zielkowice |�Są�propozycje�nazw�ulic�

Wierni przyzwyczajeniom,  
choć otwarci na zmiany
Urząd Gminy Łowicz 
poprosił mieszkańców 
sołectwa Zielkowice  
o aktywny udział  
w konsultacjach 
społecznych związanych  
z wprowadzeniem nazw  
ulic w ich miejscowości. 

Przeprowadzone w formie an-
kiet konsultacje zostały podzie-
lone na dwa etapy i dobiegły już 
końca. W marcu i kwietniu br. 
mieszkańcy wypełniali ankiety, 
w których wypowiadali się czy 

są za wprowadzeniem nazw ulic 
w Zielkowicach, a jeśli tak, to czy 
woleliby pozostać przy nazewnic-
twie tradycyjnym (np. Zielkowice, 
ul. Kępy, ul. Góry) czy mają wła-
sne propozycje nazw ulic. 

Sołectwo Zielkowice liczy 797 
dorosłych mieszkańców, zaś do 
urzędu wpłynęło tylko 114 ankiet 
(w tym np. 4 ankiety z jednego 
domu). 86 osób, czyli większość, 
opowiedziała się za wprowadze-
niem nazw ulic w Zielkowicach. 
Dlatego też gmina postanowiła 
ponownie zapytać mieszkańców  
o ich propozycje nazw ulic. 

Z pisma złożonego pod ko-
niec listopada przez Radę Sołecką 
wynika, że tam gdzie to możliwe 
mieszkańcy chcą pozostać przy 
nazwach zwyczajowych, np. Ziel-
kowice, ul. Za koleją (Zielkowice 
I), Góry, Kępy, Stara Wieś (Ziel-
kowice II) czy Za rzeką (Zielko-
wice III). Pojawiły się także pro-
pozycje wprowadzenia nowych 
nazw, np. Nieborowska, Arkadyj-
ska, Skierniewicka, ale też Cicha, 
Sosnowa, Leśna, Wspólna, Łąko-
wa czy Pogodna. 

– Na jednej z najbliższych sesji 
Rady Gminy przedłożony zostanie 
radnym projekt uchwały w spra-
wie nadania nazw ulic w Zielko-
wicach – informuje sekretarz Be-
ata Orzeł. Wszystko wskazuje na 
to, że będą one zgodne z propozy-
cjami mieszkańców.  aa 

Bolimów |�Rada�po�raz�drugi�uchwaliła�stawki�za�odpady

Za odpady 18,15 zł miesięcznie
Rada Gminy Bolimów 
29 listopada przyjęła 
ponownie, po naniesionych 
poprawkach wymuszonych 
orzeczeniem Regionalnej 
Izby Obrachunkowej  
w Skierniewicach,  
wysokość stawki za odbiór  
i zagospodarowanie odpadów, 
która wejdzie w życie  
1 stycznia.

Przed podjęciem uchwały kie-
rownik Referatu Gospodarki  
w Urzędzie Gminy w Bolimowie 

Wioletta Grebelska wyjaśniła, że 
RIO zobowiązało gminę do nanie-
sienia poprawek w uchwale podję-
tej przez Radę 23 września. Rad-
ni przyjęli nową stawkę za odbiór 
odpadów segregowanych w wy-
sokości 18,15 zł, czyli o 15 groszy 
więcej niż w uchwale z września. 
Wynika to z konieczności dążenia 
do zbilansowania wpływu z opłat 
z kosztami funkcjonowania syste-
mu odbioru odpadów. Dodatko-
we 15 groszy pokryje miesięczny 
koszt działania oprogramowania 
służącego do obsługi systemu. 
Gminie udało się ustrzec przed 

podniesieniem stawki jeszcze wy-
żej, wybroniła się ona przed Izbą 
z konieczności ujęcia kosztów za-
trudnienia osoby, która zajmu-
je się obsługą systemu, gdyż ma  
w kompetencjach także inne obo-
wiązki.

W uchwalę zmieniono także 
zapis o opłacie za odpady niese-
gregowane – tak było dotychczas, 
na opłatę podwyższoną wynikają-
cą z niespełnienia warunku segre-
gowania opadów, nakładaną decy-
zją administracyjną przez Urząd 
Gminy. Wysokość tej opłaty usta-
lono na 40 zł od mieszkańca.  tb

Wicie�|�udane�Mikołajki�

Wreszcie mają swój plac zabaw
W Mikołajki, 6 grudnia,  
w sąsiedztwie remizy 
OSP i sklepu w Wiciu 
nastąpiło oficjalne 
otwarcie pierwszego w tej 
miejscowości placu zabaw.

To inicjatywa Stowarzysze-
nia ,,Dla Naszej Wsi”, które po-
zyskało pieniądze z dotacji dla 
Kół Gospodyń Wiejskich zareje-
strowanych w krajowym rejestrze 
Agencji Restrukturyzacji i Mo-

dernizacji Rolnictwa. W imprezie 
otwierającej plac zabaw wzięło 
udział około 30 dzieci z rodzicami 
i opiekunami. Odwiedziła je pani 
Mikołajowa z pomocnikami, któ-
ra rozdała cukierki i lizaki. 

– Dzieci pobawiły się, pozjeż-
dżały, a na końcu podziękowały. 
Chętnie zostałyby do nocy, ale za-
częło się już robić trochę chłodno 
– powiedziała nam Jadwiga Wró-
bel, prezes Stowarzyszenia „Dla 
Naszej Wsi”. 

Organizowany jest jeszcze Syl-
wester, z którego dochód przezna-
czony zostanie na doposażenie 
placu zabaw.  aa 

Łowicz�|�Spotkanie�organizacyjne�Młodej�Lewicy

Nowa siła w mieście?
Chcą aktywnie działać 
w Łowiczu i powiecie 
łowickim, mówić na tematy 
lokalne, ogólnokrajowe, 
jak i globalne – zawiązała 
się nieformalna grupa 
młodych osób o lewicowym 
światopoglądzie. 5 grudnia 
spotkała się po raz pierwszy, 
w spotkaniu udział wzięło 
kilkanaście osób.

Nie jest to młodzieżówka żad-
nej partii, miejsce w niej znaj-
dą zarówno zwolennicy Razem, 
Wiosny, SLD czy osoby nie iden-
tyfikujące się z żadną z tych par-
tii. Z założenia jest to grupa mło-
dzieżowa, ale nie jest sztywno 
określona górna granica wieku 
dla jej członków. – Nie wprowa-
dzamy cenzusu, każdy kto czuje 
się „młody duchem” i ma lewico-
we przekonania będzie u nas miło 
widziany – powiedział Oskar Ko-
senda, jeden z inicjatorów, znany 
już z działalności w grupie „KRO-

KUS”, która swego czasu przy-
gotowała debatę na temat czy-
stości powietrza w okolicy. Nasz 
rozmówca podkreślił, że kwestie 
związane ze środowiskiem i kli-
matem  będą dla Młodej Lewicy 
jednym z priorytetów. 

Kierujące pracami grupy pre-
zydium ma być wybierane de-
mokratycznie przez wszystkich 
członków co kwartał, z możliwo-
ścią odwołania. W skład pierw-

szego weszli Karolina Nowak, 
Oskar Kosenda i Grzegorz Basiń-
ski. Każdy z członków może sobie 
wybrać dziedzinę, którą chciałby 
się szczególnie zajmować, a także 
formę tej aktywności. 

Grupa stawia też na współpracę 
z innymi organizacjami i grupami 
nieformalnymi o podobnym profi-
lu w całej Polsce, wspólne przed-
sięwzięcia i wymianę doświad-
czeń.    tm

Sanniki |�Wyjątkowo�duże�zainteresowanie�

Kilkanaście firm chce robić  
kanalizację i drogi
– Spodziewaliśmy się 
dużego zainteresowania 
naszymi ostatnimi 
przetargami, ale nie 
aż takiego – przyznają 
urzędnicy miasta  
i gminy Sanniki.

Do dwóch przetargów drogo-
wo-kanalizacyjnych przystąpiło 
po kilkanaście firm. Początek ro-
bót w przypadku jednego z nich 
musi mieć miejsce jeszcze w tym 
roku. 

Obydwa przetargi dotyczą osie-
dla Witosa w Sannikach. Ten 
mniejszy dotyczy budowy kana-
lizacji deszczowej – odcinka w 
części poza osiedlem oraz sepa-
ratora ścieków. Jest to ważny odci-

nek kolektora, bowiem będą nim 
odprowadzane wody deszczowe 
ze znacznej części osiedla. – To 
element większej całości. Trzeba 
poprowadzić około 800 metrów 
kanalizacji deszczowej od końca  
ul. Zachodniej do drogi powiato-
wej – wyjaśnia sekretarz miasta  
i gminy Sanniki Piotr Skonieczny. 

Najkorzystniejszą ofertę zło-
żyło Przedsiębiorstwo P.U.H.B. 
„Cewogaz” Jana Wolskiego z Ło-
wicza, oferując wykonawstwo za 
643.251,50 złotych oraz 60-mie-
sięczną gwarancję. Do tego prze-
targu wpłynęło aż 14 ofert, z czego 
oferta z najwyższą ceną opiewała 
na 1.722.000 złotych, a aż 8 spo-
śród 14 ofert proponowało wyko-
nanie usługi za ponad 1 mln zł. 

Większy przetarg – polegają-
cy na budowie kanalizacji desz-

czowej w części osiedla oraz na-
wierzchni na dwóch osiedlowych 
drogach (ul. Poprzecznej i Za-
chodniej) formalnie jeszcze cze-
ka na rozstrzygnięcie, choć wie-
le wskazuje, że wygra go ta sama 
firma z Łowicza. W postępowaniu 
zostały odrzucone trzy najtańsze 
oferty, ponieważ firmy popełniły 
błędy pomijając część zakresu ro-
bót wyliczając ceny ofert. Kolejną 
firmą, która jest brana pod uwagę 
w tym przetargu, jest łowicki Ce-
wogaz, który za wykonanie robót 
chce uzyskać zapłatę w wysoko-
ści 2.955.007 złotych. Inwestycja 
ta jest dofinansowana pieniędzmi 
w wysokości około 1,5 mln zło-
tych z Funduszu Dróg Samorzą-
dowych. – To właśnie ze wzglę-
dów proceduralnych i związanych 
z rządowym dofinansowaniem, 
konieczne jest „wbicie szpadla” 
na budowie jeszcze w bieżącym 
roku budżetowym – powiedzia-
ła nam zajmująca się przetargami 
w Sannikach Honorata Kaźmier-
czak.  mak   

Pierwsze spotkanie łowickiej Młodej Lewicy�w�pomieszczeniu�
udostępnionym�przez�Stowarzyszenie�Lowickie.pl.�
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Prawo do poniżania?
Szanowny Panie Redaktorze, 
Piszę do Pana w związku  

z Pana artykułem z 21 listopada  
w NŁ – „Chcą nazwiska – niestety 
dostaną je”. Z Pana artykułu wy-
nika, że jednak wiadomo że wpis 
odnosił się do konkretnej, wąskiej 
grupy ludzi. To, że nie wymieniał 
nazwisk nie zmienia jego istoty. 
Jeżeli anonimowy wpis, w którym 
była mowa o „paskudnych urzęd-
nikach” nie był przez redakcję sko-
mentowany, to redakcja zamiesz-
czając go uznała ocenę wyrażoną 
w nim za uzasadnioną, de facto go 
podżyrowała.

Jeżeli się Pan z powyższym nie 
zgadza, to informuję, że jest Pan 
w tym samym klubie co Mark Zuc-
kerberg, który twierdzi, że nie jest 
odpowiedzialny za treści, które po-
jawiają się na jego portalach.

Żeby było jasne, nie mam nic 
wspólnego z urzędnikami ze Zdun, 
zastanawiam się tylko, czy gdy-
by ktoś w podobnej konwencji ob-
smarował anonimowo Pana redak-
cję (oczywiście niesłusznie), to czy 
Pana pogląd na te sprawy by się 
zmienił czy nie?

Czy zastanawiał się Pan do cze-
go dojdziemy jako społeczeństwo, 
jeżeli takie praktyki będą konty-
nuowane? W Polsce konstytucja 
gwarantuje wolność wypowiedzi, 
ale nie daje prawa do anonimo-
wego okładania epitetami i poni-
żania. W dużej części komentarze 
zamieszczane na portalach pewnie  
w ogóle by się tam nie znalazły, 
gdyby istniało prawo wymagające 
podpisania się imieniem i nazwi-
skiem. Każdy ma prawo wystąpić 
w każdej sprawie, ale inni mają 
prawo wiedzieć, kim jest osoba, 
która dany pogląd wygłasza.

Od umieszczonego w publicznej 
przestrzeni anonimowego wpisu, 
który nic pozytywnego nie wnosi 
do debaty społecznej, a tylko zieje 
niechęcią do innych, jest bardzo bli-
sko do anonimowego donosu.

Często jest też tak, że publi-
kowanie kontrowersyjnych wpi-
sów zwiększa oglądalność porta-
li i przyczynia się do zwiększenia 
wpływów za reklamy. Czy nie z 
tego powodu niektóre media uchy-
lają się od moderowania wpisów w 
imię wolności słowa? Uważam to 
za co najmniej godne ubolewania.

 Z poważaniem
 Piotr Tarczyński

Od redakcji: Dziękuję za tę 
opinię, niemniej sam prezentuję 
inne stanowisko. Na naszych ła-
mach i w internecie dajemy moż-
liwość prezentowania różnych 

opinii, przez sam ten fakt nicze-
go nie żyrujemy. We wpisach in-
ternetowych my także, jako re-
dakcja, jesteśmy często ostro 
krytykowani, ale nie usuwamy ich. 
W kontaktach władza – obywatel  
(a władzą są tu urzędnicy UG 
Zduny) to obywatel jest, nieste-
ty, tym słabszym. I wypowiedź  
w internecie, nawet gwałtowna, 
jest dlań możliwością wykrzycze-
nia swej bezsilności wobec machi-
ny władzy. Powinniśmy tę moż-
liwość pielęgnować, dopóki nikt 
nie jest z imienia i nazwiska bez-
podstawnie pomówiony – a w tym 
przypadku tak nie było.
 Z wyrazami szacunku
Wojciech Waligórski, red. naczelny

Wojciech Gędek  
o wyroku w sprawie  
z powództwa Ireneusza 
Jabłońskiego
W poprzednim NŁ zamieścili-

śmy relację z ostatniego dnia pro-
cesu oraz informację o wyroku  
w sprawie cywilnej, w której Ire-
neusz Jabłoński, burmistrz Łowi-
cza w latach 1994–1997, pozwał 
Wojciecha Gędka, działacza So-
lidarności od roku 1980, działają-
cego także w podziemiu w latach 
80., za to, że ten w publicznej wy-
powiedzi zarzucił mu, iż pracował 
na zlecenie Moskwy, uczestniczył  
w budowaniu komunizmu w Pol-
sce i że był zdrajcą. Sąd nakazał 
Gędkowi za te słowa przeprosić, 
uznając je za pomówienie, choć 
uznał, że Gędek nie kłamał twier-
dząc, iż Jabłoński współpracował 
ze Służbą Bezpieczeństwa.

Gędek zapowiedział apelację, 
Jabłoński skomentował wyrok na 
naszych łamach podkreślając, iż 
jest on dla niego korzystny. Wy-
powiedział się też obszernie o mo-
tywach swego postępowania, pod-
kreślając, że widział konieczność 
budowy siły państwa polskiego  
w takich uwarunkowaniach poli-
tycznych, jakie były, bo: „ustroje  
i sojusze przemijają, a państwo 
polskie trwa”.

W odpowiedzi na to Wojciech 
Gędek nadesłał nam obszerny 
materiał, w którym podważa tę 
patriotyczną motywację Jabłoń-
skiego, odwołując się do mate-
riałów archiwalnych z zasobów 
IPN – konkretnie do zapisów  
z rozmów z Jabłońskim jako kan-
dydatem do pracy w wywiadzie. 
Większość jego obszernego tek-
stu stanowią fragmenty akt SB 
ze zbiorów Instytutu Pamięci Na-
rodowej, do których W. Gędek do-
tarł. Niektóre z nich ukazują am-
bicjonalną motywację decyzji 
„figuranta”, inne jednak potwier-
dzają tezy Jabłońskiego. Na pew-
no są ciekawe.

(...) CYTATY
Rozpracowanie – operacyjne. 

J-15101. Tajne spec. znaczenia.
Nr. Rejestracyjny 17953. Kryp-

tonim ANTHONY Jabłoński Ire-
neusz – „GUSTAW”

Raport strona 116    1988.02.08
(...) Dla niego nie tylko pieniądze 

mają wartość lecz również, a może 
przede wszystkim „ciekawe życie” 
pozwalające na spełnienie „męskich 
ambicji”. Zapytałem figuranta, jak 

wyobraża sobie to „ciekawe życie” 
i jakie według niego są te „męskie 
ambicje”. Odpowiedział, że trud-
no to w sposób racjonalny wytłu-
maczyć, ale on potrzebuje czegoś 
więcej niż życia z dnia na dzień, ja-
kiegoś dodatkowego, zasadniczego 
obciążenia, dzięki któremu życie to-
czyłoby się na szybszych obrotach,  
a o ile to „obciążenie” byłoby spra-
wą b. ważną, decydującą, pozwala-
jącą na realizację „wyższych celów” 
wtedy by odczuwał satysfakcję ze 
swej działalności i to zaspokoiłoby 
jego ambicje.

Spełnienie „męskich ambicji” ro-
zumie natomiast jako uczestnictwo 
w jakiejś ciekawej, nietypowej dzia-
łalności, nawet niebezpiecznej, ta-
kiej, którą mogą realizować tylko 
wybrane, nieliczne jednostki.

 (…) Zaproponowałem wymie-
nionemu podjęcie pracy w naszym 
resorcie (...) absolutna tajemnica 
naszego kontaktu, jak również tre-
ści prowadzonych rozmów. Figu-
rant zobowiązał się do tego. 

Kpt. W. Modrzejewski.
 
 Raport z trzeciej rozmowy son-

dażowej, strona 120  1988.02.11.
(...) Przekazałem rozmówcy 

kilka informacji o różnicach pra-
cy MO i SB, po czym zapytałem, 
czy odpowiadała by mu praca wy-
konywana przez Służbę Bezpie-
czeństwa, czy widzi się w niej, czy 
uważa, że ma do takiej pracy pre-
dyspozycje. Na wszystkie trzy pyta-
nia odpowiedział twierdząco z na-
stępującymi zastrzeżeniami: 

– praca ta powinna dawać mu 
satysfakcję,

– obecnie nie jest w stanie autory-
tatywnie ocenić czy posiada predys-
pozycje do tego rodzaju zawodu.

Widząc gotowość rozmówcy do 
akceptacji otrzymanej propozycji 
zdecydowałem się na poinformo-
wanie go, że reprezentuję Służbę 
Wywiadowczą a on rozmawia ze 
mną z pozycji kandydata na współ-
pracownika tej służby. Na moje py-
tanie co on na to, odpowiedział, że 
spodziewał się tego. (...)

Rozmówca podkreślił, że w jego 
rozumieniu, choć do tej chwili nie 
padło słowo wywiad, akcepta-
cja propozycji oznacza właśnie tę 
drogę. Ponadto stwierdził, że uży-
te przeze mnie słowa „współpra-
cownik naszej służby” nie całkiem 
mu odpowiadają, gdyż rozważa-
jąc moją propozycję i decydując 
się na dalszy dialog chciałby po-
dejść do tego bardzo poważnie,  
a za najbardziej poważny w sen-
sie wzajemnych praw i zobowią-
zań uważa stosunek pracy. Krótko 
mówiąc chciałby zostać oficerem  
a nie „donosicielem” gdyż ta druga 
wersja nie dałaby mu satysfakcji. 
Rozmówca zaznaczył jeszcze, że 
rozumie pewną zbieżność metod 
i zasad pracy w obu kategoriach  
i akceptuje to, istota spraw leży  
wg. niego w kategoriach ambicji, 
stopnia zaangażowania i satysfak-
cji. Decydując się na pracę w Służ-
bie Wywiadowczej zdaje sobie 
sprawę, że jest to związek na całe 
życie i dlatego uważa, że osiągnię-
cie w tej pracy sukcesów jest możli-
we jedynie przy pełnym zaangażo-
waniu co z kolei byłoby nierealne, 

gdyby nie zaspokajało „życiowych 
ambicji” i nie przyniosło satysfak-
cji.

 
strona 128 – celowość werbun-

ku: Światopogląd materialistyczny, 
otwartość i szczerość wobec mnie 
jako przedstawiciela Służby Bez-
pieczeństwa. (...) Podstawą wer-
bunku będzie wykorzystanie uczuć 
patriotycznych figuranta. (...)

Zamierzam również uzyskać 
następujące dokumenty: – życiorys 
– wykaz kontaktów zagranicznych 
– wykaz ciekawych kontaktów kra-
jowych (...)

 
 Strona 138. Tow. Dobrowolski 

pozytywnie ocenił gotowość figu-
ranta do współpracy z nami, za-
znaczył przy tym, że praca ta to 
coś więcej niż „męska przygoda”. 
Jej podjęcie oznacza pełne podpo-
rządkowanie się nam, nawet w za-
kresie spraw prywatnych. Wymaga 
dyspozycyjności, zaangażowania  
i bezwzględnej lojalności. Figurant 
odpowiedział, że zdaje sobie z tego 
sprawę (...).

 
Dalej, w nawiązaniu do wy-

roku sądowego, Wojciech Gę-
dek pisze: Sprawa jeszcze się nie 
skończyła. Moja walka o Niepodle-
głą trwa, tak jak przysięgałem przy 
ołtarzu Matki Boskiej Pelikańskiej  
w kościele Pijarskim, tak będę do 
końca życia jej wierny.

  Wojciech Gędek

Pamiętamy go, 
że bezinteresownie 
pomagał
Czasy PRL były specyficzną epo-

ką, a kto w niej nie funkcjonował, 
niech lepiej nikogo nie osądza. Pan 
Hubert udzielił obszernego wywia-
du w Nowym Łowiczaninie („Jan 
Hubert skłamał w oświadcze-
niu lustracyjnym”, NŁ 48/2019,  
28 listopada 2019), nie przedsta-
wiał siebie jako osoby kryształowej 
i nieskazitelnej. Trudno być sędzią 
we własnej sprawie. Owszem Jan 
Hubert zrobił rzecz naganną mo-
ralnie, podejmując współpracę z or-
ganami bezpieczeństwa i nie przy-
znając się do tego. (Publicznie za to 
przeprosił). Nie można jednak po-
tępiać człowieka za jeden naganny 
czyn. Tym bardziej, że nie są w peł-
ni znane okoliczności, które temu 
towarzyszyły i motywy, które go 
do tego skłoniły. Nikomu też swoją 
działalnością nie zaszkodził.

My, jako dyrektorzy szkół obję-
tych nadzorem przez Skierniewic-
ką Delegaturę Kuratorium Oświa-
ty w Łodzi, współpracowaliśmy  
z Janem Hubertem dość blisko.  
Kiedy był wizytatorem, dał się 
poznać jako empatyczny czło-
wiek, mający na względzie przede 
wszystkim dobro uczniów i szkoły.  
Wspierał nas swoją wiedzą i do-
świadczeniem oraz pomagał roz-
wiązywać problemy edukacyjne  
i wychowawcze. Pomagał też bez-
interesownie wielu nauczycielom 
i uczniom. 

Wspieramy go w tych trudnych 
chwilach i życzymy wszystkiego do-
brego.

 Obecni i byli dyrektorzy szkół
 (lista z 18 osobami 
 do wiadomości w redakcji)

LiSTy  
DO rEDAKcJi

Bocheń�|�droga�wojewódzka�703

Czyje są części auta 
po kolizji drogowej?
Pokrywa silnika,  
pas przedni, chłodnica, 
reflektor, komputer 
prawdopodobnie  
do sterowania instalacji 
gazowej i wiele innych 
drobnych części  
pozostało na polu po kolizji,  
do której doszło przed 
tygodniem na drodze 
wojewódzkiej 703.

Właściciel pola Waldemar Flis 
czuje się bezradny, bo próbował 
sprawę załatwić na policji. Dowie-
dział się, że policja nic z tym nie 
może zrobić, i że on sam ma sobie 
z tym poradzić. Nie rozumie tego, 
bo to nie jego śmieci. – Gdybym 
musiał to posprzątać, to nawet nie 
wiem, gdzie mogą to przyjąć. Czy 
musiałbym zapłacić? – pyta.

Feralna działka położona jest 
w Bocheniu, przy skrzyżowaniu 
drogi wojewódzkiej z drogami do 
Bochenia i do Guźni. W miejscu 
tym często dochodzi do kolizji  
i wypadków. Kiedyś doszło tam 
nawet do wypadku śmiertelnego, 
zginął młody człowiek. Zdarzało 
się, że pan Waldemar sprzątał ja-
kieś pozostałości po tych zdarze-
niach, ale nigdy nie zdarzyło się, 
żeby były to elementy tak duże  
i w takiej ilości. 

W czwartek, 5 grudnia około 
godziny 19.30 doszło tam do zde-

rzenia dwóch samochodów oso-
bowych, którego przyczyną było 
nieustąpienie pierwszeństwa prze-
jazdu. Sprawcą okazał się 23-la-
tek z gminy Rokiciny, kierujący 
Audi, który na skrzyżowaniu wy-
musił pierwszeństwo na 24-letnim 
mieszkańcu Grudziądza, kierują-
cym Alfą Romeo. 

Waldemar Flis był w miej-
scu zdarzenia, gdy jego uczestni-
cy jeszcze czekali na pomoc dro-
gową. Trwało to długo, wiec nie 
był tam do momentu przyjazdu 
lawety. Nie rozmawiał z nimi, bo 
nie spodziewał się, że pozostawią 
mu tyle „pamiątek”. Nie ma wąt-
pliwości że na jego terenie leżą 
fragmenty Alfa Romeo, dlatego 
próbował zgłosić to policji. Jak 
twierdzi – zgłoszenie nie zostało 
przyjęte, co było dla niego obu-
rzające. Przecież policja ma dane 
uczestników kolizji i być może 
również wiedzę o tym, kto po po-
jazdy przyjechał. 

Na szczęście wszystko jednak 
wygląda na to, że problem uda się 
rozwiązać. 

– Obowiązkiem właściciela po-
jazdu jest usunięcie pozostałości 
po zdarzeniu, w którym uczest-
niczył, niemniej jednak podej-
miemy czynności mające na celu 
usunięcie pozostałych elementów 
w miejscu kolizji – poinformowa-
ła nas kom. Urszula Szymczak, 
rzecznik prasowy KPP w Łowi-
czu.  mwk 

Na polu w Bocheniu�pozostała�nawet�maska�silnika�Alfy�Romeo,��
pas�przedni�i�wiele�innych�części.�
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Łowicz |�co�potrafi��najnowsze�uSg�i�co�te�możliwości�dają�w�leczeniu�raka�piersi

Zobaczyć co to jest – i czy groźne
– Chciałem by to był top, takie miałem 
marzenie życiowe. Dr Krzysztof Michalak, 
ginekolog, właściciel przychodni Ars Medica 
w Łowiczu, nie kryje satysfakcji. 
Najnowszy aparat USG, jakim od kilku 
miesięcy dysponuje, ma takie możliwości 
jak niewiele innych w kraju.

Nowość w budynku na Nowej 
jest marki Philips, a jej podsta-
wową zaletą w stosunku do apa-
ratów starszych generacji jest to, 
że wykorzystuje elastografi ę – me-
todę diagnostyczną umożliwiającą 
rozpoznanie procesu chorobowe-
go po twardości tkanki w miejscu 
zmiany. Aparaty dające kolorowy 
obraz, w którym barwy odpowia-
dają różnym stopniom zmian, są 
już obecne w kilku największych 
miastach w Polsce, ale elastogra-
fi a drugiego rodzaju, ilościowa, 
umożliwiająca pomiar twardości 
zmienionego miejsca... – No, nie 
wiem, czy gdziekolwiek w Polsce 
jest – mówi dr Michalak. A USG 
na Nowej oba te rodzaje diagno-
styki umożliwia. W tym drugim, 
w elastografi i tzw. sherwave, bada 
się czas przejścia impulsu ultradź-
więkowego przez zmienioną tkan-
kę, co pozwala przeliczyć go na 
twardość guza.

– Ja mam świra w sprawie dia-
gnostyki USG raka piersi – nie 

kryje Michalak. Miał tego „świ-
ra” od zawsze, wielu naszych 
czytelników pamięta, że USG 
w Ars Medice w latach 90., gdy 
przychodnia była na Zduńskiej, 
było też jednym z pierwszych 
w okolicy i cieszyło się ogrom-
ną popularnością. A zmiany, 
o których doktor opowiada, to te, 
których nie chcemy. Często raki. 
O walce z nimi Michalak opo-
wiada zajmująco. Posłuchajcie. 
Bo mówi rzeczy, o których nie 
słyszeliście.

Na przykład to, że choć Pol-
ska wcale nie należy do tych kra-
jów Europy, w których rak piersi 
występuje najczęściej (nie wspo-
minając już o Stanach, w których 
jest jeszcze gorzej), to jeśli chodzi 
o efekty leczenia, jesteśmy blisko 
końca. Śmiertelność po zachoro-
waniu jest wysoka. Pięciu lat po 
zachorowaniu dożywa w Polsce 
76,5% pań (w 2001 roku było to 
71%), to jest trzeci od końca wy-
nik w Europie. W Szwecji prze-
żywa 88%. W Polsce umiera 
na raka piersi corocznie około 6 
tysięcy kobiet. Zachorowań jest 
też coraz więcej: w roku 2000 
było ich 11 tysięcy rocznie, 10 lat 
później 15,7 tysiąca, w roku ubie-
głym 18 tysięcy, a prognozy mó-
wią, że w roku 2025 może być 
21-22 tysiące. 

Menopauza 
jak znak ostrzegawczy
Dlaczego tak się dzieje? Nie 

wiemy. Pewnym jest to, że pod-
stawowym czynnikiem ryzyka 
jest wiek, a że żyjemy dłużej, to 
i chorób charakterystycznych dla 
wieku starszego przybywa. Jeże-
li pacjentka przychodząca do ga-
binetu na badanie ma 30 lat, to 

prawdopodobieństwo, że lekarz 
wykryje u niej raka piersi, wyno-
si 1:400, zachorowalność wzrasta 
po 35. roku życia, dla sześćdzie-
sięciolatki wynosi już 1:9! Ponad 
80% przypadków wykrywa się 
u pań między 50. a 69. rokiem ży-
cia. Co ciekawe, później zachoro-
walność spada. Dlaczego? – Tego 
nie wiemy. Po prostu nie wiemy 
– mówi dr Michalak. 

Obserwuje się ostatnio 
wzrost liczby zachorowań tak-
że u kobiet młodszych, przed 
menopauzą, a nawet u 20-let-
nich – ale on nie jest znaczny.

Pozostałych czynników jest wie-
le, rak piersi jest wybitnie hete-
rogenny i dr Michalak mówi, że 

ich znaczenie jest dyskusyjne. Na 
pewno nie pomagają papierosy 
i nadużywanie alkoholu, są też 
raki hormonozależne – powodo-
wane najprawdopodobniej przez 
nadmiar estrogenów, więc bardziej 
prawdopodobne u tych pań, które 
w życiu przeszły większą licz-
bę cykli miesiączkowych. Innymi 
słowy: nieco mniej narażone na 
nie są te, które dłużej karmiły pier-
sią i miały więcej dzieci. Ale to 
jest zmniejszenie ryzyka minimal-
nego stopnia, rzędu około 2,5%. 
Ale poza tym?

Co jeszcze sprawia, że ktoś 
na raka zachoruje? Prawdopodob-
nych czynników jest wiele, ale nie 
jesteśmy w stanie ich wszystkich 
zidentyfi kować.

Możliwe jest leczenie 
celowane
Jeszcze 10, 20 lat temu odpo-

wiedź na pytanie dlaczego w Pol-
sce panie umierają na raka czę-
ściej niż w przywołanej tu jako 
przykład Szwecji brzmiałaby: 
za późno wykrywamy. Wczesne 
wykrycie uważano za najlepsze 
antidotum. I to nadal jest praw-
da, z tym, że niepełna. Wszelkie 
sukcesy w walce z rakiem pier-
si, znajdujące odzwierciedlenie 
w 5-letniej przeżywalności, osią-

Zdrowie

REKLAMA

WoJCIeCh 
WalIGórSkI

wojciech.waligorski@lowiczanin.info

choć�już�20�lat�
temu�zrobiłem
100�tysięcy�badań,�
zawsze�
w�raku�piersi�
mogę�zobaczyć�
coś,�czego�jeszcze�
nie�widziałem.

zachorowań�
jest�coraz�więcej:�
w�roku�2000�było�ich�
11�tys.�rocznie,�10�lat�
później�15,7�tys.,�
w�roku�ubiegłym�
18�tys.,�a�prognozy�
mówią,�że�w�roku�
2025�może�być�
21-22�tysiące.

Skala BI-radS CzylI SySteM StaNdaryzaCJI oPISóW BadaŃ dIaGNoStyCzNyCh PIerSI
Bi-rADS 1:�badanie�
prawidłowe,�zaleca�się�
okresową�kontrolę,�
np.�uSg�raz�w�roku.
Bi-rADS 2:�badanie�
prawidłowe,�wykazujące�
obecność�zmian�łagodnych,�
np.�torbieli�prostych,�drobnych�
gruczolakowłókniaków,�
rozproszonych�mikrozwapnień.
Bi-rADS 3:�badanie,�
w�którym�wykryto�zmianę�
prawdopodobnie�łagodną,�
ryzyko�złośliwości�wynosi�
do�2%,�zaleca�się�kontrolę�
obrazową�za�6�miesięcy,�

może�dotyczyć�zmian�
takich�jak:�skupiska�
mikrozwapnień,�torbiele�
złożone,�gruczolakowłókniaki,�
asymetryczne�zagęszczenia.�
u�kobiet�z�podwyższonym�
ryzykiem�zachorowania�
na�raka�piersi�zalecane�
jest�wykonanie�biopsji�
gruboigłowej�i�pobranie�
materiału�do�badania�
histopatologicznego.
Bi-rADS 4:�badanie,�w�którym�
stwierdza�się�obecność�zmiany�
wymagającej�wykonania�biopsji�
w�celu�określenia�charakteru�

opisywanej�zmiany.�
z�uwagi�na�szeroki�wachlarz�
ryzyka�złośliwości�w�tej�grupie,�
autorzy�wyodrębnili�trzy�
podkategorie,�Bi-rADS 4a, 
4b i 4c,�szacunkowe�ryzyko�
obecności�zmiany�złośliwej�
rozkłada�się�w�kolejności:�
2-10%,�10-50%�i�50-95%.�
W�każdym�przypadku�
zaleceniem�będzie�wykonanie�
weryfi�kacja�histopatologiczna�
zmiany�w�biopsji�gruboigłowej�
lub�mammotomicznej.
Bi-rADS 5:�badanie,�w�którym�
stwierdzono�obecność�zmiany�

wysoce�podejrzanej�
o�proces�nowotworowy,�
ryzyko�złośliwości�
większe�niż�95%,�wskazane�
wykonanie�biopsji�gruboigłowej�
w�trybie�pilnym.�
Wynik�ujemny�badania�
histopatologicznego�
nie�wyklucza�złośliwego�
charakteru�zmiany�i�nie�zwalnia�
z�wykonania�dodatkowej�
diagnostyki�i/lub�biopsji�
chirurgicznej.
Bi-rADS 6:�rozpoznany�
i�potwierdzony�w�badaniu�
histopatologicznym�rak�piersi.

Widoczny na ekranie guz złośliwy.�Mały,�ma�6x4�mm,�ale�już�dostrzeżony.

Dr Krzysztof Michalak przy najnowszym aparacie USG w Ars Medice.�na�ekranie�widać�niepokojące�zmiany.
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Wczesne�wykrycia�
już�nie�wystarczają,�
by�jeszcze�bardziej�
zmniejszyć�
umieralność,��
pod�tym�względem�
w�pewnym�sensie�
doszliśmy�do�ściany.�
Teraz�liczy�się�
prawidłowe�leczenie,�
zindywidualizowane,�
dobrane��
do�konkretnego�
rodzaju�raka.�

gane były dotąd właśnie przez 
coraz lepszą diagnostykę, wła-
śnie przez badania mammogra-
ficzne, samobadanie, USG. Ale 
obecnie – twierdzi dr Michalak 
– wielu ekspertów skłania się 
do opinii, że wczesne wykry-
cia już nie wystarczają do tego, 
by jeszcze bardziej zmniejszyć 
umieralność, że pod tym wzglę-
dem w pewnym sensie doszliśmy  
do ściany. Teraz liczy się prawi-
dłowe leczenie, zindywidualizo-
wane, dobrane do konkretnego 
rodzaju raka. A z tym w Polsce 
nie jest dobrze.

Przy czym diagnostyka pozo-
staje nadal kluczowa – diagno-
styka na poziomie umożliwiają-
cym identyfikację jaki to jest rak  
– i czy na pewno rak. Bo rak piersi 
to choroba o bardzo zróżnicowa-
nym pochodzeniu, są jego czte-
ry podstawowe typy, potrafimy je 
rozróżniać – a do każdego guza 
dobrać inne, specyficzne leczenie, 
stosować inne, celowane leki. I to 
jest już możliwe.

Powiedzieć lekarzowi 
może znaczyć: przeżyć
Bywa, że rak jest uwarunkowa-

ny genetycznie. Nie są to częste 
przypadki (około 5-7% wszyst-
kich), niemniej ryzyko wystąpie-
nia choroby jest wtedy ogromne. 
Ważne, że istnieją możliwości, by 
to zbadać, czy genetyczne upośle-
dzenie występuje czy nie. Najważ-
niejszy jest wywiad u ginekologa: 
czy w rodzinie występowały takie 
przypadki. Jeśli tak, to następnym 
krokiem jest pobranie z różnych 
tkanek ustrojowych materiału do 
badań genetycznych, na obec-
ność mutacji w genach BRCA1 
i BRCA2. Badanie takie kosztuje 
komercyjnie 200 zł, ale wykonuje 
się je tylko raz w życiu, bo to wy-
starczy – i można się uspokoić.

Lub podjąć kroki zaradcze,  
o ile są one konieczne. Gdyż ry-
zyko zachorowania pacjentki,  
u której wykryto mutację, wzrasta 
nawet 20-krotnie. Minimum pro-
filaktyki jest wtedy super częste 
kontrolowanie, ale zaleca się też 
amputację piersi. 

Najprostsza rzecz  
na świecie
Ale ogromna większość zacho-

rowań nie jest, na szczęście, uwa-
runkowana genetycznie. Na szczę-
ście – bo to umożliwia celowaną 
terapię farmakologiczną, ewen-
tualnie chemioterapię czy radio-
terapię, a w guzach hormonoza-
leżnych – hormonoterapię. Tyle, 
że wracamy do tematu szybkiego 
wykrycia. Jak wykryć zawczasu, 
że mam raka?

Po pierwsze, mówi dr Micha-
lak, olbrzymi sens ma samoba-
danie piersi. – To jest najprostsza 
rzecz na świecie! Zabiera jedną do 
dwóch minut raz na miesiąc. Od 
30 lat mówię moim pacjentkom: 
dlaczego wy się same nie bada-
cie? Odpowiedź brzmi często: nie 
umiem, nie mam czasu, a także: ja 
zawsze coś u siebie rozpoznaję. Tu 
chodzi o to, by się nauczyć rozpo-
znawać, że to jest coś nowego. Ba-
dając regularnie dochodzę do mi-
strzostwa, na pamięć przecież już 
znam swoje piersi. I jeśli to jest coś 
nowego – idę do lekarza.

Wizyty u ginekologa to druga 
bariera dla tego, by nagle nie zo-
stać zaskoczonym. Ginekolodzy 
powinni swym pacjentkom badać 
piersi, a nadal daleko jest do tego, 
by to było powszechne – ocenia 
Krzysztof Michalak. 

Trzecia, niedoceniana przez pa-
cjentki, a także mało wykorzysty-
wana przez lekarzy – to wizyty  
u lekarza rodzinnego. To tam po-
winien być robiony wywiad ro-
dzinny, to tam pacjentka powinna 

zostać upomniana, że dawno nie 
była na badaniu kontrolnym.

Te badania to czwarta barie-
ra. Mamy mammografię i USG. 
Co wybrać? Odpowiedź jest dość 
prosta: mammografię powinny 
robić przede wszystkim kobiety  
po menopauzie. Nie tylko dlate-
go, że to wiek największego ryzy-
ka, ale i dlatego, że u młodszych 
kobiet struktura piersi jest przede 
wszystkim gruczołowa, a na ta-
kim tle słabo widoczne są w ob-
razie rtg (a jego odmianą przecież 
jest mammografia) zmiany pato-
logiczne. One stają się dobrze wi-
doczne u pań starszych, u których 
– w większości, bo nie u każdej  
– struktura gruczołowa zamienia 
się w tłuszczową. 

Dlatego w Europie zaleca się 
badania mammograficzne jako 
podstawowe, screeningowe – ale 
dla pań w wieku 50+. Ogrom-
ny sens mają wysyłane imiennie  
do pań w tym wieku zaproszenia 
na badanie.

Widzimy  
coraz więcej
Natomiast USG winno się sto-

sować do badań po pierwsze tych 
starszych pań, które mają pier-
si tzw. gęste, o strukturze nadal 
gruczołowej (można też stosować 
badanie rezonansem magnetycz-
nym, ale ono jest stosunkowo sła-
bo dostępne). Po drugie ultraso-
nograf ma zastosowanie do badań 
kobiet w ciąży i w ogóle u pacjen-
tek młodszych. 

Po trzecie – i to jest podstawowe 
zastosowanie: do badań pacjen-
tek, u których badanie mammo-
graficzne wykazało jakąś zmianę. 
USG jest wtedy drugim etapem 
diagnozowania. – Oceniamy tę 
zmianę, która wyszła w mammo  
– mówi Krzysztof Michalak  
– i albo potwierdzamy rozpozna-
nie, albo je zaprzeczamy. 

Bo nowoczesne USG to jest 
znakomite narzędzie: ocenia się, 
że pozwala obecnie znaleźć 90% 
istniejących zmian i w takich sa-
mych proporcjach pozwala je pra-
widłowo rozpoznać. – Byłem już 
w stanie rozpoznać zmianę 4-mi-
limetrową i ją opisać, że jest tam 
ryzyko raka, podejrzenie o zło-
śliwość – mówi nasz rozmówca. 
– Oczywiście, mówię to bez za-
dęcia, ja oceniam prawdopodo-
bieństwo, ale to jest duże praw-
dopodobieństwo. Pewność daje 
wynik biopsji czy diagnostyka 
wycięciowa.

W połowie lat 90. w USA opra-
cowano katalog zmian, które są 
obserwowalne na ekranie USG  
i stworzono tzw. deskryptory, czy-
li kategorie ułatwiające opis do-
strzeżonej zmiany. System, zwany 
BI-RADS, pozwala w sposób roz-
poznawalny dla każdego lekarza, 
w każdym kraju na świecie, opi-
sać czy zmiana jest łagodna, czy 
złośliwa (patrz ramka na str. 16). 
W sali od 0 do 6 liczba 1 ozna-
cza brak zmian, 2 – zmianę jedno-
znacznie łagodną, kolejne liczby 
zwiększające się ryzyko złośliwo-
ści, aż do 5 – gdy ryzyko wynosi 
ponad 95%. – Ale nawet ta piątka 
to nie jest jeszcze rozpoznanie, tyl-
ko szacowanie ryzyka – zastrzega 
ginekolog. 

Czwarte zastosowanie USG to 
badanie kontrolne, zalecane co 
6 miesięcy po stwierdzeniu BI-
-RADS na poziomie 3. 

Technika idzie do przodu, USG 
pokaże doświadczonemu gineko-
logowi-diagnoście więcej niż po-
kazywało przed laty, gromadzone 
przez lata doświadczenie pozwala 
też coraz pewniej stawiać diagno-
zy. – Jestem na poziomie eksperc-
kim – Krzysztof Michalak jest da-
leki od fałszywej skromności  
– i mam teraz bardzo dobre wa-
runki do pracy. Ale zadufanie  
w sobie nie jest dobre – podkreśla. 
– Choć już 20 lat temu zrobiłem 
100 tysięcy badań, zawsze w raku 
piersi mogę zobaczyć coś, czego 
jeszcze nie widziałem. 

Łowicz�|�Mikołaj�odwiedził�dzieci�w�szpitalu

Ho, ho, ho! Czy są tu jakieś dzieci?
Za sprawą Klubu Mamy Łowicz oraz 
Stowarzyszenia Łowickie.pl dzieci przebywające 
na oddziale pediatrycznym szpitala w Łowiczu  
6 grudnia, czyli w Mikołajki, odwiedził Mikołaj. 

Akcja pod nazwą „I Ty możesz 
zostać Świętym Mikołajem” orga-
nizowana jest przez osoby z tego 
środowiska od 4 lat. 

Przygotowano ponad 30 pa-
czek, przy czym na oddziale było 
zaledwie 8 dzieci. Pozostałe pacz-
ki zostały więc w szpitalu z myślą 
o pacjentach, którzy w okresie bo-
żonarodzeniowym trafią do szpi-
tala.

W paczkach były maskotki, 
książki, gry i skarpetki ufundowa-
ne przez sponsorów. Najbardziej 

z tej wizyty i prezentów cieszy-
ły się dzieci w wieku przedszkol-
nym, które z wielką radością przy-
jęły wizytę Mikołaja. Tylko jedna 
dziewczynka płakała gdy pode-
szła do Mikołaja, ale gdy zjawiła 
się przy niej mama, od razu po-
czuła się raźniej. Pozostałe dzie-
ci śmiało pochodziły do brodatej 
postaci. 

W rolę Mikołaja po raz czwar-
ty wcielił się Jacek Rybus, prze-
wodnik PTTK i pracownik Urzę-
du Miejskiego. – To bardzo 

szlachetna akcja, organizowana 
przez szlachetnych ludzi. Cieszę się,  
że kolejny raz w tym uczestniczę 
– powiedział nam Mikołaj, przy-
znając, że to bardzo pozytywne 
doświadczenie. 

Organizatorzy przygotowali też 
dużą paczkę dla oddziału, która 
została wręczona ordynator Elż-
biecie Młoczkowskiej. W pacz-
ce tej były gry i puzzle, z których 
będą mogły korzystać hospitalizo-
wane na oddziale dzieci. 

Na koniec wizyty w szpita-
lu Mikołaj i jego pomocnicy od-
wiedzili izbę przyjęć, gdzie nie 
było dzieci, jedynie osoby dorosłe. 
Pracownicy izby bardzo ucieszyli 
się z tej wizyty i chętnie pozowali  
do zdjęć z Mikołajem.  mwk

Prawdziwą radość z wizyty Mikołaja w szpitalu wyraziły�też�widoczne�na�zdjęciu�pracownice�izby�Przyjęć.�
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Na koniec powiew optymizmu:�uSg�służy�nie�tylko�do�wykrywania�
patologii,�ale�i�do�rutynowego�badania�przebiegu�ciąży.�Ten�mały�człowiek�
(30�tydzień)�nawet�nie�zdaje�sobie�sprawy�z�tego,�że�mama�może�już�go�
tak�dobrze�widzieć.

Łowicz�|�zakład�Karny

Nowy impuls w trzeźwieniu
Nowo wyremontowane 
pomieszczenie w Zakładzie 
Karnym w Łowiczu zostało 
przeznaczone na miejsca 
spotkań działającej tam  
grupy Anonimowych 
Alkoholików i Narkomanów 
„Przekroczyć próg niewiary”. 
Członkowie grupy wspierają 
się wzajemnie w walce  
z nałogami, przez które 
znaleźli się w tym miejscu.

Warto podkreślić, że sami ska-
zani pracowali przy remoncie 
tego pomieszczenia, zadbali też o 

jego wystrój, rzecz jasna wspiera-
ni przez zakładową kadrę. – Nie 
byłoby to możliwe bez ogromne-
go wsparcia naszej wychowaw-
czyni, pani Aleksandry – mówi 
Michał, lider grupy (jego słowa 
przekazał nam rzecznik Zakładu 
Karnego por. Robert Stępniew-
ski). – Dostajemy też duże wspar-
cie od trzeźwych alkoholików  
z wolności: Darka, Wieśka oraz 
kierownictwa działu penitencjar-
nego, psychologów i poszczegól-
nych wychowawców z oddziałów 
mieszkalnych. Poświęcenia nowe-
go miejsca dokonał więzienny ka-
pelan ks. Bogdan Skóra.

Spotkania grupy działającej  
w łowickiej jednostce odbywają 
dwa razy w tygodniu, osobno dla 
anonimowych alkoholików, osob-
no dla anonimowych narkoma-
nów. Poza tym członkowie grupy 
biorą udział w mityngach na od-
dziale terapeutycznym. 

Niektórzy ze skazanych biorą 
też udział w otwartych mityngach 
organizowanych poza obrębem 
jednostki, m.in. we wspólnocie 
działającej przy parafii katedralnej 
w Łowiczu. 

Z kolei w najbliższa sobotę, 14 
grudnia, sami zorganizują mityng 
dla podobnych grup z jednostek 
penitencjarnych w Łodzi, Płocku  
i Garbalinie oraz dla przedstawi-
cieli Fundacji Biuro Służby Krajo-
wej AA Regionu Łódzkiego.  tm
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Grzegorz Stankiewicz (1962–2018) cz. I 
Urodził się 2 sierpnia 1962 

roku w Łowiczu, całe dzieciństwo 
i młodość spędził na os. Kostka. 
Rodzice pracowali na kolei: mama 
była księgową, tata – pracowni-
kiem technicznym. Jego starszy 
brat Waldemar mieszka obecnie  
i pracuje w Anglii. 

Po ukończeniu Szkoły Podsta-
wowej nr 2, Grzegorz rozpoczął 
naukę w Liceum Ogólnokształ-
cącym im. Józefa Chełmońskie-
go. Maturę zdał w 1981 roku. 
Poniekąd chcąc uniknąć służby 
wojskowej i szukając swojej dro-
gi zawodowej, zaczął się kształcić  
na kierunku pedagogicznym  
w Kolegium Nauczycielskim  
w Łowiczu. Gdy skończył naukę, 
ponownie stanął na rozstaju dróg, 
zastanawiając się co chce w ży-
ciu robić. W dzieciństwie nigdy 
nie wspominał, że chce zostać na-
uczycielem matematyki – tak na-
prawdę został nim z przypadku.

Krótko pracował jako nauczy-
ciel w innej szkole, zanim na po-
nad 30 lat związał się ze Szkołą 
Podstawową w Mastkach. Pracę 
tę dostał, gdy zwolniła się posa-
da matematyka. W pierwszych 
latach pracował również jako na-
uczyciel wychowania fizycznego, 
co było odzwierciedleniem jego 
drugiej wielkiej pasji, jaką był 
sport.

Życie rodzinne
W późniejszych latach swo-

jego życia mieszkał w jednym  
z bloków na osiedlu przy ul. Armii 
Krajowej. 

Jego pierwsze małżeństwo 
trwało tylko kilka lat. Z pierwszą 
żoną ma córkę. 

Po rozwodzie i śmierci mamy 
doskwierała mu samotność, co 
zmieniło się, gdy w dość przy-
padkowych okolicznościach po-
znał Grażynę, u boku której spę-
dził resztę swojego życia. – Byłam 
akurat u koleżanki, w sumie mia-
łam już nawet wychodzić, gdy on 
wpadł coś pożyczyć i jakoś tak za-
proponował, że mnie odprowadzi 
– wspomina pierwsze spotkanie. 
Ich znajomość potoczyła się do-
syć szybko, od samego początku 
dobrze się rozumieli, w niedługim 

czasie podjęli decyzję o zamiesz-
kaniu razem.

– Zawsze powtarzał, że nie uro-
da, nie szczupłość i zgrabność, 
a serce sprawiają, że chce się  
do domu wracać i w nim być. 
Umiał pięknie powiedzieć...  
– przyznaje pani Grażyna. 

Po 2 latach znajomości na świat 
przyszła ich córka Marysia, która 
była „oczkiem w głowie” Grze-
gorza, zawsze ją rozpieszczał.  
Wraz z pojawieniem się Marysi 
zaczęły się szczęśliwe dni w jego 
życiu.

Wspólnie z Grażyną wychowy-
wali także jej syna z pierwszego 
związku – Remigiusza, którego 
zawsze traktował jak swoje biolo-
giczne dziecko. Zresztą miał taką 
naturę, że kochał wszystkie dzie-
ci, a one lgnęły do niego, gdyż po-
święcał im swój czas, zawsze miał 
w zanadrzu jakieś sztuczki i za-
gadki matematyczne albo organi-
zował różnego rodzaju rozgrywki 
sportowe. 

Krótko po tym, jak Grzegorz 
poznał diagnozę o chorobie no-
wotworowej i dzień po jego 55. 

urodzinach, 3 sierpnia 2017 roku 
wzięli z Grażyną ślub cywilny. 

Matematyka  
– druga miłość
Matematyka była dla Grze-

gorza nie tylko przedmiotem na-
uczania, ale także wielką pasją. 
Każde zadanie, z którym nie mógł 
sobie poradzić, traktował jako wy-
zwanie. – Przez pewien czas by-
łam nawet trochę zazdrosna, bo ta 
matematyka zawsze była gdzieś 
pomiędzy nami – wyznaje żona.

Wspomina nawet taką sytuację, 
gdy obudziła się w środku nocy 
i zauważyła, że nigdzie nie ma 
Grzegorza, a światło do łazien-
ki było zapalone. Zaniepokojona 
weszła, by sprawdzić co się dzieje. 
Zastała tam Grzegorza siedzącego 
z książką, ołówkiem i gumką, roz-
wiązującego jakąś matematycz-
ną zagadkę, która nie dawała mu 
spokoju, a przyśniło mu się, jakie 
może być jej rozwiązanie. Podob-
nych sytuacji było całe mnóstwo.

Był nauczycielem z powołania, 
który miał ogromną wiedzę i wy-
jątkowe podejście do dzieci.

Wojciech Sobolewski pamię-
ta, że gdy w latach 90. trafił jako 
młody nauczyciel do szkoły  
w Mastkach i wdrażał się do na-
uczania matematyki, to zawsze 

mógł liczyć na pomoc i wskazów-
ki dydaktyczne ze strony Grze-
gorza Stankiewicza. Wspomina, 
że miał on bardzo dobry kontakt 
z uczniami, z którymi rozmawiał 
„pół żartem, pół serio”, a mimo 
tego darzyli go ogromnym respek-
tem i lgnęli do niego. Miał wyjąt-
kowy talent matematyczny, ale 
doskonale radził też sobie w roli 
wychowawcy klasy. – W czasach, 
gdy obowiązywały jeszcze egza-
miny do szkół średnich, to ucznio-
wie, którzy wychodzili „spod ręki 
Grześka”, nie schodzili w nich po-
niżej czwórki – podkreśla. 

Ich przyjaźń przetrwała nawet 
gdy przestał być już nauczycielem 
w tej szkole. – Grzegorz zachęcił 
mnie i zdopingował, abym zrobił 
studia podyplomowe z matematy-
ki, dzięki czemu do dziś uczę tego 
przedmiotu – powiedział nam 
Wojciech Sobolewski, obecnie 
związany ze Szkołą Podstawową 
nr 7 w Łowiczu. 

Nauczycielki Anna Dzięgie-
lewska i Dorota Celińska-Strach 
poznały Grzegorza Stankiewi-
cza w 1985 roku, na sierpniowej 
Radzie Pedagogicznej w Szko-
le Podstawowej w Mastkach, 
gdy był już w niej nauczycielem 
matematyki i wychowania fi-
zycznego. Wspominają one, że 
świetnie radził sobie w relacjach  
z uczniami. – Potrafił zaszczepić 
w uczniach „miłość” nie tylko do 
trudnej i nielubianej matematyki, 
ale i do sportu. W wielu uczniach 
zaszczepił chęć do trenowania ko-
szykówki, siatkówki, piłki nożnej, 
a w szczególności do tenisa stoło-
wego – wspominają nauczycielki. 
W tenisa grał z młodzieżą w cza-
sie przerw między lekcjami. 

Anna Dzięgielewska i Doro-
ta Celińska-Strach zapamięta-
ły Grzegorza jako kolegę, który 
potrafił pomóc w różnych sytu-
acjach, nie tylko szkolnych. Miał 
duże poczucie humoru, także na 
swój temat. Dystansu do siebie nie 
stracił nawet w chorobie. – Mimo 
że z matematyki niewielu miało 
bardzo dobre oceny, pożegnały go 
tłumy uczniów – podkreślają.  aa

ciąg dalszy  
w następnym numerze
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   Grzegorz Stankiewicz 
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� 1 grudnia:  
Leonard�Markiewicz,�l.67

� 4 grudnia: janina�Kalisiak,�
l.90;�Stanisława�Sieczkowska,�
l.67;�jerzy�Kosiorek,�l.77.

� 5 grudnia:�Elżbieta�Bojko,�
l.87;�danuta�Wizgier,�l.85.

� 6 grudnia: 
 Marianna�goździk,�l.99

� 7 grudnia:  
janina�Płuska,�l.84

� 9 grudnia:��
henryka�Rybus,�l.74;�
Wacław�jarota,�l.84

REKLAMA

Matematyka�była��
dla�niego�nie�tylko�
przedmiotem�nauczania,�
ale�także�wielką�pasją.��
Był�nauczycielem��
z�powołania,�który�miał�
ogromną�wiedzę�i�wyjątkowe�
podejście�do�dzieci.�Potrafił�
zaszczepić�w�uczniach�
„miłość”�nie�tylko�do�trudnej��
i�nielubianej�matematyki,��
ale�i�do�sportu.�

obudziła�się�w�środku�
nocy�i�zauważyła,�
że�nigdzie�nie�ma�
grzegorza,�a�światło�do�
łazienki�było�zapalone.�
zastała�tam�grzegorza�
siedzącego�z�książką,�
ołówkiem�i�gumką,�
rozwiązującego�jakąś�
matematyczną�zagadkę,�
która�nie�dawała�mu�
spokoju,�a�przyśniło�mu�
się,�jakie�może�być�jej�
rozwiązanie.

Łowicz |�Korabka

O wielkiej tajemnicy wiary
Ks. Paweł Kozakowski – kape-

lan Sióstr Niepokalanek w Szy-
manowie, który wcześniej pełnił 
funkcję ojca duchownego w Wyż-
szym Seminarium Duchownym 
będzie poprowadzi rekolekcje  
w kościele Matki Bożej Nieustają-
cej Pomocy w Łowiczu. Będą one 
trwały od 15 do 17 grudnia.  

Głównym tematem nauk, ja-
kie wygłosi będzie Eucharystia, 
co jest związane z hasłem nowe-
go roku liturgicznego, który roz-
począł się wraz z Adwentem,  
a brzmi „Wielka tajemnica wiary”. 

W niedzielę 15 grudnia dusz-
pasterz poprowadzi nauki podczas 
wszystkich mszy św.: o godz. 8, 
10 – dla dzieci, w tym tych, któ-
re przygotowują się do I Komu-
nii Świętej, 11.15 – odprawianej w 

kaplicy w Chąśnie, o 12.30 i 18 – 
z nauką dla młodzieży. 

W poniedziałek o godz. 9 od-
prawiona zostanie msza św, z na-
uką dla wszystkich, o 15.30 zapla-
nowano liturgię słowa dla dzieci 
i młodzieży, o godz. 17 – mszę św. 
z nauką dla wszystkich w Chąśnie, 
o godz. 19 – dla dorosłych. 

We wtorek, 17 grudnia o godz. 
9 – msza św. z nauką dla wszyst-
kich, podczas której udzielany bę-
dzie sakrament chorych. Msza 
św. dla dzieci i młodzieży o godz. 
15.50, msza św. w Chąśnie o 17,  
a o godz. 19 w kościele w Łowi-
czu, z nauką dla wszystkich 

W poniedziałek i wtorek od 
godz. 15.15 w kościele przy ul. 
Brzozowej prowadzona będzie 
spowiedź.  mwk   
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WiTAMy WśróD NAS |�W�oSTATnich�dniAch�uRodziLi�Się�W�ŁoWiczu�i�W�gŁoWniE

W tej rubryce zamieszczamy 
fotografie noworodków,� które�
w� dniach� poprzedzających� wydanie�
tego� numeru� tygodnika� urodziły� się�
w�szpitalach�w�Łowiczu� i�w�głownie,�
wraz� z� datą� i� godziną� tej� szczęśliwej�
dla�rodziców�chwili.�dziękujemy�rodzi-
com,�którzy�zgodzili�się�na�publikację�
i� życzymy�dużo� radości�z�powiększe-
nia� rodziny.� Każde� nowo� narodzone�
dziecko� witamy� serdecznie� w� naszej�
lokalnej�społeczności.�
A� jeśli� Wasze� dziecko� urodziło� się��
w�tych�dniach�w�jakimś�innym�szpita-
lu�–�prosimy,�przyślijcie�nam�fotografię�
i� dane� (redakcja@lowiczanin.info)� –�
także�z�przyjemnością�je�zamieścimy. 
 redakcja

Dorian Bartoszewicz,��
ur.�28.11.2019�r.,�godz.�7.52,��
dł.�54�cm,�waga�3.000�g,��
syn�Małgorzaty�i�Mateusza,��
zam.�głowno.

Lena Koza,��
ur.�28.11.2019�r.,�godz.�11.55,��
dł.�57�cm,�waga�3.700�g,��
córka�Magdaleny�i�Pawła,��
zam.�Łowicz.

Wiktoria Misztal,��
ur.�30.11.2019�r.,�godz.�6.25,��
dł.�54�cm,�waga�3.200�g,��
córka�Marleny�i�Rafała,��
zam.�Wólka�Łasiecka.

ignacy Gołębiewski,��
ur.�2.12.2019�r.,�godz.�4.00,��
dł.�55�cm,�waga�3.640�g,��
syn�Moniki�i�cypriana,��
zam.�Kuczków.

Antonina Strońska,�
ur.�3.12.2019�r.,�godz.�12.50,�
dł.�55�cm,�waga�3.720�g,�
córka�Pauliny�i�Michała,�
zam.�Sarnów.

Kasjan Pokora,��
ur.�5.12.219�r.,�godz.�21.40,��
dł.�50�cm,�waga�3.250�g,��
syn�natalii�i�Michała,��
zam.�Seligów.

Weronika rózga,��
ur.�7.12.2019�r.,�godz.�6.00,��
dł.�54�cm,�waga�3.790�g,��
córka�Beaty�i�jakuba,��
zam.�Skierniewice.

Malwinka Mostowska,��
ur.�8.12.2019�r.,�godz.�18.20,��
dł.�55�cm,�waga�3.300�g,��
córka�Moniki�i�Michała,��
zam.�Łowicz.

Łowicz |�PcK:�jolanta�głowacka�odznaczona�medalem

Zaangażowanie za młodu będzie 
procentować w dorosłym życiu
Na gali z okazji wojewódzkiego jubileuszu 100-lecia istnienia  
Polskiego Czerwonego Krzyża kierownik biura PCK w naszym mieście 
Jolanta Głowacka została odznaczona nadanym przez prezydenta RP 
Andrzeja Dudę złotym Medalem za Długoletnią Służbę.

Jolanta Głowacka była jedną  
z wielu osób, które na gali PCK  
w Teatrze Muzycznym w Łodzi 
zostały odznaczone zarówno od-
znaczeniami państwowymi, od-
znakami honorowymi PCK i me-
dalami 100-lecia PCK, jednak 
jedyną z rejonu Łowicza. Więk-
szość osób pochodziła z Łodzi  
i najbliższej okolicy.

Głowacka podkreśla, że jej 
praca nie miałaby sensu, gdyby 
nie ludzie chcący się angażować  
w działania PCK. To oni tworzą 
tę organizację i są podstawą jej 
funkcjonowania. – Możemy po-
chwalić się istnieniem w tej chwili 
17 szkolnych kół PCK na terenie 
miasta i powiatu, na tle innych po-
wiatów jest to sporo – mówi nam 
Głowacka.

Od tego wsparcia ze strony dy-
rektorów szkół, jak i nauczycieli, 
którzy chcą się podjąć opieki nad 
kołem, zależy dynamika pracy.  
A samo podjęcie się przez dzie-
ci czy młodzież zaangażowania  
w działalność PCK jest już też 
świetną pracą wychowawczą.

Szkołą numerem jeden w tej 
współpracy od lat jest placówka 
w Błędowie, jeszcze do niedaw-
na opiekunem koła była nauczy-
cielka Teresa Franaszek, która 
wewnątrz szkoły pod szyldem or-
ganizacji podejmowała wiele in-
dywidualnych inicjatyw, przede 
wszystkim pomocy osobom po-
trzebującym wsparcia. Po zmianie 
opiekuna koło nadal jest aktywne.

Inne aktywne koła działają 
np. w Nieborowie, gdzie prowa-
dzi je Aleksandra Deluga, w So-

bocie, gdzie zajmuje się nim Bo-
gumiła Wiśniewska, aktywne są 
także szkoły w Jamnie czy Mast-
kach. Wszystkie one angażują się 
nie tylko w konkursy czy progra-
my edukacyjne, ale także w bez-
pośrednią pomoc, np. w zbiera-
nie ziemiopłodów dla stołówki dla 
potrzebujących wsparcia, którą 
PCK prowadzi w Łowiczu.

Bardzo ważna jest dla PCK do-
bra współpraca ze szkołami śred-
nimi, angażują się tam zarówno 
nauczyciele, pojedynczy ucznio-
wie, jak i samorządy uczniowskie, 
najaktywniejsze są w I i w II LO, 
w ZSP nr 4. Uczniowie tych szkół 
m.in. kwestują na ulicach, oddają 
krew w akcji „Młoda krew ratuje 
życie”.

– Poziom współpracy z pla-
cówkami oświatowymi oceniam 
na bardzo dobry, a zaczynamy już 
od przedszkoli, np. w tym roku aż 

pięć z nich z terenu miasta zaan-
gażowało się w naszą akcję pro-
mującą bezpieczeństwo na dro-
gach – mówi Jolanta Głowacka. 
– Dzięki pracy nauczycieli w ko-
łach uczymy dzieci i młodzież, 
że warto pomagać, że trzeba być 
wrażliwym na los drugiego czło-
wieka. W dorosłym życiu chętnie 
będą oni wspierać naszą działal-
ność – dodaje.

Dodała też, że zaangażowa-
nie tych wszystkich osób może 
przynieść sukces tylko i jedynie 
jeśli dołączą do nich sponsorzy.  
Od lat tych jest sporo, w dużej 
mierze są to lokalne firmy produ-
kujące żywność: Bracia Urbanek, 
Agros Nova, Henko, Okręgowa 
Spółdzielnia Mleczarska czy mar-
ket Intermarche. 

– Ciągle najbardziej jednak cie-
szy mnie, gdy pojawia się ktoś 
nowy, kto przeczytał w prasie, 
albo usłyszał od kogoś, że pro-
wadzimy akcję i przyszedł do nas  
z ofertą wsparcia, polegając  
na odruchu serca – opowiada.  
– W pamięci mam pewną panią, 
która zgłosiła się do nas z 10 sa-
modzielnie wykonanymi paczka-
mi dla naszych podopiecznych. 
Niesamowite zaangażowanie  
– powiedziała.

Pani Jolanta pracuje w oddzia-
le łowickiego PCK już 33 lata.  
– Pracę zawodową zaczynałam  
w zakładach Syntex, w księgowo-
ści materiałowej. – To nie był mój 
świat, katalogowanie, rozliczanie 
igieł płaszczek... Choć byłam su-
mienna i chwalona za to jak wy-
konywałam swoje obowiązki, to 

gdy dowiedziałam się, że w od-
dziale PCK w Łowiczu zwalnia 
się jedno z miejsc, postanowi-
łam spróbować, byłam na roz-
mowie z ówczesną dyrektor Zo-
fią Grabowską i musiałam się jej 
spodobać, od początku miałam 
pod swoimi skrzydłami młodzież 
– wspomina. Przez 19 lat zajmo-
wała się organizacją obozów wy-
poczynkowych, na których mło-
dzież zwiedzała i uczyła się np. 
pierwszej pomocy przedmedycz-
nej. Jeździło na nie kilkadziesiąt 
osób. Z czasem obozy takie sta-
wały się jednak coraz większym 
problemem organizacyjnym i od-
dział ich zaniechał.

Jak wspomina, zaczynała  
w biurze, które mieściło się w ka-
mienicy przy Nowym Rynku, 
pracowało w nim wówczas kilka 
osób, po zmianach, około 20 lat 
temu, biuro prowadzi samodziel-
nie. Podkreśla, że ma duże wspar-
cie zarządu organizacji, na czele 
którego od kilku lat stoi Krzysz-
tof Gajda. W pracach biurowych 
pomaga jej Danuta Dąbrowska. 
Organizacja ma obecnie siedzibę 
przy ul. Stanisławskiego 23/4.  tb

Łowicz�|�Rodzice�–�dzieciom�

To nie ta bajka!
„Zamieszanie  
w krainie bajek” – to tytuł 
przedstawienia, które 
w prezencie na na Mikołajki 
przygotowali rodzice dzieci 
z Przedszkola nr 5 „Jaś  
i Małgosia” w Łowiczu.

Za sprawą działania dwóch 
złych Wróżek (w tych rolach wy-
stąpiły Angelika Wiśniewska  
i Marta Wielec), pomieszały się 
postacie z wielu bajek, które nigdy 
nie powinny się spotkać. Były to: 
Baba Jaga (Olga Grocholewicz), 
Jaś i Małgosia (Krzysztof Gajda 
i Dorota Chylińska). Czerwony 
Kapturek (Marta Adamska), Kra-
snoludki (Paula Rutkowska, Pau-
lina Szachogłuchowicz, Katarzy-
na Podlewska, Tatiana Śmiełek, 
Kamila Dylik-Gajda i Magdalena 
Zaręba), Minionki (Paulina Try-
giel i Sylwia Zabost), Wilk (Ewa 
Dylik) i Kot w Butach (Daniel 
Waliszewski). 

Na szczęście dzięki interwencji 
Króla Baj (Karolina Pawłowska) 
na koniec udało się udało się nad 
całym zamieszaniem zapanować, 
a w krainie bajek zaprowadzić po-
rządek. 

Wcześniej jednak widać było, 
że nie tylko dzieci, ale i rodzi-
ce, przedstawieniem bawili się 
wspaniale. Dzieci spontanicznie 
reagowały śmiechem na zabaw-
ne sytuacje, których było co nie 
miara, podrygiwały np. w czasie 
tańca Minionków z Krasnolud-
kami. Zdarzały się też momenty 
komiczne, gdy Kot w butach pró-
bował złapać zajączka (maskot-
kę), którym się bawiły Minionki, 
a dziecko na widowni powiedziało 
nagle: „A ja mam dwa zajączki!”. 
Nieraz rodzicom trudno było po-
wstrzymać śmiech, a przecież nie-
które sceny tego wymagały. 

Na koniec dyrektor placów-
ki przedstawiła wszystkich rodzi-
ców, według formuły – kto jest 
czyim rodzicem. Oprócz wymie-
nionych postaci był narrator – Ka-
tarzyna Gajda, czyli dla dzieci  
– mama Franka. 

Po przedstawieniu dzieci od-
wiedził Mikołaj (Kordian Roga-
nowski), który wręczył prezenty 
najpierw rodzicom, a potem dzie-
ciom. O takiej kolejności zdecy-
dowała dyrektor Emilia Raczek, 
która przyznała: – Mikołaju, u nas 
rodzice też są bardzo grzeczni! 
 mwk

dzięki�pracy�
nauczycieli��
w�kołach�uczymy�
dzieci�i�młodzież,�
że�warto�pomagać,�
że�trzeba�być�
wrażliwym�na�los�
drugiego�człowieka.

Jolanta Głowacka

Gabriel Aftewicz,��
ur.�10.12.2019�r.,�godz.�12.15,��
dł.�54�cm,�waga�3.540�g,��
syn�Marty�i�Michała,��
zam.�Łowicz.

Jolanta Głowacka,��
chwilę�po�wręczeniu�medalu��
na�gali�PcK�w�Łodzi.
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W rolach Złych Wróżek, które pomieszały bohaterów bajek 
wystąpiły: Angelika�Wiśniewska�i�Marta�Wielec.�
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Dzierzgówek 
Środowiskowa 
wigilia

W piątek, 13 grudnia, o godz. 
18. w sali gimnastycznej Szko-
ły Podstawowej w Dzierzgówku 
rozpocznie się wigilia środowi-
skowa, przygotowana wspólnie 
przez nauczycieli i uczniów. Dy-
rekcja szkoły zaprasza do udziału 
w niej, nie tylko rodziców i dzieci,  
ale i wszystkich mieszkańców tej 
miejscowości oraz Bełchowa. 

W programie spotkania jest 
świąteczne przedstawienie, dzie-
lenie się opłatkiem oraz kiermasz 
ozdób świątecznych, które wyko-
nali uczniowie.  tb

Nieborów
Jasełka i kiermasz

W piątek, 13 grudnia, o godz. 
17. w Zespole Placówek Oświa-
towych w Nieborowie rozpocz-
nie się spotkanie świąteczne. Tra-
dycyjnie, zaproszenie do udziału  
w nim nie dotyczy wyłącznie spo-
łeczności szkolnej, ale wszystkich 
mieszkańców miejscowości. 

Spotkanie rozpocznie się jaseł-
kami, po nich przewidziano kier-
masz ozdób świątecznych, wyko-
nanych przez uczniów i rodziców. 
Najładniejsze zostaną zlicytowa-
ne.  tb
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Łowicz�|�galeria�Browarna

To nie jest prosty remont
Trwają prace nad I etapem 
renowacji i konserwacji 
zabytkowego budynku 
po dawnym kościele 
ewangelickim, a obecnie 
Galerii Browarna. 
Renowacji poddawana jest 
m.in. charakterystyczna 
glorieta (nadbudówka 
przykryta kopułą).

Prowadzona przez państwa 
Biernackich galeria otrzymała  
na ten etap renowacji 75 tys. zł 
dofinansowania w ramach kon-
kursu Urzędu Marszałkowskiego  
w Łodzi. Trzeba jednak za-
znaczyć, że wystarcza to tylko  
na część kosztów całego remontu.

Ze względu na zabytkowy cha-
rakter obiektu trudno jest mówić 
o choćby przybliżonych termi-

nach zakończenia jego renowacji. 
Ostatni remont gloriety miał miej-
sce przeszło ćwierć wieku temu. 
Pod kopułą przez lata gnieździły 
się zwierzęta, takie jak gołębie, 

sowy czy nietoperze, więc bardzo 
pracochłonne było samo oczysz-
czenie go nich. Planowany jest 
już II etap renowacji, czyli reno-
wacja konstrukcji ze słupami pod-

trzymującymi nadbudówkę wraz  
z więźbą. 

Przypomnijmy, że budynek 
przy skrzyżowaniu Browarnej  
i Podrzecznej pochodzi z I połowy 
XIX wieku, powstawał jako dom 
modlitwy dla łowickich ewange-
lików (poświęcony był w listopa-
dzie 1839 roku, jeszcze w trakcie 
budowy). Jest dziełem Henryka 
Marconiego, jednego z najwybit-
niejszych przedstawicieli klasy-
cyzmu w architekturze polskiej, 
chociaż niektóre źródła przypisu-
ją autorstwo projektu Janowi Łu-
czajowi. 

Budynek był częściowo znisz-
czony podczas działań wojen-
nych w 1914 roku, odbudowany 
po wojnie. W 1985 r., na mocy 
porozumienia pomiędzy admi-
nistratorem parafii ewangelicko-
-augsburskiej w Łowiczu a na-
czelnikiem miasta, kościół wraz 
z przyległym placem został zaku-
piony przez Skarb Państwa za 9,16 
mln zł. Andrzej Biernacki nabył 
go w 1991 r. 9 lat później została 
otwarta Galeria Browarna.  tm

Łowicz�|�Powiatowa�Biblioteka�Publiczna

Dyktando DKK
11 osób zmierzyło się z tekstem 

V Dyktanda Dyskusyjnych Klu-
bów Książki województwa łódz-
kiego, które można było napisać 
21 listopada w Powiatowej Biblio-
tece Publicznej w Łowiczu. Tekst 
pt. „Spacer ulicą Piotrkowską”, 
został dostarczony przez Woje-
wódzką Bibliotekę Publiczną im. 
Marszałka Józefa Piłsudskiego  
w Łodzi, która była współorgani-
zatorem przedsięwzięcia. 

Aby wziąć udział w dyktan-
dzie nie trzeba było być człon-
kiem DKK, ale trzeba było się 
wcześniej zapisać. Zgłoszeń było 

więcej niż uczestników – 16. Gdy 
tekst dyktanda podyktowano, 
wówczas zabrano uczestnikom 
długopisy, którymi go pisali i roz-
dano długopisy z wkładem czer-
wonym. Na podstawie tekstu dyk-
tanda wyświetlonego na ekranie 
każdy sam zaznaczał swoje błędy. 
A te popełniano – nikt nie napisał 
bezbłędnie, problemy uczestni-
cy mieli zwłaszcza z interpunkcją 
oraz pisownią z małej i wielkiej 
litery (wątpliwości pojawiły się  
w ocenie, które nazwy są własne). 

Najmniejszą liczbę błędów po-
pełnił Jarosław Błaszczyk i to on 

dostał od organizatorów markowe 
wieczne pióro. Pozostali uczest-
nicy zostali obdarowani przez or-
ganizatorów książkami, które  
na przestrzeni lat wydawała PBP 
w Łowiczu. 

Tekst dyktanda nie jest na ra-
zie opublikowany, choć od razu 
to zakładano. Problem w tym,  
że wszystkie DKK w wojewódz-
twie miały pisać dyktando jedne-
go dnia, ale to się nie udało.  mwk

Łowicz|�Rodzinne�warsztaty�

Nie trzeba kupować 
gotowych ozdób
Ponad 100 osób zapisało się 
do wzięcia udziału 
w niedzielę, 8 grudnia,  
w Rodzinnych Warsztatach 
Bożonarodzeniowych  
w Muzeum w Łowiczu.  
Co roku zainteresowanie 
tymi zajęciami  
jest bardzo duże.

Podzieleni na trzy grupy uczest-
nicy wykonywali ozdoby choinko-
we inspirowane łowicką sztuką lu-
dową. – Dzieciaki mają frajdę, bo 
rzadko w domach teraz samemu 
robi się ozdoby, natomiast my za-
chęcamy, żeby wracać do tradycji 
– powiedziała nam kustosz działu 
etnograficznego Magdalena Bar-
tosiewicz. 

Grupy zapisane na godz. 10  
i 14 nauczyły się robić tzw. kalin-
ki (bibułowe kwiaty, które wie-
szano na pająkach łowickich,  

a w późniejszym okresie także 
jako bombki na choinkach) oraz 
łańcuchy ze słomy i bibuły, któ-
rymi dawniej ozdabiano choin-
ki. Z kolei grupa rozpoczynająca 
zajęcia w południe wykonywała 
światy z opłatka, które tradycyjnie 
w okresie świątecznym wiesza-
no pod sufitem w izbie. To rodzaj 
ozdoby wykonywanej z opłatków 
białych i kolorowych (nie poświę-
conych), sklejonej śliną w delikat-
ne kompozycje. 

– Dla nas to taka okazja, żeby 
spędzić czas razem i przy okazji 
się czegoś nauczyć. Teraz w skle-
pach wszystko jest gotowe, tych 
bodźców i reklam jest za dużo,  
a to jednak nie o kupowanie  
w tych świętach chodzi, ale o to, 
żeby być razem – powiedziała 
nam pani Emilia Taraska, mama 
9-letniej Zosi. Podczas warszta-
tów wspólnie wykonały kalinki 
i łańcuch, którymi będą mogły 
ozdobić swój dom na święta.  aa 

świetna zabawa�towarzyszyła�uczestnikom�warsztatów�wykonywania�
ozdób�choinkowych�w�muzeum.
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Glorieta w trakcie renowacji�–�zdjęcie�z�ubiegłego�tygodnia.
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Dyktando DKK napisało 11 osób. najmniejszą�liczbę�błędów�popełnił�
jarosław�Błaszczyk�(trzeci�z�prawej).�
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Łowicz |�Spotkanie�z�kulturą�Kaszub

Redzanie zaprezentowali to, 
co u nich najciekawsze
Wymiana dorobku 
kulturalnego to cel spotkań 
organizowanych między 
Łowiczem i jego miastami 
partnerskimi. 7 grudnia  
na „Spotkanie z kulturą 
Kaszub” do Łowicza 
przyjechali  
przedstawiciele Redy.

W budynku byłego Gimna-
zjum nr 1 zorganizowano warszta-
ty taneczne z zespołem Modroki, 
który uczył kaszubskich tańców 
dwie grupy łowickich Koderek. 

– Jesteśmy grupą szkolną, która 
uzupełnia swoimi tańcami treści 
związane z nauką języka kaszub-
skiego. Dzięki staraniom Zrzesze-
nia Kaszubsko-Pomorskiego oraz 
naszych władz wojewódzkich 
udało się wywalczyć ministerialną 
subwencję, aby podtrzymać naukę 
naszego języka. Tu, w Łowiczu, 
uczymy dziś kaszubskich tańców, 
które nie są trudne, bo oparte naj-
częściej na dwu- lub trzymiaro-
wych rytmach – powiedział nam 
Marek Czarnowski, nauczyciel 
kaszubskiego w SP 5 w Redzie. 

Nasza Nenka, czyli taniec 
oczepinowy, koseder, czyli odpo-
wiednik staropolskiego poloneza 
i akrobatyczny dzek, czyli dziki 
taniec – wszystkich trzech miały 
okazję nauczyć się Koderki. Re-
dzanie przywieźli ze sobą rów-

nież instrumenty ludowe – diabel-
skie skrzypce i burczybas, a także 
obrazkowy śpiewany alfabet, czy-
li kaszubskie nuty, za pomocą 
których uczyli łowiczan jednej  
ze swoich przyśpiewek. 

Z kolei w Łowickim Ośrodku 
Kultury odbyły się otwarte warsz-
taty z haftu kaszubskiego. Panie 
i dziewczęta pod okiem hafciarki 
Reginy Kobus mogły nauczyć się 
tworzenia ozdobnych woreczków 
na lawendę czy drobny prezent. 

– Chciałam pokazać przynaj-
mniej część tajników haftu ka-
szubskiego, który jest inspirowa-
ny pięknem natury. Skupiłam się  
na hafcie szkoły żukowskiej, ale 
jest również szkoła wejherow-
ska, pucka, borowiacka, gdańska  
– powiedziała nam Regina Kobus. 

Jak powiedziała nam mistrzyni  
w swojej profesji, w skład haftu 
kaszubskiego wchodzi 7 kolorów: 
żółty, czerwony, zielony, czarny  
i trzy odcienie niebieskiego. 

Można było również spróbo-
wać swoich sił w nauce języka 
kaszubskiego, posłuchać cieka-
wostek o zwyczajach i obrzędach 
kaszubskich, obejrzeć film o Re-
dzie i taniec kaszubski w wyko-
naniu Modroków. Była degustacja 
kuchni regionalnej przygotowana 
prze Danutę Bieńkowską i Zrze-
szenie Kaszubsko-Pomorskie oraz 
żywiołowy występ Krzysztofa 
Krefty. W przyszłym roku łowi-
czanie pojadą do Redy. Podobne 
spotkania planowane są również  
z Lublińcem, miastem partner-
skim Łowicza.  ljs

Bolimów�|�goK�zaprasza�

Dwa świąteczne konkursy
Ośrodek kultury w Bolimo-

wie czeka do 18 grudnia na prace  
w dwóch konkursach związa-
nych z nadchodzącymi świętami: 
„Anioł – ozdoba Bożonarodzenio-
wa” i „Moja karta świąteczna”.

Pierwszy dotyczy wykona-
nia pracy przestrzennej do wy-

sokości 25 cm, organizator po-
zostawia wolną rękę w zakresie 
użycia materiałów. Mogą w nim 
wziąć udział dzieci ze szkół pod-
stawowych z terenu gminy Boli-
mów, nagrody zostaną wręczone  
w trzech kategoriach, obejmują-
cych klasy: I-III, IV-VI i VII-VIII. 

Drugi konkurs zaadresowa-
ny jest do dzieci uczęszczających 
do przedszkoli na terenie gminy 
Bolimów i polega na wykonaniu 
własnoręcznie, lub z minimalną 
pomocą rodziców i opiekunów, 
karty świątecznej przy użyciu 
np. kartonu i kolorowych papie-
rów. 

Rozstrzygnięcie konkursu pla-
nowane jest jeszcze przed święta-
mi Bożego Narodzenia.  tb

Łowicz�|�Przedszkole�nr�3

Dorośli wystąpili  
przed dziećmi
Kilkunastoosobowa grupa 
złożona z rodziców  
i nauczycielek z Przedszkola 
nr 3 przygotowała  
dla swoich pociech  
na Mikołajki niecodzienną 
niespodziankę, jaką było 
przedstawienie teatralne.

Przedstawiona historia nawią-
zywała do dobranocki o przygo-
dach Pszczółki Mai, pojawiły się 
więc znane z niej postacie. Przy-
pomnijmy, że Pszczółka Maja 
jest patronką tego przedszkola. 
W tytułową rolę wcieliła się na-
uczycielka Małgorzata Mosińska,  
a jej kolegą Guciem był Mikołaj 
Płuska, tata Aurelki, który dzień 
wcześniej obchodził urodziny  
– pamiętali o tym pozostali 
uczestnicy, którzy zaśpiewali mu 
„100 lat” podczas próby general-
nej. W rolę Konika Polnego wcie-
lił się Dawid Nowiński, a straszną 
pajęczycą Teklą była Małgorzata 
Bolimowska.

Przedstawienie wspólnie przy-
gotowane przez rodziców i kadrę 
przedszkola nr 3 było zorganizo-
wane po raz drugi. Poprzednie 
wystawiono 2 lata temu, wtedy 
na scenie występowali sami ro-
dzice, a nauczycielki jedynie ich 
wspomagały w przygotowaniach. 
Z tamtej grupy rodziców w tego-

rocznym przedstawieniu wystąpi-
li Karol Jelonek oraz Katarzyna 
Kreps, którzy zagrali małżeństwo 
żuków – Teodora i Teodorową.

– Na pierwszej i drugiej pró-
bie każdy się trochę spinał, ale  
na kolejnych to była już tylko 
przyjemność – mówił nam Karol 
Jelonek już po spektaklu. – Naj-
bardziej obawiałem się sytuacji,  
że w którymś momencie zacznie-
my się wszyscy śmiać zanim zare-
agują dzieci. Jak się pracuje i zaj-
muje dziećmi, to nie ma kiedy się 
dobrze przygotować do roli, a nie-
którzy mieli do nauczenia kwestie 
rozpisane na przeszło 10 stron.

Pan Karol już teraz zadeklaro-
wał, że jeśli w przyszłym roku też 
będzie przedstawienie, to chętnie 
w nim wystąpi.

– Momentami trzeba było się 
ratować improwizacją – mówi 
Małgorzata Mosińska, odtwór-
czyni głównej roli. – Wchodzę  
na scenę, żeby podnieść Gucia, 
który miał leżeć, a tymczasem... 
Gucio już stoi. Dobrze, że w gru-
pie były kreatywne osoby, dzięki 
czemu wyszło płynnie. 

Sądząc po reakcjach dzieci  
– mikołajkowy prezent jak najbar-
dziej się sprawdził. Momentami 
śmiechy były tak głośne, że zagłu-
szały muzyczny podkład, a na ko-
niec rozległy się energiczne bra-
wa.   tm

redzanie przywieźli instrumenty:�diabelskie�skrzypce�i�burczybas.�
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ANa koniec wszyscy aktorzy zaprezentowali�układ�taneczny�do�piosenki�
„Tyle�słońca�w�całym�mieście”�Anny�jantar.�
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Łowicz�|�SP�2
Dzieła 
polskich 
kompozytorów 
w wykonaniu 
uczniów
Uczniowie  
Atelier Artystycznego 
Barbary Szkudlarek 
zagrają 18 grudnia utwory 
Ottona Mieczysława 
Żukowskiego i Stanisława 
Moniuszki na otwartym 
dla gości koncercie  
w Szkole Podstawowej nr 2.

Stanisława Moniuszki 
przedstawiać nie trzeba, tym 
bardziej w roku 200. rocznicy 
jego narodzin, bo nie będzie 
to pierwszy w ostatnim czasie 
koncert z jego kompozycjami. 
Być może nieco zapomnianym, 
ale bardzo ciekawym 
kompozytorem jest z kolei 
Otton Mieczysław Żukowski. 
W koncercie znajdą się jego 
opracowania kolęd i pieśni 
bożonarodzeniowych – zaledwie 
kilka z nich to popularne kolędy, 
większość to utwory rzadko 
wykonywane, wręcz unikatowe. 
Koncert 18 grudnia rozpocznie 
się o godzinie 12.00. 
Utworów z tego repertuaru  
w wykonaniu tych samych 
uczniów będzie można 
wysłuchać także 11 stycznia  
w Muzeum w Łowiczu. tm
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Bolimów – Skierniewice�|�Sprawa�okradzionego�Alberta�Wachnika

Włamywacze przyznają się do winy 
2 grudnia przed Sądem Rejonowym w Skierniewicach miała miejsce druga 
rozprawa w sprawie próby włamania i kradzieży z posesji mieszkańca Bolimowa 
Alberta Wachnika w dniu 29 grudnia. Trzech oskarżonych nie stawiło się w sądzie, 
sędzia Krzysztof Kotynia odczytał ich zeznania. Mężczyźni przyznają się w nich 
nie tylko do próby włamania, ale też do wcześniejszych włamań na tę posesję.

Przypomnijmy, że gospodar-
stwo rodzinne pana Alberta Wach-
nika było okradane kilkakrotnie 
w okresie od lipca do października 
2018 roku. Ginęły z niego różne 
rzeczy, np.: piły, ramy rusztowań, 
rozrusznik, bryczka i motocykl 
MZ ETZ. Właściciel ocenił stra-
ty na ponad 13 tys. zł. 29 grudnia 
doszło do próby kolejnej kradzie-
ży. Złodzieje jednak nie wynieśli 
łupu – trzech silników elektrycz-
nych, choć przygotowali je do wy-
niesienia z obejścia. Zostali praw-
dopodobnie czymś spłoszeni, ale 
i same silniki mogły okazać się 
zbyt ciężkie, aby przenieść je do 
samochodu stojącego w sąsiedz-
twie gospodarstwa. W sprawie po-
jawia się jednak tylko jeden silnik, 
największy o mocy 7 kW i orien-
tacyjnej wartości 700 zł. 

Dwa dni później złodzieje wró-
cili na teren gospodarstwa, tym 
razem gospodarz był przygoto-
wany na ich nadejście. Wybiegł 
z domu na podwórko, gdy uru-
chomiły się czujki zainstalowane 
w obejściu, spłoszonym złodzie-
jom przebił opony w samocho-
dzie, a potem gonił ich, aż w rejon 
Wólki Łasieckiej, gdzie zrezygno-
wał, nie chcąc wjeżdżać na pod-

mokły grunt. Tego samego dnia, 
wobec braku efektu poszukiwań 
samochodu przez policję, ruszył 
ponownie sam ich śladem i dość 
szybko odnalazł w rejonie cmen-
tarza w Wólce. Przybyła na miej-
sce policja zatrzymała jednego 
podejrzanego, drugi umknął z po-
jazdu. 

Obecnie w sądzie rozpatrywa-
na jest tylko sprawa kradzieży z 29 
grudnia, pozostałe postępowania, 
w sprawie poprzednich kradzieży, 
zostały umorzone, mimo że prze-
słuchanie ujętych sprawców tego 
ostatniego włamania przyniosło 
ich przyznanie się także do tam-
tych czynów.

Trzej mężczyźni oskarżeni 
o próbę włamania i kradzieży: Łu-
kasz W., Marcin P. i Mariusz W. 
nie stawili się w sądzie, choć cała 
trójka odebrała powiadomienia 
o rozprawie. Sędzia uznał jednak, 
że obecność oskarżonych nie jest 
obowiązkowa i postanowił pro-
wadzić posiedzenie dalej. Sędzia 
odczytał też opinię biegłego z za-
kresu medycyny na temat doku-
mentacji medycznej dostarczonej 
przez Mariusza W. przed pierwszą 
rozprawą. Biegły ocenił, że „brak 
podstaw jest do uznania, że pan 
W. nie może uczestniczyć w po-
stępowaniu karnym, w tym brać 
udziału w rozprawie”.

Posiedzenie rozpoczęło się od 
przesłuchania oskarżyciela posił-

kowego, czyli Alberta Wachnika, 
oraz świadka – córki gospodarza, 
nie wniosło ono jednak nic nowe-
go do sprawy.

Ciekawie dla sprawy wypa-
dły zaś odczytane przez sędzie-
go Kotynię zapisy wyjaśnień zło-
żonych przez trzech oskarżonych 
w toku prowadzonego postępo-
wania przygotowawczego. Choć 
wszyscy przyznają się do próby 
kradzieży, a dwóch z nich nawet 
do kradzieży dokonanych wcze-
śniej na posesji Alberta W., to 
w wyjaśnieniach wiele rzeczy się 
nie zgadza.

Łukasz W. przyznał się do sta-
wianego mu zarzutu próby kra-
dzieży z 29 grudnia. Powie-
dział, że kilka miesięcy wcześniej 
wspólnie z Marcinem P. udali się 
samochodem w okolice gospodar-
stwa Alberta W. Pojazd zostawia-
li w odległości około 500 metrów 
w lesie. – Jest to posesja oddalona 
od innych zabudowań, kiedyś za-
uważyłem, że jest tam dużo zło-
mu – mówił. – Więc (...) z Marci-
nem pierwszy raz ukradliśmy (...), 
jakiś silnik elektryczny i ramki 
do rusztowań, było ich pięć sztuk. 

Po czym ponownie odwiedził, 
ale sam, posesję Alberta W. i ukradł 
rower. Łupy miał upłynniać Mar-
cin W. Trzeci raz odwiedził pose-
sję wspólnie z Marcinem P., ukra-
dli wtedy farby olejne w wiadrze. 
Kolejny raz pojawili się 29 grudnia, 

wówczas wspólnie z Marcinem P. 
i Maćkiem (oskarżony mówił 
prawdopodobnie o Mariuszu W.) 
chcieli ukraść z posesji wspomnia-
ny silnik, nie dali rady go jednak 
unieść. Wrócili na posesję dwa dni 
później, po nieudanej próbie kra-
dzieży został zatrzymany.

Marcin P. przyznał się do sta-
wianego zarzutu, w odczyta-
nych wyjaśnieniach powiedział, 
że wspólnie z Łukaszem W. go-
spodarstwo pana Alberta odwie-
dzali około pięciu razy, trzy razy 
z Maćkiem (oskarżony mówi 
prawdopodobnie o Mariuszu 
W.), zawsze mieli kraść drob-
ny, ale ciężki złom, np. piastę od 
samochodu, bęben od jakiegoś 
urządzenia. Zaprzeczył, aby brał 
udział w kradzieży rusztowań, sil-
ników elektrycznych czy pił spali-
nowych. O tych kradzieżach miał 
nic nie wiedzieć. Przyznał, że zaj-
mował się upłynnianiem łupów, 
robił to na skupie złomu pod So-
chaczewem. Robił to wspólnie 
z Łukaszem W., po czym dzielili 
się zarobkiem. – Ja głównie bra-
łem na paliwo, a Łukasz brał wię-
cej, bo zawsze miał większy pro-
blem z pieniędzmi – zeznawał. 

– Pomysłodawcą tych kradzieży 
był Łukasz W. lub Maciek (Ma-
riusz W.), dokładnie nie pamię-
tam. (...) Według mnie najwięcej 
zarobił na tym Łukasz (...). Ma-
ciek (Mariusz W.) przyjeżdżał też 
tam samemu albo z kimś innym 
i kradli inne rzeczy. Marcin P. 
w swoich zeznaniach powiedział 

też, że złom przewoził na punkt 
skupu swoim samochodem mar-
ki Volvo.

Marcin W. także przyznał się do 
próby kradzieży, opowiada, że na 
miejsce udał się wspólnie z Łuka-
szem W. i Marcinem W. samocho-
dem pierwszego z nich, Volkwa-
genem Golfem, chcieli coś ukraść. 
Próbowali wynieść z posesji silnik 
elektryczny, ale ten okazał się zbyt 
duży i ciężki. – Ja nie widziałem, 
aby ktoś wybiegł (z domu), zresztą 
ja byłem bardzo pijany i to wszyst-
ko. Ja tam z P. i W. byłem tylko 
raz, ja nie mam nic więcej do po-
wiedzenia o kradzieżach, które oni 
dokonywali, zwracam się o moż-
liwość dobrowolnego poddania 
się karze – zapisano w złożonych 
przez niego wyjaśnieniach.

Sędzia Krzysztof Kotynia za-
kończył posiedzenie sądu po-
stanowieniem o wystąpieniu 
do biegłego o wydanie opinii co 
do wartości silnika, który chcie-
li skraść z posesji 29 grudnia trzej 
oskarżeni. Wartość pozwoli oce-
nić czy sąd będzie orzekał w spra-
wie o przestępstwo, czy też wy-
kroczenie (kwotą graniczną jest 
wartość 500 zł). 

Z sali sądowej
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toMaSz
BartoS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Marcin�P.�przyznał�się�
do�stawianego�
zarzutu,�w�odczytanych�
wyjaśnieniach�
powiedział,�że�wspólnie�
z�Łukaszem�W.�
gospodarstwo�
pana�Alberta�
odwiedzali�około�
pięciu�razy,�trzy�razy�
z�Maćkiem,�zawsze�
mieli�kraść�drobny,�
ale�ciężki�złom.
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ważne telefony
� �infolinia PKP:�intercity�703�200�200,��

Koleje�Mazowieckie�22�364�44�44,��
Łódzka�Kolej�Aglomeracyjna�(42)�205�55�15

� informacja PKS 609-846-204
�Pogotowie ratunkowe 999�alarmowy
�Straż pożarna 998�alarmowy
�Policja 997�alarmowy
�Policyjny telefon zaufania�837-80-00
�Pogotowie energetyki cieplnej �

46-837-59-16
�Pogotowie wod.-kan.�46-837-35-32
�Pog. energetyczne�991,�46-830-15-00
�Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu:�881-551-551,�46�830-91-53�
�Warsztat konserwatorski ŁSM  

46-837-65-58
�Taxi osobowe:�46-837-34-01;�46-191-91;�

46-830-05-00;�606-486-555;�600-508-308;��
dworcowa:�602-774-552

�Taxi bagażowe:�46-837-35-28�
�Punkt bezpłatnej pomocy  

psychologicznej –�budynek�muszli�
koncertowej,�park�Błonie�w�Łowiczu,��
ul.�św.�floriana�7

dot. uzależnień (alkohol, narkotyki):�
pon.�w�godz.�15-19,�tel.�691-730-115.�
dot. przemocy w rodzinie:�soboty��
w�godz.�16-19,�zapisy�osobiście.�
mityngi grup wsparcia:��
grupa�Anonimowych�Alkoholików�–�
czwartki�godz.�19,��
grupa�Anonimowych�narkomanów�–�
piątki�godz.�18.

dyżury przychodni
�Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul.�ułańska�28,�tel.�46-837-56-11,�46-837-56-
12,�46-837-56-13�lub�509-056-091–�czynna:�
w�dni�robocze�18.00-8.00,�soboty,�niedziele�
i�święta�od�8.00�(przez�24�h).

apteki
�Łowicz – apteka całodobowa:�

ul. Stanisławskiego,�tel.�46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

�Kościół pw. św. Ducha: 7.00,�8.30,�
10.00,�12.00,�18.00.�

�Kościół pw. chrystusa Dobrego 
Pasterza:�7.00,�8.00,�10.00�(dla�młodzieży),�
11.15�(dla�dzieci),�12.30,�17.00.�

�Bazylika Katedralna:�
7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00.

�Kościół o.o. Pijarów:  
8.00,�9.30,�11.00,�12.30,�16.00.�

�Kościół Sióstr Bernardynek:�8.00,�10.00
�Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00,�10:00,�12.30,�18.00.
�Kaplica seminaryjna:�10.00.

basen w Łowiczu 
ul.�Kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

�Pływalnia kryta:�czynna�pon.-pt.�8.00-
22.00;�sob.-niedz.�8.00-20.00.��
Wejścia�dla�posiadających�karnety�i�kupują-
cych�bilety�wg�harmonogramu:

poniedziałki�-�12.10-14.45�i�19.50-22.00
wtorki�-�11.35-13.45�i�19.15-22.00
środy�-�10.30-11.30�i�19.50-22.00
czwartki�-�13-16.30�i�19.15-22.00
piątki�-�16.50-18.05�i�19.15�-22.00
soboty�-�11.00-20,�niedziele�-�10.00-20.

boiska i hale 
sportowe

�Boiska Orlik, ul. Grunwaldzka 9 
tel.�735-048-9514,5

�Boiska Orlik ul. Bolimowska 15/19  
tel.�516-031-268

�Stadion piłkarski ul.�Starzyńskiego�6/8,�
tel.�46-837-62-08

�Stadion wielofunkcyjny �
ul.�jana�Pawła�ii�nr�3,�tel.�46-837-51-06

�Hala OSir nr 1 ul. Jana Pawła ii nr 3,�
tel.�46-837-51-06,�czynna�7.00-15.00��
(we�wtorki�7.00-20.00(

�Hala OSir nr 2 ul. Topolowa 2,��
tel.�46-837-09-04;�czynna:�8.00-16.00��
(czw.�8.00-20.00)�

�Boiska Orlik przy SP nr 1, tel.�519-130-
551,�czynne:�pon.-pt.�12.00-20.00,�sob.-ndz.�
12.00-20.00;

�Boisko przy SP nr 4�–�tel.�46�837-36-94
�Boisko przy LO im. chełmońskiego  

46�837-42-00

lodowisko
�Łowicz, Nowy rynek; czynne:
od�poniedziałku�do�piątku:�14.00-20.00;
soboty�i�niedziele:�12.00-20.00�

muzea i wystawy
�Arkadia: ogrody:�czynne�codziennie�

do�zmierzchu;�bilety:�12�zł�normalny,�8�zł�
ulgowy,�1�zł�dzieci�i�młodzież�ucząca�się;��
8�zł�opłata�za�psa.�

�Bolimów: izba Pamięci o i wojnie 
światowej�–�czynna:�pon.-wt.�w�godz.��
12-20,�śr.-czw.�100-18,�pt.�12-20;�gminny�
ośrodek�Kultury�w�Bolimowie,�ul.�Łowicka.

�Łowicz: Muzeum, ul.�Stary�Rynek�5/7�
–�czynne�od�wt.�do�niedz.�w�godz.�10-16�
(ostatnie�wejście�15.30);�Bilety:�normalny�
12�zł,�ulgowy�7�zł,�wystawy�czasowe�3�zł,�
wstęp�bezpłatny�na�wystawy�stałe�–�wtorek;
Wystawy stałe: „Sztuka�Baroku”,��

„historia�miasta�i�regionu”,��
„Etnografia�Księstwa�Łowickiego”,��
izba�Pamięci�Łowickich�Żydów

Wystawy czasowe:
„chełmońskie inspiracje –  
w 170. rocznicę urodzin malarza”  
–�prezentacja�dzieł�józefa�chełmońskie-

go�ze�zbiorów�Muzeum�Mazowieckiego�
w�Płocku;�czynna�do�31�grudnia.�
„Haller w Łowiczu. 100-lecie pobytu 
Błękitnej Armii” –�ekspozycja��
ze�zbiorów�Muzeum�w�Łowiczu�i�Muzeum�
Regionalnego�w�Kutnie�w�ramach��
obchodów�Święta�niepodległości;��
czynna�do�15�grudnia.
„Po światło na Ziemię Łowicką” –�ma-
larstwo�zbigniewa�Roberta�Błaszczyka;�
wystawa�czynna�do�31�grudnia.
i Triennale Wycinanki Ludowej Woje-
wództwa Łódzkiego�–�wystawa�pokon-
kursowa,�czynna�do�2�lutego�2020�r.
�Łowicz: Skansen przy Muzeum��

–�do�marca�2020�r.�czynny�tylko�z�zewnątrz,�
codziennie�oprócz�poniedziałków�w�godzi-
nach�10-16,�obowiązuje�bilet�spacerowy.

� �Łowicki Park Etnograficzny – Skan-
sen w Maurzycach�–�nieczynny�do�końca�
marca�2020�r.

�Łowicz: Muzeum Diecezjalne, Stary�
Rynek�20;�czynne�od�pon.�do�czw.�w�godz.�
10-16,�pt.�i�sob.�w�godz.�10-14.�

�  Łowicz: Galeria Browarna,��
ul.�Podrzeczna�17.�informacje�i�kontakt��
ws.�zwiedzania:�tel.�46/838�56�53��
lub�tel.�kom.�691�979�262

�Łowicz: Muzeum Guzików –�ekspozy-
cja�ozdobnych�i�zwyczajnych�guzików��
z�całego�świata;�czynna�od�pon.�do�pt.��
w�godz.�10-19,�sob.�9-15;�galeria�Łowicka,�
ul.�Stanisławskiego�10,�wstęp�wolny.

�Łowicz: izba Pamięci Stanisława Klic-
kiego –�i�piętro�Baszty�im.�gen.�Klickiego,�
czynna�w�niedz.�16-18;�wstęp�wolny.

�Łowicz: „Las wokół nas” Ekologiczny�
Konkurs�fotograficzny�–�pokonkursowa�
wystawa�nagrodzonych�prac;�Powiatowa�
Biblioteka�Publiczna,�Stary�Rynek�5/7.

�Nieborów: Motonostalgia – Muzeum 
Motoryzacji, nieborów�231a –�czynne:�pią-
tek,�sobota�i�niedziela�w�godz.�10.00-18.00.�
Bilety: normalny�12�zł,�ulgowy�10�zł�(dzieci�i�
młodzież�do�lat�15,�emeryci,�renciści�od�65�
roku�życia),�dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.�

�Nieborów: Muzeum�–�zwiedzanie:�
codziennie�w�godz.�10.00-16.00;�(25-26�
grudnia�–�nieczynne);

Ogrody –�czynne�codziennie�w�godz.�
10.00-18.000;�pon.�wstęp�wolny.
�Nieborów: „Temu Misiu”�–�wystawa�

prac�Agnieszki�Kopczyńskiej,�czynna��
do�14�grudnia.�gminna�Biblioteka�Publicz-
na�im.�M.�Konopnickiej,�Aleja�Legionów�
Polskich�26.�Wstęp�wolny.

�Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie�w�godz.�8.00-22.00.�Bilety�do�
pałacu�–10�zł�(normalny),�3�zł�(ulgowy).��
na�teren�parku�–�wstęp�wolny.�

„Ożywić historię, czyli pałac w Sanni- 
kach za czasów Natansonów i Dzie-
wulskich” –�wystawa�stała�nt.�historii�
kolejnych�właścicieli�dóbr�sannickich.
Pędzlem po śniegu –�świąteczna�wysta-
wa�malarstwa�Agnieszki�Sapińskiej.
�Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich –�czynne:�pon.-sob.�9.00-
17.00,�niedz.�i�święta�12.-17.00.�Sromów�11,�
gmina�Kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

�Walewice:  Pałac�–�zwiedzanie�pon.-pt.�
godz.�8-15;�w�weekendy�11-17,�po�wcze-
śniejszej�rezerwacji�bilety:�ulgowy�10,00�zł�
os.,�normalny�15,00�zł/os.

Stadnina koni�–�zwiedzanie:��
indywidualnie�pon.-pt.�w�godz.�8-14;��

bilety:�ulgowy�5�zł/os.,�normalny�8,50�zł/
os.�zwiedzanie:��rez.�tel.�693-422-684.
�Złaków Kościelny: obrazy Matki 

Boskiej częstochowskiej wykonane�
przez�dzieci�z�SP�w�Matkach;�kościół�pw.�
Wszystkich�Św.�w�złakowie�Kościelnym.

�„Powrót do przeszłości 1919–2014  
– 95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” –�wystawa�zdjęć��
w�dużym�formacie;�zespół�Szkół�Ponad-
gimnazjalnych�nr�1,�Łowicz,�Podrzeczna�30.

koncerty
�Sobota, 14 grudnia:
godz.�17.00�–�„Zwycięska Polska” –�
koncert�pod�honorowym�patronatem�
Starosty�Łowickiego;�wystąpią:�jan�Pie-
trzak,Piotr�Rafałko,�Kapela�spod�Egidy;��
Muzeum�w�Łowiczu,�Stary�Rynek�5/7,�
wstęp�wolny.
�środa, 18 grudnia:
godz.�12.00�–�Utwory Ottona Mieczy-
sława Żukowskiego i Stanisława 
Moniuszki�–�otwarty�koncert�uczniów�
Atelier�Artystycznego�Barbary�Szkudla-
rek;�Szkoła�Podstawowa�nr�2�w�Łowiczu,�
ul.�A.�Mickiewicza.�Wstęp�wolny.
�Sobota, 18 stycznia 2020:
godz.�19.00�–�Magda Umer –�recital;�
Kino�fenix�w�Łowiczu,�ul.�Podrzeczna�20.�
Bilety:�wyprzedane.

Kino fenix 
Łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

�czwartek, 12 grudnia:
godz.�14:00�–�Kraina lodu ii –�animacja,�
przygodowy,�prod.�uSA,�reżyseria:�jenni-
fer�Lee,�chris�Buck,�1�godz.�43�min.
godz.�16:00�–�Kraina lodu ii
godz.�17:00�–�Jak poślubić milionera? 
/�sala�ii�–�komedia�romantyczna,��
prod.�Polska,�reżyseria:�filip�zylber,��
czas:�1�godz.�50�min.�
godz.�18:00�–�Last christmas –�ko-
media�romantyczna�prod.�uSA,�Wielka�
Brytania,�reż.�Paul�feig,�czas:�102�min.
godz.�19:00�–�Nadzwyczajni�/�sala�
ii�–�komedia�romantyczna,�prod.�francja,�
reżyseria:�olivier�nakache,�Éric�Toledano;�
czas:�1�godz.�54�min.
godz.�20:00�–�Jak poślubić milionera?
�Piątek, 13 grudnia:
godz.�16:00�–�Kraina lodu ii
godz.�16:30�–�Solid Gold /�sala�ii�–�
thriller�polityczny�prod.�Polska,�reżyseria:�
jacek�Bromski,�czas:�2�godz.�25�min.
godz.�18:00�–�#Jestem M. Misfit�–�
komedia�prod.�Polska,�reżyseria:��Marcin�
ziębiński,�czas:�1�godz.�22�min.
godz.�19:00�–�Doktor Sen /sala�ii�–�hor-
ror�prod.�uSA,�reżyseria:�Mike�flanagan,�
czas:�2�godz.�31�min.
godz.�19.30�–�DKf „Bez nazwy” 
–  Proceder –�film�biograficzny�prod.�
Polska,�reżyseria:�Michał�Węgrzyn,�czas:�
2�godz.�17�min.
�Sobota, 14 grudnia:
godz.�15:30�–�Na wyciągnięcie ręki /
sala�ii�–�komedia�prod.�francja,�reżyseria:�
Ludovic�Bernard,�czas:�1�godz.�46�min.

godz.�17.30�–�DKf „Bez nazwy” – Ser-
ce Jamajki�–�dokumentalny,�muzyczny�
prod.�francja,�reżyseria:�Peter�Webber,�
czas:�1�godz.�39�min.
godz.�19:30�–�Solid Gold /�sala�ii
�Niedziela, 15 grudnia:
godz.�14:00�–�Kraina lodu ii
godz.�16:00�–�Kraina lodu ii
godz.�17.00�–�DKf „Bez nazwy”  
– Amazing Grace: Aretha franklin��
–�film�dokumentalny,�produkcja:�uSA,�
reżyseria:�Sydney�Pollack,�Alan�Elliott,�
czas:�1�godz.�29�min.
godz.�18:00�–�#Jestem M. Misfit
godz.�19:00�–�Solid Gold /�sala�ii
godz.�19:30�–� Doktor Sen
�Poniedziałek – środa, 16–18 grudnia:
godz.�16.00�–�Kraina lodu ii
godz.�17.00�–�Na wyciągnięcie ręki 
/�sala�ii
godz.�18:00�–�#Jestem M. Misfit
godz.�19:00�–�Solid Gold /�sala�ii
godz.�19:30�– Doktor Sen

Bilety: 2D:�normalny�17�zł,�ulgowy�15�zł,�
tanie�poniedziałki�13�zł;�3D: normalny�19�zł,�
ulgowy�16�zł,�tanie�poniedziałki�15�zł

inne
�Sobota, 14 grudnia:
godz.�14.00�–�impreza charytatywna 
na rzecz 10-letniego Adama Buczka 
–�ucznia�Szkoły�Podstawowej�w�Sobocie�
zmagającego�się�z�ostrą�białaczką�limfo-
blastyczną.�W�programie:�pokaz�wozu��
bojowego�oSP�Karsznice�duże,�konkursy��
i�zabawy�z�Mikołajem,�kiermasz�pierni-
ków,�ciast�i�ciastek�domowego�wypieku,��
a�także�chleba�ze�smalcem�i�ogórkiem;�
od�godz.�17�koncerty:�kapela�ludowa,�
grupa�Pauza�działająca�przy�goK��
w�Kiernozi�oraz�występ�podopiecznych�
Studia�Star�z�Łowicza.�Sala�oSP�Karszni-
ce�duże.�Bilety�wstępu:�5�zł.�
�Niedziela, 15 grudnia:
godz.�14:00�–�Wigilia parafialna  
na Korabce;�w�programie�m.in.:�przed-
stawienie�jasełek�w�wykonaniu�dzieci�
z�przedszkola�przy�ul.�chełmońskiego.�
Parafia�pw.�Matki�Bożej�nieustającej�
Pomocy�w�Łowiczu,�ul.�Brzozowa�15.
godz.�16.30�–�„Oczekuję” – Wieczór 
Uwielbienia:�msza�święta,�uwielbienie�
z�zespołem�ASM,�konferencja�ks.�Kamil�
goc;�Parafia�św.�Bartłomieja�Apostoła�w�
domaniewicach;�wstęp�wolny.
�Poniedziałek, 16 grudnia:
godz.�9:00–11:00�–�Zbiórka krwi –�
akcja�wyjazdowa�Regionalnego�centrum�
Krwiodawstwa�i�Krwiolecznictwa;�
�autobus�przy�Starym�Rynku�1;�
godz.�11.00–16.00�–�„Drzewko za 
makulaturę” –�zbiórka�makulatury�na�
parkingu�przy�budynku�Starostwa�Powia-
towego�w�Łowiczu:�15�kg�makulatury�=�1�
żywa�choinka;�Łowicz,�ul.�Starościńska�1.
�Wtorek, 17 grudnia:
godz.�15.30�–�„świąteczny dar  
– magia i czar”�–�spektakl,�poczęstunek��
i�spotkanie�z�Mikołajem;�gminna�Bibliote-
ka�Publiczna�w�chąśnie;�wstęp�wolny.
godz.�17.00�–�DKK – spotkanie 
autorskie z regionalnymi twórcami.�
Powiatowa�Biblioteka�Publiczna��
w�Łowiczu,�wejście�od�ul.�3�Maja.

ważne telefony
� informacja: PKS�42-631-97-06
�Taxi w Głownie�42-719-10-14
 Policja 997�alarmowy;�w Głownie  

42-719-20-20;�w Strykowie: 42-719-80-07
�Straż pożarna: 998,��

w Głownie 42-719-10-08,��
w Strykowie 42-719-82-95;

�Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
�Pogotowie wodociągowe 

w Głownie 42-719-16-39
�Pogotowie energetyczne  

w Strykowie 42-719-80-10;��
w Zgierzu 42-675-10-00.

msze św. w niedziele
�Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00
�Parafia św. Maksymiliana  

w Głownie: 8.00,�9.30,�11.30,�16.00
�Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00,�9.00,�11.00,�17.00
�Parafia w Dmosinie:�7:30,�10,�12,�18:00
�Parafia św. Marcina w Strykowie: 

8:00,�9:30,�11:00,�18:00

dyżury aptek
�Głowno: 
czwartek, 12 grudnia: 
ul.�Sikorskiego�45/47,�tel.�42�719-10-28
piątek, 13 grudnia: �
ul.�zgierska�27,�tel.�736-697-733�
sobota, 14 grudnia: 
ul.�Młynarska�1,�tel.�42�716-45-95
niedziela, 15 grudnia: 
ul.�Swoboda�17,�tel.�607-680-286

poniedziałek, 16 grudnia:  
ul.�Młynarska�1,�tel.�42�716-45-95
wtorek, 17 grudnia:  
ul.�Sikorskiego�59,�tel.�42�710-12-99
środa, 18 grudnia:  
ul.�Kopernika�19,�tel.�42�719-20-12
Apteki pełnią dyżury:�w�dni�powsze-
dnie�od�zakończenia�zmiany�dziennej�
do�8.�dnia�nast.;�sob.�w�godz.�20.-8.�dnia�
nast.;�niedz.�i�święta�18.-8.�dnia�nast.
�Stryków: niedziela, 15 grudnia:��
w�godz.�9.-14.00:�pl.�Łukasińskiego�15,�
tel.�42-719-80-85

dyżury przychodni
�Przychodnia rejonowa w Głownie, 
ul.�Kopernika�19,�tel.�42-719-10-92;�
poradnia�ogólna:�pn.-pt.�7.00-18.00
�Przychodnie w Strykowie: 

ul.�Kościuszki�27:�tel.�42-717-45-15�
ul.�Targowa�16:�tel.�42-719-92-30
�Punkt Konsultacyjny  
ds. Uzależnień i Przemocy  
w rodzinie:�głowno,�ul.�Kilińskiego�2�
pok.�nr�2,�tel.�42-719-26-46
�Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul.�norblina�1:�pon.-pt.�8.-12.00;�
od�stycznia�2020�roku�–�urząd�gminy��
w�głownie,�ul.�Kilińskiego�2;�czynny:�wt.�i�
czw.�12-16.00,�pon.,�śr.,�pt.�8-12.00��
Stryków,�ul.�Kościuszki�29:�pon.-pt.�12-16

wystawy i muzea
�Galeria Bank&DM w Głownie.  

Galeria Sztuki Współczesnej Bank&DM 
–�wystawy�indywidualne�i�zbiorowe;��
głowno,�ul.�Młynarska�5/13,�i�piętro��
budynku�Banku�Spółdzielczego.

�Muzeum Żołnierza Polskiego�–�umun-
durowanie�i�ekwipunek�żołnierzy�i�i�ii�wojny�
światowej;�dmosin�2a,�tel.�504-327-183.

�Akwarelowe wspomnienia z Portuga-
lii –�malarstwo�Ryszarda�Korzeniowskiego;�
galeria�Miejskiego�ośrodka�Kultury��
w�głownie,�ul.�Kopernika,�wystawa�czynna�
do�17�stycznia�2020�r.,�wstęp�wolny.�

inne
�Piątek, 13 grudnia:
godz.�.........�–�„Gdzie jesteś kochany 
Panie Mikołaju” –�zabawy�i�animacje�
dla�dzieci;�dom�Kultury�w�niesułkowie;�
wstęp�wolny.
godz.�............�–�Spotkanie opłatkowe 
dla mieszkańców,�w�programie�także�
koncert�Katarzyny�zawady;�dom�Kultury�
w�niesułkowie,�wstęp�wolny.

iNfOrMATOr�gŁoWiEńSKi�i�STRyKoWSKi�

OfErTy PrAcy 
z�dnia�3.12.2019�r.

POWiATOWy UrZąD PrAcy W ŁOWicZU:
� Pracownik�produkcji
� Technik�prac�biurowych
� Przedstawiciel�handlowy
� Sprzedawca�małej�gastronomii
� czynności�pomocnicze�przy�produkcji�

spożywczej
� Technik�mechanik�maszyn�i�urządzeń
� dziewiarz
� Kosmetyczka/manikiurzystka
� Pomoc�kucharza�kuchni�indyjskiej
� Kucharz�kuchni�pakistańskiej

POWiATOWy UrZąD PrAcy W ZGiErZU:
� Mechanik�pojazdów�samochodowych
� Pracownik�sklepu�w�dziale�warzywa/owoce
� cieśla�budowlany
� Stolarz�budowlany
� Pracownik�budowlany
� Starszy�pracownik�magazynowy
� operator�maszyn
� Pracownik�magazynowy
� Sprzedawca�w�dziale�obsługi�klienta
� opiekun�medyczny

POWiATOWy UrZąD PrAcy W KUTNiE:
� Mechanik�samochodowy
� Robotnicy�wykonujący�prace�proste��

w�przemyśle
� Pracownik�zakładu�prefabrykacji
� Asystent�sprzedaży
� Pracownik�rozbioru
� Sprzedawca
� jeliciarz
� hydraulik
� Kasjer-sprzedawca

rOLNiK SPrZEDAJE 
ceny�z�dnia�10.12.2019�r.

Żywiec wieprzowy:

� Różyce:�5,90�zł/kg+VAT

� domaniewice:�5,90�zł/kg+VAT

� chąśno:�5,80�zł/kg+VAT

� Skowroda�Płd.:�6,30�zł/kg+VAT

� Karnków:�5,70�zł/kg+VAT

� Kiernozia:�5,80�zł/kg�+�VAT

Żywiec wołowy:

� Skowroda�Płd.:�jałówki�7,50�zł/kg+VAT,��
krowy�5,30�zł/kg+VAT;�byki�7,50�zł/kg+VAT

� Różyce:�jałówki�7,50�zł/kg+VAT,��
krowy�5,50�zł/kg+VAT;�byki�7,50�zł/kg+VAT

� domaniewice:�jałówki�7,50�zł/kg+VAT,��
krowy�5,50�zł/kg+VAT;�byki�7,50�zł/kg+VAT

ważne telefony
� informacja PKP�22-194-36�
� informacja PKS 609-846-204
�Policji w Żychlinie (24)�285-29-97
�Policja w Pacynie:�(24)�235-02-710
�Policja w Sannikach:�(24)�235-02-75
�Komenda Powiatowa Policji  

w Kutnie:�(24)�253-22-00�
�Straż pożarna:�998�alarmowy
�OSP w Żychlinie: (24)�285-12-10 

w Pacynie:�604-349-406 
w Bedlnie:�(24)�285-51-91

�Pogotowie energetyczne  
w Żychlinie:�285-10-27

�Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo:�606-605-494,�692-888-144

dyżury
�Nocna i świąteczna Pomoc Lekarska 

Kutno, ul.�Popiełuszki�1,�nzoz�Red-Med�tel.�
(24)�355-60-11,�697-859-705

 Apteka: Kutno�ul.�Mickiewicza�5,�
tel.�24-254-79-39�-�dyżur�całodobowy

msze święte 
w niedziele i święta

�Żychlin,�parafia�pw.�Św.�Apostołów�Piotra�
i�Pawła:�7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00.

�Żychlin,�kaplica�pw.�św.�Maksymiliana�
Kolbego:�9.30,�11.00,�12.30

muzea i wystawy
�Muzeum – Zamek w Oporowie  

czynne�codziennie�w�godz.�10.00-16.00.��
Bilety:�normalny�10�zł,�ulgowy�7�zł.�

�Park przy Zamku w Oporowie czynny�
codziennie�w�godzinach�8-17;�wstęp�wolny.

�Muzeum regionalne w Kutnie, �
ul.�Konduktorska�13,�tel.�505�01�98�90

�Muzeum Bitwy nad Bzurą w Kutnie  
–�czynne�w�godz.�10-16.�Bilety:�5�zł�i�2,50�zł.

�„Żychlin – ulice i place”–�wystawa�foto-
graficzna�Towarzystwa�Miłośników�historii�

Żychlina,�czynna�do�10�grudnia.�Żychliński�
dom�Kultury,�ul.�fabryczna�3.�Wstęp�wolny.

koncerty
�Wtorek, 24 grudnia:
godz,�23.00�–�„raduj się świecie”�
–�koncert�kolęd,�wystąpią:�Marysia�
Kopczyńska,�zuzia�Radosiewicz,�julia�
Tarkowska,�Bartłomiej�gołębiewski,�To-
biasz�Kopczyński�i�Szymon�Szadkowski,�
schola�dziecięco-młodzieżowa�ichTiS.�
Kościół�parafialny�w�Pleckiej�dąbrowie.
�czwartek, 9 stycznia:
godz.�18:00�–�Młynarski Plays Młynar-
ski feat. Gaba Kulka;�Kutnowski�dom�
Kultury,�ul.�Żółkiewskiego�4.�Bilety:�60�zł

kino KDK w Kutnie 
ul.�Żółkiewskiego�4,�tel.�24-254-21-37�w.�101

�czwartek, 12 grudnia:
godz.�18:20�–�Leonardo. Dzieła 
wszystkie –�wystawa�na�ekranie,�reż.�

Phil�grabsky;�bilety:�20�i�25�zł.
�Piątek – środa, 13–18 grudnia:
godz.�14.15�–�Kraina Lodu ii�–�2d,�dub-
bing;�animacja,�przygodowy,�produkcja:�
uSA;�reżyseria:�jennifer�Lee,�chris�Buck;�
czas:�1�godz.�43�min.
godz.�16.30�– Serce Jamajki –�
dokumentalny,�muzyczny�prod.�francja,�
reżyseria:�Peter�Webber,�czas:�1�godz.�
39�min.
godz.�18.20�–�Na noże�–�kryminał��
prod.�uSA;�reżyseria:�Rian�johnson;��
czas:�2�godz.�10�min
godz.�20.30�–�Solid�gold

inne
�czwartek, 12 grudnia: 
godz.�16.00�–�Harcerska wigilia�–�
spotkanie�harcerzy�i�zuchów�z�trzech�
gmin:�Bedlno,�oporów�i�Żychlin;�gminny�
ośrodek�Kultury�w�Bedlnie.
godz.�19.00�–�Kutno poznaje Stand-
-Up. Wieczór 3: Grzegorz Halama 
i Paulina Potocka�–�projekt�skierowany�
tylko�dla�widzów�dorosłych;�centrum�

Teatru�Muzyki�i�Tańca,�ul.�Teatralna�1��
w�Kutnie;�wstęp�wolny.
�Piątek, 13 grudnia:
godz.�16:30�–�Wyszyj wymaluj – 
warsztaty�zrób�prezent�i�oryginalnie�go�
zapakuj;�Kutnowski�dom�Kultury,��ul.�
Żółkiewskiego�4.�Koszt�35�zł�/�ilość�
miejsc�ograniczona.
�Niedziela, 15 grudnia:
godz.�16.00�–�55-lecie Żychlińskiego 
Domu Kultury –�w�programie:�tort�
i�program�pt.�„Domówka” Soni Boho-
siewicz –�komedia�koncertowa.�
ŻdK,�ul.�fabryczna�3.�Wstęp�wolny.�
�czwartek, 19 grudnia:
godz.�18:00–20:00�–�Piotr Bałtroczyk:  
Starość nie jest dla mięczaków�–�
stand-up;�Sala�widowiskowo-kinowa�
Kutnowskiego�domu�Kultury,�ul.�Żółkiew-
skiego�4�bilety:�70�zł.
�czwartek, 16 stycznia:
godz.�18:00�–�Marcin Daniec –�stand-
-up;�Sala�widowiskowo-kinowa�KdK,�
ul.�Żółkiewskiego�4�bilety:�70�zł.
�Sobota, 25 stycznia:
godz.�18:00�–�Sonia Bohosiewicz 
– Domówka –�komedia�koncertowa;�
cTMiT,�ul.�Teatralna�1;�bilety:�30�zł.

iNfOrMATOr�dLA�ŻychLinA�i�oKoLic

SKArB rOLNiKA
noToWAniA�z�TARgoWiSKA�MiEjSKiEgo�
–�ceny�z�dnia�10.12.2019�r.

w�Łowiczu w�głownie
brokuły szt. 3,50 3,50
buraki�czerwone kg 2,50 2,50
cebula� kg 3,50 4,00
czosnek szt. 1,00-1,50 1,50
fasola�zielona kg 8,00 8,00
fasola�żółta kg 8,00 8,00
gruszki kg 4,00 4,00
jabłka kg 2,00-3,00 2,50-4,00
jaja�fermowe 15�szt. 7,00-9,00 7,00-10,00
jaja�wiejskie 15�szt. 10-12,00 10,00-12,00
kalafior� szt. 3,50-4,00 4,00
kapusta�biała� szt. 3,00 3,50
kapusta�kiszona kg 7,00 7,00
kapusta�pekińska szt. 3,00 3,00
koperek pęczek 1,50 1,50-2,00
miód 0,9�litra 30,00 30,00
marchew� kg 2,00 2,00
natka�pietruszki pęczek 1,50 1,50
ogórki�kiszone kg 7,00 7,00
ogórek�zielony kg 5,00 5,00
papryka�czerwona kg 4,00 4,00
papryka�zielona kg 4,00 4,00
papryka�żółta kg 4,00 4,00
pieczarki kg 8,00 8,00-10,00
pietruszka kg 5,00 6,00
pomidor�malinowy kg 7,00 7,00
pomidor�szklarniowy kg 6,00 6,00
por szt. 2,50 2,50
rzodkiewka pęczek 2,50 2,50
sałata szt. 2,50 2,50
seler szt. 4,00 4,00
szczypiorek pęczek 2,00 2,00
śliwki kg - 6,00
włoszczyzna� pęczek 3,50 3,00-4,00
ziemniaki� kg 2,00-2,50 2,50





�Piątek, 18 grudnia:
godz.�16.00�–�rozstrzygnięcie konkur-
su na Łowicką Szopkę Bożonarodze-
niową i�otwarcie�wystawy�pokonkursowej�
(czynna�do�końca�stycznia);��
kościół�ojców�pijarów�w�Łowiczu.�
godz.�17.00�–�Spotkanie Dyskusyjnego 
Klubu Książki w Sannikach;��
Pałac�w�Sannikach,�ul.�Warszawska�142.�
Wstęp�wolny.
�Sobota, 19 grudnia:
godz.�17.30�–�Spotkanie opłatkowe 
mieszkańców i wernisaż: malarstwo 
Waldemara Marka Adamskiego,�zwią-
zanego�z�Bednarami.�gminna�Biblioteka�
Publiczna�w�nieborowie,�Aleja�Legionów�
Polskich�26.�Wstęp�wolny.
�Niedziela, 22 grudnia:
godz.�17.15�–�Wigilijne spotkanie 
mieszkańców, Pałac�w�Sannikach,�
ul.�Warszawska�142.�Wstęp�wolny.
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Ogłoszenia

 
PUNKTy PrZyJMOWANiA OGŁOSZEń DrOBNycH DO „NOWEGO ŁOWicZANiNA”: BiUrO OGŁOSZEń ŁOWicZ,�uL.�PijARSKA�3A; BEDNAry,�SKLEP�P.�PAPiERniK�24A;�BOBrOWNiKi 27,�SKLEP�P.�PAcLER;�BOLiMóW,�uL.�fARnA�1�SKLEP�
„EWA”,�P.�PAPiERniK;�DOMANiEWicE,�uL.�gŁóWnA�26,�SKLEP�P.�jAKuBiAK;�GąGOLiN POŁUDNiOWy,�SKLEP�„KoS”;�iŁóW:�PL.�RynEK�STARoMiEjSKi�21;�SKLEP�P.�PAPiERoWSKiEgo;�KiErNOZiA,�RynEK�KoPERniKA,�KioSK�P.��WESoŁoWSKiEj;�
KOciErZEW PóŁNOcNy:�SKLEP�„nA�PóŁnocnyM” KUrABKA 17A,�SKLEP�P.�ToPoLSKiEj;�ŁOWicZ,�oS.�BRATKoWicE,�KioSK�LoTTo;�ŁySZKOWicE,�SKLEP�„duET”,�uL.�gMinnA�6;�NiEBOróW,�AL.�LEgionóW�PoLSKich�18,�SKLEP�P.�figATA;��
NOWA SUcHA 22,�SKLEP�P.�SiEWiERy;�OSTróW 20,�SKLEP�P.�BEjdy;�OSMOLiN:�uL.�RynEK�2,�SKLEP�P.�SERWAch;�uL.�RynEK�19,�SKLEP�SPoŻyWczo-PRzEMySŁoWy;�PSZcZONóW 147,�SKLEP�P.�LiPińSKiEgo;�SANNiKi,�uL.�WARSzAWSKA�183,��
SKLEP� P.� oLKoWicz;� SOBOTA,� PL.� zAWiSzy� czARnEgo� 12,� SKLEP� P.� BińczAK;� STAcHLEW 113A,� SKLEP� P.� WiERzBicKiEj;� STAry DęBSK 6A,� SKLEP� SPoŻyWczo-PRzEMySŁoWy,� śLESZyN,� uL.� góRnA� 5,SKLEP� P.� MączyńSKiEj;� �
ZAWADy 67,�SKLEP�P.�SoKALSKiEj;�ZŁAKóW BOrOWy 139A,�SKLEP�P.�PiEcKi;

„WiEści Z GŁOWNA i STryKOWA”:�BiUrO OGŁOSZEń�GŁOWNO,�uL.�ŁoWicKA�40;�GŁOWNO,�uL.�BiELAWSKA�3,�SKLEP�WiELoBRAnŻoWy;�DMOSiN 1:�PiEKARniA�BoŻEnA,�KRzESzEWSKA;�STryKóW:�STARy�RynEK�1;��uL.�cMEnTARnA�12.

„NOWy ŁOWicZANiN” WyDANiE DLA ŻycHLiNA i OKOLic”: BEDLNO 28 SKLEP� Mini-MAg;� DOBrZELiN� SKLEP� „MAgdA”,� uL.� WŁ.� jAgiEŁŁy;� PAcyNA,� uL.� ToWARoWA� 4,� SKLEP� P.� M.� duRKi;� PLEcKA DąBrOWA,� SKLEP� „MoniKA”;� �
PODcZAcHy 16,�SKLEP�SPoŻyWczo-PRzEMySŁoWy;�śLESZyN,�uL.�góRnA�5,�SKLEP�P.�MączyńSKiEj;�ŻycHLiN,�uL.�29�LiSToPAdA�28,�SKLEP�SPoŻyWczo-PRzEMySŁoWy.

WyDAWcA i rEDAKcJA NiE PONOSZą ODPOWiEDZiALNOści ZA TrEść OGŁOSZEń i rEKLAM OPUBLiKOWANycH ZGODNiE Z ArT. 36 USTAWy  Z DNiA 26.01.1984 r. „PrAWO PrASOWE”

REKLAMA

samochodowe

kupno
�złomowanie�Pojazdów-�

zaświadczenia,�auto-skup:�uszkodzone,�
rozbite,�wyeksploatowane,�Rząśno�13,�
tel.�kom.�602-123-360.

 Subiekt Nieborów Auto-
kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

�Auto�skup,�wszystkie�marki,�całe�i�
uszkodzone,�najlepsze�ceny.�zadzwoń!,�
tel.�kom.�604-191-186.

�Każdego�dostawczego,�tel.�kom.�
725-562-998.

�Każdego�forda�Transita,�tel.�kom.�
725-361-836.

�Kupię�nissana�Micrę,�2004-2006�rok,�
tel.�kom.�696-061-623.

�Wszystkie�Toyoty,�Mercedesy,�tel.�
kom.�725-361-836.

sprzedaż
�Audi�A6,�2.0�Tdi,�2005�rok,�tel.�kom.�

600-822-089.

�BMW�318d,�2004�rok,�7.900�zł,��
w�rozliczeniu�mogę�przyjąć�mniejszy,��
tel.�kom.�604-706-309.

�BMW�318i,�E46,�2003�rok,�w�
zamianie�mogę�przyjąć�mniejszy,�cena�
atrakcyjna,�tel.�kom.�513-375-786.

�BMW�X5,�4.0�Xd�316�KM,�2011/12�
rok,�176.000�km,�tel.�kom.�693-141-019.

�ciTRoËn�c5,�2.0�hdi,�2013�rok,�i�
właściciel,�tel.�kom.�508-132-455.

�ciTRoËn�c5,�2,0�hdi,�2013�
rok,�pierwszy�właściciel,�tel.�kom.�
508-132-455.

�fiAT�Panda�iii,�1.2,�2012�rok,�59.000�
km,�tel.�kom.�695-323-452.

�fiAT�Panda,�1.1,�2010�rok,�58.000�
km,�tel.�kom.�722-090-134.

�foRd�focus�c-MAX,�2007r,�176�tys.�
km,�czarny,�tel.�kom.�510-379-330.

�foRd�KA,�tel.�kom.�607-168-196.

�foRd�Mondeo,�kombi�diesel,�2010�
rok,�tel.�kom.�664-906-235.

�foRd�Mondeo�hatchback,�2.0�Tddi,�
2002�rok,�160.000�km,�zadbany,�tel.�
kom.�690-887-686.

 fOrD Mondeo, 2.0 diesel, 2014 
rok, wersja Titanium, salon Polska, 
tel. kom. 604-568-884.

�hondA�civic,�1.4�16V,�2005�
rok,�bogate�wyposażenie,�cena�
konkurencyjna,�tel.�kom.�513-375-786.

�hondA�civic,�1.8�benzyna,�2006�
rok,�bezwypadkowa,�22.900�zł,�tel.�
kom.�509-061-804.

�hondA�jazz,�2002r,�tel.�kom.�
515-958-034.

�hyundAi�Santafe,�2.0d,�2006�rok,�
uszkodzony�silnik,�2.700�zł,�tel.�kom.�
602-584-266.

�LT28,�na�części,�tel.�kom.�
511-383-203.

�Maluch�83�na�części,�tel.�kom.�
602-381-914.

�MAzdA�6,�1.8�sedan�benzyna,�2004�
rok,�tel.�kom.�603-624-879.

�MERcEdES�klasa�A,�2014r,�tel.�kom.�
698-234-166.

�oPEL�Astra,�1.6,�benzyna/gaz,�2003�
rok,�tel.�kom.�794-624-702.

�oPEL�Astra�h,�1,3�diesel,�2007�rok,�
tel.�kom.�797-618-721.

�oPEL�Astra�iii,�1.7�cdTi,�2007�rok,�
czarny�metalik,�bogate�wyposażenie,�
tel.�kom.�513-375-786.

�oPEL�Astra�kombi,�2,0�dTL,�2002�
rok,�srebrny,�tel.�kom.�602-471-796.

�oPEL�corsa,�1.2,�2012�rok,�tel.�kom.�
600-944-728.

�oPEL�corsa�c,�2003�rok,�tel.�kom.�
605-721-108.

�oPEL�corsa�c,�1.0�benzyna,�2003�
rok,�komplet�kół�zimowych,�radio�
Sonny,�tel.�kom.�781-289-976.

�oPEL�corsa,�1.2�gaz,�2008�rok,�stan�
bardzo�dobry,�tel.�kom.�728-314-866.

 OPEL insygnia, diesel, 2010r, tel. 
kom. 604-991-896.

�oPEL�Meriva,�1.7�cdTi,�2005�rok,�
klimatyzacja,�możliwość�zamiany�
(mniejszy),�7.600�zł,�tel.�kom.�513-329-
718,�513-375-786.

�oPEL�Mokka,�1.4�turbo,�2015�rok,�
pełna�opcja,�bezwypadkowy,�52.900�zł,�
tel.�kom.�509-061-804.

�oPEL�Vectra�c,�1.9�Tdi,�2009�
rok,�skrzynia�„6”,�14.900�zł,�tel.�kom.�
513-375-786.

�PEugEoT�206,�1,1,�2001�rok,�1800zł�
do�negocjacji,�tel.�kom.�795-042-519.

�PEugEoT�508�SW,�1.6�diesel,�2011�
rok,�tel.�kom.�698-108-337.

�REnAuLT�clio�iV,�1.5�dci,�2013�
rok,�118.000�km,�biały,�tel.�kom.�
506-299-217.

�REnAuLT�clio,�1.5�diesel,�2006�
rok,�biały,�3-drzwiowy,�tel.�kom.�
692-601-689.

�REnAuLT�Laguna�2,�2001�
rok,�uszkodzony�silnik,�tel.�kom.�
605-094-174.

�REnAuLT�Laguna�2,�2004�rok,�cena�
do�negocjacji,�tel.�kom.�696-385-646.

�REnAuLT�Megane,�1.4,�2003�rok,�
80.000km,�bezwypadkowy,�i�właściciel,�
tel.�kom.�513-375-786.

�REnAuLT�Scenic�ii,�1.5�dci,�2005�
rok,�tel.�kom.�600-331-533.

�REnAuLT�Scenic,�1.9�dci,�2005�
rok,�100.500�km,�3.500�zł,�tel.�kom.�
663-630-650.

�REnAuLT�Scenic,�1.9�Tdi,��
2002�rok,�SuV,�napęd�na�4�koła,��
(w�rozliczeniu�mogę�przyjąć��
mniejszy),�atrakcyjna�cena,�tel.�kom.�
513-375-786.

�REnAuLT�Twingo,�stan�idealny,�1997�
rok,�tel.�kom.�664-492-791.

�SEAT�Alhambra,�1.9�Tdi,�2006�rok,�
tel.�kom.�602-223-109.

�SEAT�Alhambra,�1.9�tdi,�2003�rok,�
7-osobowy,�787-982-333,�tel.�kom.�
697-286-861.

�SEAT�Leon,�1.9�Tdi,�2002�rok,�tel.�
kom.�600-349-516.

�SEAT�Leon,�1.6�Tdi,�2013�rok,�
bezwypadkowy,�33.900�zł,�tel.�kom.�
509-061-804.

�SKodA�fabia,�1.2�benzyna/gaz,�
2010�rok,�tel.�kom.�698-108-337.

�SKodA�octavia�ii,�1.6�benzyna,�tel.�
kom.�692-601-689.

�SKodA�Roomster,�1.9�diesel,�2006�
rok,�stan�dobry,�tel.�kom.�609-459-539.

�SKodA�Superb,�2004�rok,�tel.�kom.�
697-049-593.

�Sprzedam�przyczepkę�
samochodową,�ładowność400�kg,�tel.�
kom.�668-613-991.

�SuzuKi�SWfiT,�1,3�benzyna,�2007�
rok,�118876km,�tel.�kom.�501-645-857.

�ToyoTA�Avensis�40d�kombi,�
pojemność�2000,�2007r.,stan�bdb,�tel.�
kom.�792-031-315.

�ToyoTA�Avensis,�2.0�d-4d,�2006�
rok,�wersja�d-cat,�14.800zł,�tel.�kom.�
604-706-309.

�ToyoTA�yaris,�1.3,�2005�rok,�
5-drzwiowy,�tel.�kom.�513-375-786.

�ToyoTA�yaris,�1.0,�2007�rok,�
5-drzwiowy,�9.700�zł,�tel.�kom.�
513-375-786.

�ToyoTA�yaris,�1.3�VVTi,�2009�rok,�
5-drzwiowa,�klima,�bezwypadkowa,�
17.900�zł,�tel.�kom.�509-061-804.

�VoLKSWAgEn�Transporter,�1,9�Td,�
1997�rok,�tel.�kom.�600-934-964.

�VoLVo�V-70,�2.0,�2008�rok,�tel.�kom.�
694-750-724.

�VW�golf�iii,�1.6,�1993�rok,�9.500�zł,�
tel.�kom.�604-636-506.

�VW�Passat,�2.0�Tdi�kombi,�2010�rok,�
tel.�kom.�606-486-555.

�VW�Passat,�1.9�Tdi,�2003�rok,�tel.�
kom.�513-170-880.

�VW�Passat�kombi,�1.9�Tdi,�2003�
rok,�bogato�wyposażony,�7.700�zł,�(w�
zamianie�przyjmę�mniejszy),�tel.�kom.�
513-375-786.

�VW�Passat,�2.0�benzyna,�2004�rok,�
kombi,�srebrny,�tel.�kom.�603-624-879.

�VW�Passat�benzyna,�2012�rok,�
serwisowany,�garażowany,�dębowy�
metalik,�Łowicz,�tel.�kom.�696-741-976.

�VW�Polo,�1.9�Sdi,�1997�rok,�tel.�kom.�
698-411-868.

�VW�Polo,�1.4d,�2009�rok,�tel.�kom.�
698-108-337.

�VW�Polo,�tel.�kom.�723-296-983.

�VW�Polo,�1.4�Tdi,�2009�rok,�12.200�
zł,�tel.�kom.�513-375-786.

�VW�T4,�2.5,�1996�rok,�9-osobowy,�tel.�
kom.�609-846-316.

�ŻuK,�1982r,�od�2001r�nie�używany,�
sprzedam�w�całości�po�cenie�
złomu�użytkowego�oraz�dużo�części�
zapasowych�nowych,�tel.�796-625-679.

inne
�opony,�felgi�z�niemiec,�hurtownia.�

największy�skład�w�rejonie,�
klimatyzacja,�mechanika.�Bratoszewice,�
ul.�Łódzka�28,�www.opony-gaweda.
pl,�tel.�(42)�719-63-08,�tel.�kom.�
505-151-701.

�Koła�zimowe�175/65/14,�tel.�kom.�
667-837-817.

�Sprzedam�4�nowe�opony�zimowe�
continental�225/70R15c,�tel.�kom.�
666-564-377.

�Sprzedam�opony�zimowe�
185/60R15,�tel.�kom.�669-482-486.

�opony�zimowe�Krisalp�hP2,�
R15/185/65,�tel.�kom.�723-778-238.

�felgi�„15”,�koła�„13”,�tel.�693-054-784.

�opony�zimowe�z�alufelgami:�
goodyear�225/45/17;�opony�do�busa�
Barum�225/70R15�na�stalowych�
felgach,�tel.�kom.�669-356-370.

motorowe

kupno
�Stare�motocykle,�motorowery,�części,�

tel.�kom.�513-185-357.

�Kupię�junak,�WSK,�WfM,�ShL,�
Mz,�motorynka�oraz�części,�tel.�kom.�
603-444-431.

garaże
wynajem

�garaż�do�wynajęcia,�Bratkowice,�tel.�
kom.�668-631-963.

�Wynajmę�garaż�w�Kołacinku,�tel.�
kom.�601-158-049.

nieruchomości
kupno

�Kupię�ziemię,�gm.�Łyszkowice�i�
okolice,�tel.�kom.�502-602-463.

�Kupię�bloki,�działkę,�ziemię,�tel.�kom.�
607-809-288.

sprzedaż
�działka�1,22�ha,�zielkowice�i,�tel.�

kom.�790-537-649,�po�16:00.

�działki�budowlane,�ul.�Łowicka,�
Mysłaków,�tel.�kom.�666-337-808.

�dom,�Łowicz-Przedmieście,�tel.�kom.�
534-767-923.

 Działka budowlana, Głowno, 
ul. Graniczna 17, tel. kom. 
694-903-240.

�Sprzedam�działki�budowlane,�47�zł/
mkw.,�Kamień,�g.�głowno,�przedłużenie�
ul.�Sowińskiego,�tel.�kom.�723-046-340.

�Mieszkanie,�Łowicz,�Konopnicka,�tel.�
kom.�663-766-580.

�Budynki�gospodarcze,�230mkw,�
320mkw,�200tys.zł,�chruślin,�tel.�kom.�
695-248-808.

�ziemię�rolną�10ha,�las,�220tys�zł.,�
chruślin,�tel.�kom.�695-248-808.

�Sprzedam�gospodarstwo,�złaków�
Borowy�101,�tel.�kom.�607-809-288.

�Sprzedam�działkę,�Wrzeczko,�tel.�
kom.�607-809-288.

�Sprzedam�gospodarstwo�16�
ha,�gmina�Sochaczew,�tel.�kom.�
664-954-170.

�Sprzedam�1,04ha�ziemi�na�
Świącach,�tel.�kom.�728-126-602.

�Sprzedam�wyposażenie�sklepu�
spożywczego-�regały,�lady,�lodówki,�
gabloty,�tel.�kom.�665-503-146.

�działka�rolno-budowlana�0,52ha,�
domaniewice,�Szerokie�Pole,�tel.�kom.�
661-886-882.

�działka�rolna�2,18�ha��
przy�trasie�Łowicz-Sochaczew��
oraz�leśna�0,40,�działka�2,5�ha,��
1�ha,�1,2�ha,�koło�Walewic,�tel.�kom.�
665-464-794.

 Sprzedam mieszkanie w Psarach, 
tel. kom. 514-529-618.

�Polesie,�9.400�mkw.,�tel.�kom.�
603-878-783.

�Sprzedam�siedlisko�w�janinowie,�
gmina�Bielawy,�dom�budynki�
gospodarcze�i�4,5ha�ziemi,�tel.�kom.�
572-537-460.

�Sprzedam�gospodarstwo�rolne�8,5�
ha�wraz�z�budynkami�lub�osobno,�
okolice�Sochaczewa,�tel.�kom.�
511-125-329.

�Sprzedam�mieszkanie�2�pokojowe�
z�umeblowaną�kuchnią�na�4�piętrze,�
głowno,�tel.�kom.�507-892-390.

�Sprzedam�2�działki�rolno-budowlane�
w�gminie�głowno�i�2�zalesione�
w�gminie�domaniewice,�tel.�kom.�
608-815-516.

wynajem
 Tanie pokoje noclegowe, Łowicz, 

Plac Przyrynek 11, tel. (46) 837-99-
16, tel. kom. 512-098-358.

�do�wynajęcia�ładny�lokal�na�żłobek,�
przedszkole,�gabinety;�Łowicz-
Krakowska,�tel.�kom.�607-809-288.
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�Wynajmę�duży�dom�w�głownie�
na�kwatery�pracownicze,�tel.�kom.�
782-395-060.

�Lokal�handlowy�do�wynajęcia,�
zduńska,�tel.�kom.�883-201-761.

�Wynajmę�mieszkanie�2-pokojowe,�
centrum�Łowicza,�tel.�kom.�602-
328-896,�po�16.00.

�do�wynajęcia�lokal�40�mkw,�Łowicz,�
ul.�Kozia�8,�tel.�kom.�508-324-558.

�Wynajmę�mieszkanie�w�centrum�
Łowicza,�2�pokoje,�
tel.�kom.�782-908-033,�po�16.00.

�Wynajmę�lokal�pod�działalność,�tel.�
kom.�664-097-819.

�Wynajmę�firmie�2�pokojowe�
mieszkanie�w�centrum�Łowicza,�tel.�
kom.�606-884-162.

�Wynajmę�mieszkanie�2-pokojowe,�ul.�
długa,�tel.�kom.�886-955-255.

�Wynajmę�mieszkanie�
2-pokojowe,�kuchnia,�łazienka,�48�
mkw.,umeblowane,�ul.�długa,�tel.�kom.�
889-465-682.

�do�wynajęcia�M-3,�ii�piętro,�
Bratkowice,�dzwonić�po�18.00,�tel.�kom.�
796-953-999.

zamiana
�zamienię�mieszkanie�własnościowe�

M3,�iV�piętro�na�mieszkanie�
własnościowe�M2,�parter�na�osiedlu�
Starzyńskiego�w�Łowiczu,�tel.�kom.�
609-373-706.

�zamienię�dom�na�bloki�lub�
sprzedam�Łowicz,�ul.�Klimeckiego�55,�
tel.�kom.�602-883-193.

kupno różne
�Bagnety,�medale,�monety,�starocie,�

tel.�kom.�606-941-752.

�Kupię�styropian,�tel.�607-809-288.

�Kupię�reduktory,�przekładnie,�silniki�
elektryczne,�tel.�kom.�790-501-813.

sprzedaż różne
 Piasek płukany, pospółka, żwiry 

podsyp, tel. kom. 721-650-863.

 Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

 Sprzedam choinki: świerk srebrny, 
świerk pospolity. Plantacja 3ha, tel. 
kom. 516-315-356, 604-215-768.

�Rusztowania�warszawskie,�tel.�kom.�
500-262-573.

�Rębak�elektryczny,�tel.�kom.�
667-566-961.

�Budy�ocieplane�dla�psów,�tel.�kom.�
885-459-698.

�drewno�opałowe,�tel.�kom.�
505-700-777.

�Palety�1200x1000,�tel.�kom.�
502-919-192.

�opał�ekologiczny�pellet,�brykiet,�tel.�
kom.�506-903-574.

�Skrzynki�uniwersalne,�klepki.�drewno�
rozpałkowe,�opałowe,�kominkowe.�
Producent,�tel.�kom.�501-658-261.

�Sprzedam�choinki�żywe,�hurt,�tel.�
kom.�697-116-271.

�Sprzedam�drzewo�sosnę�na�pniu,�tel.�
kom.�513-202-359.

 Sprzedam hurtem choinki 
świąteczne: świerk pospolity, 
srebrny, serbski, tel. kom. 
784-148-975.

�Sprzedam�łóżko�rehabilitacyjne�na�
pilota,�nieużywany�wózek�inwalidzki,�tel.�
kom.�604-739-461.

�Plandeka�z�wojska�-�solidna�na�
samochód�lub�przyczepę�o�wym.�
4,60x2,20.�Trzy�rowery�-�góral�i�dwa�
turystyki,�tel.�kom.�601-297-775.

�Styropian�o�grubości�20�cm,�tel.�kom.�
508-953-694.

�Sprzedam�starocie�zabytkowe,�różne,�
tel.�kom.�601-813-186.

�Łóżko�z�materacem,�nowe,�tel.�kom.�
603-446-412.

�Spawarka�380W,�tel.�kom.�
660-631-518.

�drewno�opałowe�rąbane,�tel.�kom.�
660-532-069.

�Sprzedam�łóżko�rehabilitacyjne�i�
materac�przeciwodleżynowy,�tel.�kom.�
693-441-585.

�Sprzedam�szczęki�stalowe�do�
imadła,�tel.�kom.�600-953-269.

�Palety,�5zł,�tel.�kom.�502-919-192.

�Sprzedam�strój�łowicki,�stan�idealny,�
tel.�kom.�664-492-791.

�Kabina�prysznicowa,�brodzik�głęboki,�
wersalka,�maszyna�Singer,�tel.�kom.�
733-023-764.

�Sprzedaż�choinek�z�własnej�plantacji,�
Łowicz,�tel.�kom.�668-412-097.

�okazja,�komplet�mebli�Magellan-Vox,�
tel.�kom.�609-491-588.

�Piec�c.o.�(ekogroszek,�pellet,�węgiel,�
grube�drewno)�defro�uni-duo�15,�pełne�
dodatkowe�wyposażenie,�tel.�kom.�
693-141-019.

�Silnik�10KW�z�wózkiem�i�przewód,�tel.�
kom.�665-734-002.

�nalewak�do�piwa�dab,�chłodziarka+�
wyposażenie,�tel.�kom.�665-734-002.

�choinki�świąteczne:�świerk�zwykły,�
kłujący,�serbski�na�pniu,�do�wybrania,�
tel.�kom.�696-035-281.

 Sprzedaż choinek. świerki 
półsrebrne, srebrne. cięte lub 
z gruntu z korzeniem. cena do 
uzgodnienia. Bednary Kolonia 57A, 
tel. kom. 508-003-384.

�Materac�do�terapii�magnetycznej,�tel.�
kom.�601-201-277.

�Sprzedam�3�pary�nart,�tel.�kom.�
669-482-486.

�Sprzedam�laptop,�tel.�kom.�
602-381-914.

�Sprzedam�pierze,�tel.�kom.�
603-529-695.

�Sprzedam�bojler�elektryczny�z�
wężownicą�80�litrów�2�letni,�tel.�kom.�
507-204-075.

�Betoniarka�używana,�tel.�kom.�
603-072-751.

�Piec�na�ekogroszek�35�kW,�tel.�kom.�
502-223-107.

�drewno�opałowe�łupane�wysuszone,�
węgiel�wysokokaloryczny�1t/750zł,�tel.�
kom.�791-391-697.

�Przyrząd�do�wtryskiwaczy,�tel.�kom.�
601-459-309.

�Komputer�stan�bdb,�tel.�kom.�
733-199-530.

�Sprzedam�meblościankę,�łóżeczko�
dziecinne,�materac,�tel.�kom.�
505-331-446.

�orzechy�włoskie,�tel.�660-523-965.

�Sprzedam�tanio�krzesła,�tel.�kom.�
730-807-126.

praca

dam pracę
�Przyjmę�do�pizzerii�pomoc�kuchenną�

oraz�pomoc�na�bar�(weekendy),�tel.�
kom.�504-859-387,�885-353-500.

�Przyjmę�do�pizzerii�w�Łowiczu�
pizzermana�z�możliwością�przyuczenia�
oraz�kierowcę�do�rozwozu�pizzy,�tel.�
kom.�504-859-387,�885-353-500.

�zatrudnię�do�piekarni�ciastowego,�
tel.�kom.�504-573-701.

�zatrudnię�kierowcę�do�rozwożenia�
pieczywa�w�piekarni,�tel.�kom.�
504-573-701.

�firma�gerpol�w�Łowiczu�
zatrudni�dziewiarza.�Mile�widziane�
doświadczenie.�Atrakcyjne�
wynagrodzenie.�umowa�o�pracę,�
tel.�(46)�811-59-29,�aneta@gerpol.be.

 Zatrudnię szwaczki do szycia 
strojów kąpielowych, praca cały 
rok, jedna zmiana, Głowno, tel. 
kom. 602-457-089.

 Do sprzątania z orzeczeniem o 
niepełnosprawności, premia, tel. 
kom. 534-110-610.

 Do ochrony z orzeczeniem o 
niepełnosprawności, tel. kom. 
534-110-610.

�Prezero�Servis�centrum�zatrudni�
osobę�na�stanowisko�ładowacz,�bez�
kwalifikacji,�praca�na�terenie�Łowicza,�
Żyrardowa�i�okolic,�tel.�(46)�830-35-25.

�Prezero�Service�centrum��
zatrudni�osobę�na�stanowisko�
kierowca/ładowacz,�wymagana�kat.�c,�
praca�na�terenie�Łowicza,�Żyrardowa�i�
okolic,�tel.�(46)�830-35-25.

�zespół�poszukuje�saksofonisty�i�
akordeonisty,�granie�na�weselach,�tel.�
kom.�781-364-617.

�firma�BiS�w�Skierniewicach��
zatrudni�do�zakładu�stolarskiego:�
stolarzy,�brygadzistę,�technologa��
oraz�monterów�mebli,�tel.�601-344-142.

�zatrudnię�tokarz-�frezer�lub�młodą�
osobę�do�nauki�zawodu,�tel.�kom.�
602-249-683.

�zatrudnię�pracowników�do�prac�
budowlanych�z�głowna,�tel.�kom.�
601-321-914.

�zatrudnię�pracownika�z�
doświadczeniem�do�dociepleń,�praca�
całoroczna,�stawka�godzinowa,�
tygodniowe�zaliczki,�tel.�667-286-782.

�Stryków�-�poszukiwani�pracownicy�
magazynu,�tel.�kom.�575-430-490

 Pracownika do zakładu 
kamieniarskiego przyjmę, 
tel. (42) 719-81-66.

�Przyjmę�do�prac�pomocnika�
dekarza,�tel.�kom.�503-955-975.

�zatrudnię�kierowcę�c+E�w�
ruchu�międzynarodowym,�tel.�kom.�
501-038-542.

�Przyjmę�do�pracy�do�zakładu�
ślusarskiego,�tel.�kom.�693-410-500.

 Do produkcji, montażu rolet, 
żaluzji, markiz zatrudnię. Możliwość 
przyuczenia, tel. kom. 501-033-415.

�zatrudnię�dekarzy�lub�pomocników,�
okolice�dmosina,�tel.�kom.�
609-846-316.

 firma Budmax zatrudni 
pracowników do robót drogowych 
i układania kostki. Praca od zaraz 
w okolicach Łowicza., tel. kom. 
601-593-011.

�zatrudnię�pomoc�domową,�tel.�kom.�
691-991-000.

�zatrudnię�pracownika�przy�produkcji�
balustrad�i�ogrodzeń,�tel.�kom.�
665-147-488.

�opiekunka�dla�3-letniego�chłopca,�
tel.�kom.�530-754-704.

�zatrudnię�szwaczki�do�szycia�
biustonoszy�chałupniczo�lub�w�
zakładzie,�zabrzeźnia,�tel.�kom.�
698-399-684.

�zatrudnię�pracownika�do�masarni,�
rozbiór�mięsa,�tel.�kom.�502-429-305,�
501-969-799.

�zatrudnię�murarzy,�wysokie�zarobki,�
tel.�kom.�603-872-901.

 Zatrudnię do prac brukarskich, 
roboty na terenie Łowicza i w 
okolicach. Możliwe przyuczenie., tel. 
kom. 697-778-557.

 Zatrudnię kierowcę c+E, 
transport międzynarodowy. 
Wysokie zarobki, wyjazdy 
tygodniowe, tel. kom. 502-605-719.

�zatrudnię�stróża�nocnego.�Mile�
widziane�uprawnienia�palacza�kotłów�
do�50�KW�Bełchów�ul.�Piaskowa�3�A,�
tel.�kom.�698-628-834.

�Przyjmę�do�pracy�studentkę�do�
pomocy�w�sklepie�internetowym,�tel.�
kom.�603-653-030.

szukam pracy
�Kierowca�cE�poszukuje�pracy�

na�chłodnie�w�podwójnej�obsadzie�
Beneluxy�lub�hiszpania-PL,�tel.�kom.�
605-470-435.

remontowo-
budowlane

usługi
�Tynki�maszynowe,�tel.�kom.�

796-954-454.

�dachy,�pokrycia�dachowe,�
konstrukcje,�obróbki,�tel.�kom.�
609-846-316.

�układanie�kostki�brukowej,�
opaski�wokół�nagrobków,�tel.�kom.�
667-189-380.

 Wylewki agregatem, tel. kom. 
698-480-048.

�Tynki�tradycyjne,�z�piaskiem�
kwarcowym,�wylewki,�solidnie,�tel.�kom.�
501-931-961.

�usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�
tel.�kom.�668-591-725.

�cyklinowanie,�polerowanie,�
układanie�parkietu,�tel.�kom.�
501-249-461.

�usługi�minikoparką,�wywrotka��
do�3,5�tony,�tel.�kom.�608-632-134.

�gładzie,�g/K,�malowanie,��
tel.�kom.�514-347-542.

�okna:�naprawa,�regulacja,��
tel.�kom.�609-135-411.

�Wykończenia�wnętrz,�remonty,��
tel.�kom.�532-115-111.

�Malowanie�dekoracyjne,��
tel.�kom.�666-152-315.

�docieplanie�budynków,�elewacje,�
struktury:�agregatem.�Tanio,�szybko,�
solidnie,�tel.�kom.�607-612-176.

�Adaptacja�poddaszy,�ścianki�
działowe,�gipsowanie,�malowanie,�tel.�
kom.�607-612-176.

�gładź,�malowanie,�glazura,�terakota,�
wykańczanie�wnętrz,�malowanie�
elewacji.,�tel.�kom.�609-541-373.

�Remonty,�tel.�kom.�603-043-995.

�docieplanie�budynków,�gładzie,�
malowanie,�płyty�k/g,�panele�
podłogowe�i�ścienne,�glazura,�terakota,�
tel.�kom.�607-343-338.

�Budowanie�garaży�od�podstaw,�
przeróbki�budynków�mieszkalnych�i�
gospodarczych,�murowanie�kominów�
z�klinkieru,�tel.�kom.�530-026-584,�
723-917-819.

�Tynki,�tel.�kom.�575-661-940.

�dachy,�elewacje.�Szybko,�tanio,�8%�
VAT,�tel.�kom.�502-859-742.

�Tynki�tradycyjne,�mułkowane,�
murowanie,�tel.�kom.�725-668-616.

�ogrodzenia�panelowe,�metalowe,�
siatki,�betonowe,�łupane,�bramy,�furtki,�
balustrady,�wiaty,�fundamenty,�tel.�kom.�
505-700-777.

�Malowanie,�gipsowanie,�glazura,�
terakota,�sufity�podwieszane.�
Przystępne�ceny,�tel.�kom.�691-768-451.

�Wykończenia�poddaszy,�tanio��
i�solidnie,�tel.�kom.�726-395-426.

�Adaptacja�poddaszy,�ścianki,�sufity�
g/K,�malowanie,�gładzie,�glazura,�
terakota,�tel.�kom.�792-781-446.
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�układanie�kostki�brukowej,�krótkie�
terminy,�tel.�kom.�883-215-523.

�układanie�kostki�brukowej,�
odwodnienia,�melioracje,�tel.�kom.�
782-457-548.

�Rozbiórki,�wyburzenia�budynków,�
usługi�koparko-�ładowarką�i�koparką,�
tel.�kom.�721-771-517.

�Malowanie,�gipsy,�sufity�
podwieszane,�ścianki�działowe,�montaż�
drzwi,�ocieplanie�poddaszy,�tel.�kom.�
887-555-801.

�Parkiety:�profesjonalne�układanie,�
cyklinowanie�z�polerowaniem,�
lakierowanie.�Schody:�cyklinowanie,�
lakierowanie,�tel.�kom.�607-090-260.

�Tynki�maszynowe�profesjonajne,�
wylewki,�tel.�kom.�604-144-668.

�Kompleksowe�usługi�remontowo-
budowlane,�tel.�kom.�511-568-525.

�Posadzki�maszynowe,�mechaniczne�
zacieranie,�tel.�kom.�785-246-112.

�Remonty�kompleksowo,�tel.�kom.�
733-788-522.

�Malowanie�pomieszczeń,�tel.�kom.�
733-788-522.

�Łazienki,�kompleksowo,�tel.�kom.�
733-788-522.

 Profesjonalne wykończenia 
wnętrz. Adaptacja poddaszy, 
malowanie itp., tel. kom. 
735-300-550.

 Malowanie, tel. kom. 
607-168-196.

�dachy:�konstrukcje,�pokrycia,�
naprawy,�konserwacje,�malowanie,�
smarowanie,�tel.�kom.�609-227-348.

�Wykończenia�wnętrz,�łazienki,�
malowanie,�gipsowanie,�panele,�tel.�
kom.�533-298-887.

 remonty, tel. kom. 693-208-999.

�Malowanie,�gipsowanie,�tapetowanie,�
panele,�płyta�g/K,�wykańczanie�
poddaszy,�tel.�kom.�535-466-501.

�glazura,�terakota,�sufity�
podwieszane,�wszelkie�zabudowy,�
tynki�mozaikowe,�kamień�dekoracyjny,�
gładź,�malowanie,�przeróbki�
elektryczne,�tel.�kom.�605-562-651.

�Wykonanie�konstrukcji�i�pokryć�
dachowych,�remonty,�rozbudowy,�tel.�
kom.�726-395-426.

sprzedaż
�Tanie�blachy�trapezowe,�dostępne�

od�ręki,�różne�kolory,�przystępna�
cena,�Łowicz�ul.�Klickiego�70,�tel.�kom.�
501-543-057.

�Extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�kom.�
601-239-779.

�Żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�
odwodnień�i�drenażu,�Kopalnia�
Maurzyce,�tel.�kom.�601-239-779.

�Rusztowania�warszawskie,�tel.�kom.�
500-262-573.

�Sprzedam�płyty�Kg,�rury�pex-al,�tel.�
kom.�692-749-175.

usługi 
instalacyjne

 Elektryk, tel. kom. 506-522-852.

�Anteny:�montaż,�instalacje,�tel.�kom.�
601-306-566.

�usługi�hydrauliczne:�kompleksowo.�
Przeciski�podziemne,�przyłącza�
wod.-kan.,�usługi�koparko-ładowarką,�
oczyszczalnie�przydomowe,�również�
jako�podwykonawca,�tel.�kom.�
601-379-355.

�usługi�hydrauliczne,��
spawalnicze,�mechaniczne.�złota�
rączka,�tel.�kom.�506-891-289.

�usługi�elektryczne,�tel.�kom.�
509-838-364.

�Vertal:�żaluzje�poziome,��
pionowe,�rolety�materiałowe,�
antywłamaniowe,�siatki�przeciw�
owadom.�Produkcja,�montaż,�tel.�kom.�
602-736-692.

�drobna�hydraulika,�biały�montaż,�tel.�
kom.�535-466-501.

�usługi�hydrauliczne,�tel.�kom.�
785-543-610.

usługi inne
�Wypożyczę�napis�ledowy��

LoVE,�stół�wiejski,�nalewak�piwny,�
ławeczki,�parasol,�dowóz,�tel.�kom.�
889-994-992.

�Rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�
wycinka�drzew,�zakrzaczeń,�tel.�kom.�
667-732-751.

�Wycinka�drzew,�usługi�podnośnikami�
koszowymi�27-metrowymi,�tel.�kom.�
668-591-725.

�okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

�Karczowanie�sadów,�działek�
budowlanych�itp,�tel.�kom.��
530-026-584,�723-917-819.

�Trak�objazdowy,�tel.�kom.�
506-202-161.

 Wycinka drzew, tel. kom. 
696-008-528.

 instalacje fotowoltaiczne, tel. 
kom. 727-534-450.

�Pranie�dywanów�i�tapicerki�meblowo-
samochodowej�w�zakładzie�i�u�klienta,�
tel.�kom.�501-431-978.

�Transport:�piasek,�pospółka,�
podsypka,�ziemia,�tel.�kom.�
602-471-796.

 Wycinka drzew, tel. kom. 
693-208-999.

�odnawianie�wanien,�tel.�kom.�
600-979-826.

�usługi�koparko-ładowarką,�tel.�kom.�
607-168-196.

 Usługi fryzjerskie w domu klienta, 
tel. kom. 720-702-456.

�cięcie�drzew�niebezpiecznych,�
pielęgnacja�zieleni�i�ogrodów,�tel.�kom.�
782-718-483.

�usługi�krawieckie,�nieborów,�tel.�
kom.�605-461-854.

matrymonialne
�Poznam�kobietę�miłą,�uczciwą,�

wierną�wiek�43-59,�sms,�tel.�kom.�
606-735-889.

�Poznam�miłą�panią,�średni�wiek,�tel.�
kom.�782-140-763.

�Poznam�panią�do�55�lat,�tel.�kom.�
794-207-566.

nauka
�Prace�dyplomowe,�licencjackie,�

magisterskie�-�przepisywanie�tekstów,�
tabele,�rysunki,�wykresy�i�analizy.�
Transkrypcja�nagrań,�tel.�kom.�794-
060-711,�Łowicz.

�język�angielski,�niemiecki,�tel.�kom.�
663-684-178.

�Matematyka,�tel.�kom.�791-802-482.

�Matematyka,�tel.�kom.�601-303-279.

�Angielski,�profesjonalnie.�dzieci,�
młodzież,�tel.�kom.�880-233-777.

�Matematyka,�tel.�kom.�607-440-582.

�nauka�języka�Angielskiego�jacek�
Romanowski,�tel.�kom.�607-440-582.

�zajęcia�z�matematyki�w�„Szkole�
Matematyka�na�5�z�plusem”,�tel.�kom.�
577-499-553.

�Matematyka,�tel.�kom.�695-537-664.

 Kursy nurkowania, tel. kom. 
793-033-190.

�Pomoc�dzieciom�z�trudnościami�w�
nauce,�terapia�pedagogiczna,�tel.�kom.�
502-024-240.

�Korepetycje�młodszy�wiek�szkolny,�
tel.�kom.�502-024-240.

�Matematyka,�Angielski,�tel.�kom.�
515-459-141.

�Korepetycje�z�języka�polskiego,�
szkoła�podstawowa�i�liceum,�tel.�kom.�
668-986-844.

rolnicze – kupno

płody rolne
�Skup�zboża,�tel.�kom.�508-471-814.

�Kupię�zboże,�tel.�kom.�693-157-117.

�Kupię�zboże,�tel.�kom.�603-945-983.

�Kukurydza,�tel.�kom.�601-982-767.

�Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�783-112-512.

�Kupię�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
733-067-051.

�Skup�zbóż�paszowych:�jęczmień�685�
zł,�pszenżyto�620�zł,�pszenica�706�zł,�
transport/załadunek,�Leśniczówka�k./
Soboty,�tel.�kom.�505-406-917.

�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
668-478-617.

hodowlane
 Skup macior, knurów, trzody 

chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

 Kupię byki, tel. kom. 
601-307-164.

 Kupię jałówki, tel. kom. 
601-307-164.

 Kupię krowy, tel. kom. 
601-307-164.

�Kupię�prosięta�i�warchlaki,�tel.�kom.�
508-395-127.

�Kupię�byczki�mieszańce�17�zł/kg,�tel.�
kom.�883-806-661.

�cielaki�kupię,�tel.�kom.�609-874-395.

maszyny
�ciągnik,�maszyny,�tel.�792-703-272.

�Kupię�c-328,�c-330,�c-360,�c-355,�
c-380,�MTz,�Mf-255,�T-25�Władimirec�
bez�dokumentów,�do�remontu,�tel.�kom.�
502-939-200.

�Siewnik�poznaniak�do�remontu�
(może�być�dziurawy�zbiornik),�tel.�kom.�
664-981-618.

�Każdego�Massey-fergusona,�
fortschritta,�zetora,�ursusa,�tel.�kom.�
725-361-836.

�Prasę�z-224,�Annę,�tel.�781-581-034.

�Kupię�każdy�ciągnik,�orkana,�tel.�
kom.�607-809-288.

�Kupię�wyciąg�obornika�linowy,�tel.�
kom.�609-515-667.

�Kupię�maszyny�rolnicze,�tel.�kom.�
605-084-979.

inne
�Przyjmę�łąkę�w�dzierżawę,�tel.�kom.�

664-922-381.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
�Żyto,�pszenżyto,�owies,�siano,�tel.�

kom.�693-960-636.

 Suche wysłodki, śruty, otręby, tel. 
kom. 602-235-159.

�Sianokiszonka�baloty�+�transport,�tel.�
kom.�664-981-618.

�Słoma,�baloty�140x120,�tel.�kom.�
664-981-618.

�Sprzedam�zboże,�Świeryż,�tel.�kom.�
662-585-814.

�Pszenżyto,�tel.�kom.�888-822-173.

�Sprzedam�ziemniaki�jadalne�Satino,�
tel.�kom.�661-477-838.

�Siano,�słoma�duże�bele,�Wyborów,�
tel.�kom.�788-278-657.

�Sprzedam�tanio�sianokiszonkę�w�
balotach,�tel.�kom.�502-095-748.

 Wysłodki buraczane, przywóz, tel. 
kom. 605-255-914.

�jęczmień,�mieszanka,�tel.�kom.�
538-455-989.

�Sprzedam�słomę�w�balotach,�tel.�
kom.�793-015-744.

�Żyto,�siano,�słoma�kostka,�tel.�kom.�
574-505-424.

�Żyto,�pszenżyto,�owies,�tel.�kom.�
517-133-123.

�Pszenica�2�tony,�łubianki�plastikowe,�
stan�bdb,�tel.�kom.�787-982-333.

�cielaki,�tel.�kom.�728-894-563.

�Żyto,�pszenżyto,�jęczmień,�Boczki,�
tel.�(46)�838-46-17.

�Sprzedam�zboże,�ziemniaki,�tel.�kom.�
608-603-833.

�Sprzedam�ziemniaki,�marchew�na�
paszę,�tel.�kom.�502-498-184.

�Sianokiszonka;�siano�kostka,�
tel.�kom.�730-722-069,�okolice�
Sochaczewa.

�Słoma�jęczmienna,�tel.�kom.�
723-778-303.

�Sprzedam�słomę�okrągłe�belki,�
okolice�głowna,�tel.�kom.�504-985-644.

�Sprzedam�żyto,�tel.�795-530-555.

�Kapusta�kwaszona,�hurt,�detal,�fVAT,�
tel.�kom.�508-194-191.

�Sprzedam�ziemniaki�jadalne�
Lord�i�Satina,�15kg-�20zł,�tel.�kom.�
669-445-934.

�Sprzedam�pszenżyto,�mieszankę,�
słomę�w�kostkach�ze�stodoły,�tel.�kom.�
661-878-699.

�Sprzedam�kapustę,�tel.�kom.�
661-893-322.

�odpady�marchwi,�tel.�kom.�
514-323-077.

�Sprzedam�zboże,�tel.�kom.�
665-518-217.

�Sprzedam�bób,�tel.�kom.�
602-899-929.

�Sprzedam�zboże,�tel.�kom.�
728-329-771.

�Sprzedam�buraczek��
czerwony,�paszowy,�tel.�kom.�
604-262-117.

�Sprzedam�orzechy��
i�pszenżyto,��
tel.�kom.�603-240-034,�zielkowice�104.

�Sprzedam�ziemniaki�drobne,�
paszowe,�tel.�kom.�692-492-058.

�Suchą�słomę�balot�130,�tel.�kom.�
517-544-028.

�ziemniaki�paszowe,�tel.�kom.�
517-544-028.

�Pszenica�8t,�pszenżyto�15t,�żyto�8t,�
tel.�kom.�605-094-165.

�Pszenżyto,�owies,�tel.�kom.�
504-832-533.

�Mieszanka�(owies,�pszenica),��
tel.�kom.�785-567-451.

�Sprzedam�słomę�duże�bele,�tel.�kom.�
668-424-376.

�Mieszanka�bez�owsa.�Pszenica,�tel.�
kom.�501-389-031.

�Sprzedam�słomę�i�żyto,�
domaniewice,�tel.�kom.�605-657-256.

�Sprzedam�siano�w�balotach,�
pszenicę,�pszenżyto,�tel.�kom.�
508-192-016.

�Żyto�hybrydowe,�ok.�15�ton,�tel.�kom.�
600-623-430,�Żychlin.

�Pszenżyto�gmina�dmosin,�tel.�kom.�
604-871-975.

�Sprzedam�nasiona�bobu,�tel.�kom.�
691-881-726.

�ziemniaki�jadalne�denar,�grube,�tel.�
kom.�698-071-344.

�Żyto�z�pszenżytem,�jęczmień,�tel.�
kom.�602-689-205.

�Sprzedam�pszenżyto�i�jęczmień,�tel.�
kom.�723-585-201.

�Pszenżyto,�tel.�kom.�697-289-514.

�ziemniaki�drobne�paszowe,�tel.�kom.�
792-927-142.

�Wydzierżawię�6ha�łąki,�Psary-�
okolice,�tel.�kom.�697-714-837.

�Sprzedam�pszenżyto�i�owies,�tel.�
kom.�668-146-499.

�Sprzedam�jęczmień��
i�słomę,�tel.�kom.�880-214-141.

�Żyto,�siano,�słoma,��
okrągłe�bele,�tel.�kom.�600-822-089.

�Siano,�pierwsza�klasa�30�dużych�
bel,�cena�promocyjna,�tel.�kom.�
570-826-096.

�Sprzedam�pszenżyto,�tel.�kom.�
516-477-037.

�Sprzedam�ziemniaki�jadalne,�tel.�
kom.�665-602-475.
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�Sprzedam�słomę�w�kostkach,�tel.�
kom.�722-152-794.

�Sprzedam�bób,�tel.�kom.�
508-819-982.

�nostrzyk�biały�2-letni,�jęczmień,�tel.�
kom.�504-672-586.

�Pszenżyto�i�mieszankę,�tel.�kom.�
605-644-078.

�Sprzedam�pszenżyto�okolice�Sannik,�
tel.�kom.�783-483-028.

�Sprzedam�pszenicę�ozimą,�tel.�kom.�
600-608-287.

�Sprzedam�pszenicę�i�żyto,�tel.�kom.�
889-013-143.

�owies,�tel.�kom.�609-874-395.

�Sprzedam�bób,�tel.�kom.�
663-884-969.

�ziemniaki�paszowe�transport,�tel.�
kom.�697-677-530.

�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
668-478-617.

�Buraczek�średni�i�gruby,�tel.�kom.�
669-775-344.

�Sprzedam�siano�w�balotach,�tel.�kom.�
607-317-651.

�Żyto,�pszenżyto,�kukurydza,�
mieszanka,�jęczmień,�pszenica,�słoma,�
sianokiszonka,�tel.�kom.�506-115-015.

�Pszenżyto�zimowe�i�owies,�tel.�kom.�
698-087-023,�731-748-398.

�Marchew�odpadowa,�tel.�kom.�
880-177-805.

hodowlane
�Byczki�do�dalszego�chowu,�tel.�kom.�

695-922-623.

�Sprzedam�cielaki�hf,�tel.�kom.�
605-448-652.

�Sprzedam�jałówki�cielne,�tel.�kom.�
663-790-575.

�jałówka�wysokocielna�spod�oceny,�
tel.�kom.�660-181-910.

�jałówka�wysokocielna,�tel.�kom.�
782-547-693.

�Sprzedam�2�byczki�200�kg,�tel.�kom.�
693-088-990.

�Sprzedam�byczka,�tel.�kom.�
607-389-802.

�jałówka�czerwona�wycielenie�
4.01.2020,�tel.�kom.�515-848-990.

�Sprzedam�2�jałówki�po�300�kg,��
tel.�kom.�505-356-014.

�jałówka�na�wycieleniu,�tel.�kom.�
669-356-363.

�Sprzedam�młodego�knurka,��
tel.�kom.�791-125-486.

�jałówka�wysokocielna,��
tel.�kom.�503-654-884.

�Sprzedam�jałówkę,�wycielenie�
04.01.2020,�tel.�kom.�607-809-602.

�Sprzedam�jałówki�cielne,�tel.�kom.�
517-914-085.

�Sprzedam�jałówki�wysokocielne�
Simentale,�tel.�kom.�503-562-330.

�Sprzedam�jałówkę�cielną,�termin�luty,�
tel.�kom.�785-560-601.

�Sprzedam�jałówkę,�wycielenie�
15.01.2020,�tel.�kom.�721-296-923.

�Sprzedam�2�owce�i�2�barany,�tel.�
kom.�665-281-739,�665-941-224.

�jałówka�hf,�wycielenie:�23.01.2020,�
tel.�kom.�515-837-676.

�Sprzedam�jałówkę�wycielenie�luty,�
tel.�kom.�696-599-950.

�jałówka�Simental,�wycielenie�20.12.,�
tel.�kom.�606-987-042.

�jałówka�na�wycieleniu,�tel.�kom.�
609-562-159.

�Sprzedam�roczną�jałówkę�limuse,�tel.�
kom.�601-141-164.

�jałówka�wysokocielna,�termin:�
20.12.�obora�pod�oceną,�tel.�kom.�
609-423-118.

�Sprzedam�2�cielaki�byczki�
mieszańce,�tel.�(42)�719-61-26.

�Krowa�czaro-biała,lat�8,�wycielenie�20�
luty,�zielkowice�37.

�jałówka�wysokocielna,�tel.�kom.�
669-978-961.

�Trzy�jałówki�roczne,�tel.�kom.�
887-614-924.

�Sprzedam�krowy-�likwidacja,��
tel.�kom.�516-554-451.

�Sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
732-797-792.

�Sprzedam�byczka,�tel.�kom.�
727-472-512.

�cielaki�sprzedam�5�byczków�220-
230�kg�i�6�jałoszek�170-230�kg�(kolor),�
tel.�kom.�691-640-389.

�Byczki�do�dalszego�chowu,�
jałówki�hodowlane�cielne,�tel.�kom.�
604-432-909.

�Sprzedam�cielaka�(jałoska),�tel.�kom.�
514-514-734.

�jałówka�na�wycieleniu,�likwidacja,�tel.�
kom.�506-552-043,�po�16:00.

�jałówka�na�wycieleniu,�tel.�kom.�
666-534-325.

�Sprzedam�cielaka�byczka,�tel.�kom.�
692-778-350.

�jałówka�na�wycieleniu,�okolice�
Bielaw,�tel.�kom.�785-557-747.

�Prosiaki,�tel.�kom.�782-583-272.

maszyny
�Sprzedam�rozrzutnik�fortschritt�10t,�

tel.�kom.�660-408-769.

�c-330,�c-360�poznaniak,�talerzówka,�
glebogryzarka,�tel.�kom.�509-853-384.

�Pług�4-skibowy,�zagonowy,�tel.�kom.�
694-567-258.

�Prasa�Sipma�kostka�z224/1,�tel.�
kom.�503-442-558.

�Sprzedam�pług�obrotowy�4-skibowy,�
unia,�tel.�kom.�697-825-807.

�zetor�7211,�1991�rok,�kolumna�
kierownicza�c-360,�wspomaganie�
zetor,�tel.�kom.�505-356-098.

�Sprzedam�skrzynię�do�c-360,�tel.�
kom.�694-657-883.

�c-360�3P,�pług�2,�tel.�kom.�
607-932-980.

�Wózek�widlak,�silnik�330;,�tel.�kom.�
505-140-388.

�Siewnik�poznaniak,�tur�do�dużego�
ciągnika,�nagrzewnica�olejowa�duża,�
tel.�kom.�693-116-346.

�Rozrzutnik,�tel.�kom.�696-107-903.

�Pług�2-skibowy�grudziądzki,�
kultywator�16,�tel.�kom.�604-973-885.

�Pług�Kverneland�4-skibowy�
zagonowy�cena�4.500,�rozsiewacz�
Amazaona,�agregat,�kultywator,�tel.�
kom.�505-128-289.

�Kopaczka�ciągnikowa,�tel.�kom.�
607-237-533.

�Beczka�asenizacyjna�4.000�l,�stan�
bdb.,�śrutownik�bijakowy,�tel.�kom.�
600-523-438.

�Rozrzutnik�8t,�tel.�kom.�511-242-979.

�Krokodyl�do�obornika�130cm,�tel.�
kom.�508-194-191.

�Sprzedam�ciągnik�c-330,�tel.�kom.�
725-447-819.

�Agregat�uprawowy�210,�pług�
3-skibowy,�tel.�kom.�695-986-065.

�Sprzedam�Tura�do�c-330,�tel.�kom.�
607-418-736.

�Agregat�uprawowy,�5-metrowy�
Konskilde,�tel.�kom.�663-931-810.

�Pługi�Kverneland:�zagonowy;�
obrotowy,�tel.�kom.�663-931-810.

�Siewka�nawozowa�2-talerzowa�
Amazone,�tel.�kom.�601-272-521.

�Przyczepa�18,�3-stronny�wywrot,�
tel.�kom.�601-272-521.

�Rozisewacz�nawozu�Rau�600�
l,�obsypnik�„5-tka”,�tel.�kom.�
724-041-546.

�Przyczepa�4t,�nadstawki,�na�2�
tłaki,�opłacona,�i�właściciel,�tel.�kom.�
692-372-747.

�Sprzedam�przyczepę�1-osiową,�
3-stronny�wywrot,�ładowność�6�ton,�
cena�7000zł,�tel.�kom.�661-485-183.

�Sprzedam�drapak�szerokość�
2,10m,�bramę,�tel.�kom.�
691-240-698.

�Sprzedam�cyklop�i�ciągnik�Reno�
R7464AL�z�turem�i�napędem,�tel.�
kom.�600-193-311.

�Brona�talerzowa�z�wałem�Packera;�
wałki�rozrzucające�rozrzutnika�
fortschritt,�tel.�kom.�692-146-594.

�Ładowacz�unhz500,�tel.�kom.�
663-491-197.

�obławiacz�do�liści�buraczanych�
6-rzędowy�na�silniku�i�skrzyni�zetor,�
tel.�kom.�600-623-430.

�cyklop�Warfama�T-214/3,�1996�
rok.�Agregat�uprawowy�szer.�5,20,�
tel.�kom.�502-384-747.

�Bizon�z-056�z�sieczkarnią,�tel.�
kom.�721-180-805.

�Kombajn�zbożowy�deutz-fahr�
M1080,�tel.�kom.�511-241-504.

�c-360,�1982�rok,�sprawny,�
zarejestrowany,�tel.�kom.�
609-729-321.

�Rozrzutnik�2-osiowy�z�
nadstawkami�do�kukurydzy,�lejkowy�
rozsiewacz�nawozu,�pług�2-skibowy,�
tel.�kom.�605-094-174.

�Wyciąg�Krotoszyn,�karmniki�dla�
trzody,�paszociąg�spiralny�33�m,�tel.�
kom.�691-881-726.

�Sprzedam�c330,�1986rok�+�
tur�+�wspomaganie,�tel.�kom.�
504-181-655.

�Kabina�do�kombajnu�Bizon�
kompletna,�stan�dobry,�tel.�kom.�
609-459-539.

�Pług�4-skibowy,�stan�dobry,�tel.�
kom.�609-459-539.

�Kultywator�szerokość�2,10�
z�dwoma�wałkami,�tel.�kom.�
609-459-539.

�Sprzedam�cyklop,�rozrzutnik�
1-osiowy�polski,�zgrabiarka�7�
gwiazd,�tel.�kom.�728-334-504.

�opryskiwacz�sadowniczy�pilmet�
millenium�1000l.�Pierwszy�właściciel,�
oświetlenie�led.�Posiada�zbiornik�
do�płukania�opryskiwacza�i�mycia�
rąk.�Kolumna�2.2m�z�podwójnymi�
obrotowymi�rozpylaczami.,�tel.�kom.�
506-292-919.

�dojarka�przewodowa�-�3�aparaty�
udojowe,�basen�chłodniczy��
delaval,�agregat�prądotwórczy�
ciągnikowy�Elmor,�tel.�kom.�
697-714-837.

�zbiornik�na�mleko�500�litrów,�stan�
bdb,�dojarka�Alfa�Laval�oraz�dojarkę�
czeską,�rozsiewacz�do�nawozu�
Lejek,�tel.�kom.�667-069-481.

�Sprzedam�maszynę�wiejkę,�
tel.�(42)�719-61-26.

�Prasa�claas�Wariant�260�
2006�rok,�rotor,�noże,�tel.�kom.�
600-822-089.

�Sprzedam�ursus�c-385�14.500�zł,�
tel.�kom.�516-477-037.

�c-330,�1979�rok,�z�kabiną,�11.000�
zł,�tel.�kom.�602-584-266.

�Paleciak�elektryczny�2013r,�2.300�
zł,�tel.�kom.�602-584-266.

�Sprzedam�przyczepy�6�i�8�ton�po�
odbudowie,�tel.�kom.�510-199-367.

�Sprzedam�naczepę�paszowóz,�tel.�
kom.�696-463-410.

�Przyczepa�samozbierająca,�tel.�
kom.�727-472-512.

�Sprzedam�agregat�uprawowy,�
pług�4-skibowy,�dojarkę�
przewodową�Westfalia,�tel.�kom.�
731-250-790.

�Ładowacze�czołowe�do�
ursus�c-330,�c-360,�3512,�T-25�
hydrauliczne�lub�na�linkę,�tel.�kom.�
608-686-489.

�Przyczepa�wywrotka�d-47�1�tłok,�
3-stronny�wywrot,�T-070��
złocieniec�2-stronna,�tel.�kom.�
608-686-489.

�Sprzedam�dwukółkę�sadowniczą,�
tel.�kom.�603-610-952.

�Kultywator,�tel.�kom.�698-538-748.

�c-360-3P,�1988�rok,�tel.�kom.�
692-868-516.

�Rozrzutnik�fortschritt,�tel.�kom.�
506-115-015.

�Sprzedam�claas�dominator�76,�
stan�bdb.,�tel.�kom.�721-737-343.

inne
 Sprzedam 2 opony na tył do 

c-330, rozmiar 12.4/28 firmy 
Barum, stan idealny, cena 550 
zł sztuka, Kiernozia, tel. kom. 
509-065-711.

 Przywóz wysłodków  
buraczanych, tel. kom. 
502-384-747.

�Kolczykownicę�świń,�biurko,�tel.�kom.�
785-281-044.

�Tubomaty�paszowe,�9�szt,�tel.�kom.�
797-618-721.

�Schładzarka�do�mleka�800l,�wycinak�
do�kiszonek,�tel.�kom.�692-365-635.

�Poidła,�dojarka,�tel.�kom.�
518-360-010.

�obornik�kurzy,�tel.�kom.�
692-882-448.

 Sprzedam schładzalnik 
DeLaval 1200l, 5-letni, 
energooszczędny agregat, i 
właściciel, 8.500zł, tel. kom. 
602-512-587.

�Wózek�widłowy�Bułgar,��
1988�rok,�3-sekcyjny,��
wysokość�podnoszenia�2,70,�po�
remoncie,�stan�dobry,�tel.�kom.�
508-448-858.

�Maszt�do�ciągnika�zaczepiany��
na�tył,�2-sekcyjny,�sadzarka��
do�cebuli�dymki,�tel.�kom.�
508-448-858.

�Sprzedam�obornik�lub�zamienię�
za�słomę,�tel.�kom.�608-691-072.

�Sprzedam�dojarkę�Alfalaval,�tel.�
kom.�696-604-979.

rolnicze - usługi
�Transport�maszyn�rolniczych,�tel.�

kom.�665-734-042.

�Serwis�-�naprawy:��
john�deere,�new�holland,�zetor,�
deutz-fahr,�Kubota,�tel.�kom.�
697-778-780.

�okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
kom.�609-135-411.

�zrobię�bramy�do�stodoły,�garażu,�
obory�oraz�ogrodzenia,�tel.�kom.�
505-928-735.

zwierzęta

sprzedaż
�Kozy�sprzedam�tanio,�tel.�kom.�

783-858-282.

�Sprzedam�dorosłe�indyki,�
perliczki,�koguty�„kochiny”,�tel.�kom.�
604-428-289.

�oddam�kotki�buro-białe�i�czarne,�tel.�
kom.�600-876-355.

�Szczenięta�owczarka�niemieckiego,�
tel.�kom.�694-308-076.

�oddam�psa,�tel.�kom.��
513-300-346.

�Kaczk,�gęsi,�białe,�tel.�kom.�
697-909-852.

�oddam�młodego�psa�w�dobre�ręce,�
tel.�kom.�518-103-986.

�Shih-tzu,�jamnik�psy�dorosłe,�
sznaucer�miniaturka,�tel.�kom.�
515-277-426.

�Suczki�bernardyna,�tel.�kom.�
504-010-956.

�Szczeniaki�sznaucera,�suczki�
bernardyna,�tel.�kom.�504-010-956.
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Sport
Łyżwiarstwo szybkie�|�Puchar�Świata

Starty Artura Janickiego
W dniach 22-24 listopada  

w Tomaszowie Maz. odbyły się 
zawody Pucharu Świata w łyż-
wiarstwie szybkim. Pierwszego 
dnia rywalizacji dobrze na dystan-
sie 5000 metrów zaprezentował 
się zawodnik UKS Błyskawica 
Domaniewice Artur Janicki. 

Zawodnik z Krępy zajął  
18 miejsce premiowane 7 punkta-
mi do klasyfikacji generalnej Pu-
charu Świata. Artur Janicki poje-
chał o ponad 4 sekundy szybciej 
niż tydzień wcześniej w Mińsku  
i o 2 sekundy szybciej niż na Mi-
strzostwach Polski rozgrywanych 
pod koniec października na tym 
samym torze. 

tomaszów Mazowiecki
W sobotę zawodnik UKS Bły-

skawica Domaniewice wystąpił 
w półfinałowym biegu masowym 
ze startu wspólnego. Na samym 
początku biegu od zasadniczej 
grupy odjechało 3 zawodników, 
w tym Artur Janicki. Zazwy-
czaj ucieczki takie kończą się po 

pierwszym lub drugim premio-
wanym okrążeniu. Punkty zdo-
byte na tych lotnych finiszach 
zapewniają już udział w biegu fi-
nałowym. Jednak tym razem sta-
ło się inaczej. Polak, Niemiec  
i Holender zgodnie współpraco-
wali ze sobą, a zasadnicza grupa 
nie za bardzo kwapiła się z po-
ścigiem, w wyniku czego cała 
trójka dojechała do mety 19 se-
kund przed zasadniczą grupą.  
Na finiszu Artur Janicki nieznacz-
nie przegrał z Arjanem Stroetiną 
ale minimalnie wyprzedził Felixa 
Malego.

�Wyniki półfinałowego biegu 
masowego mężczyzn:

1.�Arjan�Stroetinga(holandia) 67�pkt 8:09.37

2.�Artur�janicki� 47�pkt 8:09.47

3.�felix�Maly�(niemcy) 24�pkt 8:09.49

Dzięki dobrej postawie w biegu 
półfinałowym i udziale w finale 
(12 miejsce), Artur Janicki znacz-
nie awansował w klasyfikacji ge-
neralnej Pucharu Świata. Zajmu-

je w nim z dorobkiem 143 pkt. 
16 miejsce, co w praktyce ozna-
cza już prawie pewną kwalifikację 
na Mistrzostwa Świata, które roz-
grywane będą w Salt Lake City  
w USA. To niewątpliwy duży suk-
ces  21-letniego zawodnika z Krę-
py, dla którego obecny sezon jest 
indywidualnym debiutem w se-
niorskim Pucharze Świata. 

W niedzielę odbył się bieg 
drużynowy. Tego dnia na torze  
w Tomaszowie przybyło najwięcej 
kibiców. Spora część z nich przy-
jechała tu, aby obejrzeć zawodnika 
UKSu Błyskawica Domaniewice. 
Wśród nich był między innymi 
trener klubowy Artura, Mieczy-
sław Szymajda. Po raz pierwszy 
zawodnicy zostali podzieleni na 
2 grupy: A – silniejszą i B – słab-
szą. Polacy trafili do grupy B. Nasi 
zawodnicy jadący w składzie: Ar-
tur Janicki, Szymon Palka i Ad-
rian Wielgat zdecydowanie wy-
grali z Białorusinami, którzy byli 
ich bezpośrednimi rywalami. Jed-
nak w innych biegach Polaków 
wyprzedzili jeszcze Chińczycy 
i Nowo Zelandczycy.

kazachstan
W dniach 6-8 grudnia w Nur-

-Sultan stolicy Kazachstanu (do 
niedawna znanej pod nazwą Asta-
na) odbyły się 3 zawody Pucha-
ru Świata w łyżwiarstwie szyb-
kim. Artur Janicki miał okazję 
zaprezentować się w tej imprezie  
w dwóch konkurencjach: w sobo-
tę w biegu na 10 000 m oraz w nie-
dzielę w biegu drużynowym.

Bieg na 10 km nie jest często 
rozgrywany na zawodach Pucha-
ru Świata. Specjalizacją Janickie-
go jest dystans 5 km ale występu-
je on z powodzeniem na 1,5 km  

i 10 km, biegu drużynowym oraz 
masowym ze startu wspólnego.  
W Nur-Sultan zawodnik UKS 
Błyskawica Domaniewice zapre-
zentował się bardzo dobrze zaj-
mując 18 miejsce i nowy rekord 
życiowy. 

W klasyfikacji generalnej Pu-
charu Świata na długich dystan-
sach (liczą się punkty z biegów na 
5 i 10 km) Artur Janicki z dorob-
kiem 19 pkt, zajmuje 37 miejsce. 
Wyniki osiągnięte przez zawodni-
ka pochodzącego z Krępy na tych 
dystansach niestety nie dają kwali-
fikacji do startu w Mistrzostwach 
Świata.

�Wyniki biegu na 10000 me-
trów mężczyzn grupa B:

1.�nicola�Tumolero�(Włochy) 13:01.657

2.�Andrea�giovannini�(Włochy) 13:09.391

3.�Ruslan�zakharov�(Rosja)� 13:09.732

13. Szymon Palka 13:35.757

18. Artur Janicki 13:47.845

W biegu drużynowym Polacy 
zmierzyli się bezpośrednio w pa-
rze z zawodnikami USA. Druży-
na z Arturem Janickim w składzie 
pokonała dystans 8 obrażeń o po-
nad 3 sekundy wolniej od Amery-
kanów. Szybciej dystans ten po-
konały jeszcze drużyny Nowej 
Zelandii i gospodarzy czyli Ka-
zachstanu. W klasyfikacji general-
nej Pucharu Świata Polacy zgro-
madzili 121 pkt., co przekłada się 
na 12 miejsce. Nasza drużyna nie 
ma kwalifikacji na Mistrzostwa 
Świata gdzie występuje 8 najlep-
szych drużyn.

Obecny sezon dla Artura Janic-
kiego jest debiutanckim jeśli cho-
dzi o występy indywidualne. Jego 
zadaniem jest poprawa rekordów 
życiowych i zdobywanie cennego 
doświadczenia, które ma zapro-
centować w przeszłości jeszcze 
lepszymi wynikami. Z tego zada-
nia zawodnik UKS Domaniewi-
ce wywiązuje się na razie dobrze.  
W kolejny weekend panczeniści 
zawitają do Nagano w Japonii.  rtArtur Janicki (z prawej) ze�swoim�trenerem�Witoldem�Mazurem.

reprezentanci Gminy Łowicz�wrócili�z�brązowymi�medalami.

fo
T.

�z
o

fi
A

�K
u

c
h

A
R

S
K

A

Lekka atletyka�|�halowe�igrzyska�LzS

Gmina Łowicz bardzo blisko 
zwycięstwa

Reprezentacja Gminy Łowicz, 
w niedzielę, 24 listopada, rywa-
lizowała w Moszczenicy o ty-
tuł najlepszej sportowej gminy  
w Halowych Igrzyskach Sporto-
wo-Rekreacyjne LZS Wojewódz-
twa Łódzkiego w Moszczenicy. 

Ekipa pod kierownictwem An-
drzeja Myczki i Zofii Kucharskiej 
spisała się rewelacyjnie i wywal-
czyła brązowe medale wojewódz-
twa łódzkiego. Pozostał jednak 
mały niedosyt, ponieważ była była 
nawet szansa na złoto. 

– Do szczęścia zabrakło nam 
bardzo mało. Nasi zawodnicy 
spisali się super, ale po podsu-
mowaniu punktów okazało się,  
że mieliśmy szansę na mistrza wo-
jewództwa. Do sukcesu zabrakło 
nam jednego punktu – mówiła tre-
ner Zofia Kucharska.   zł
Wyniki poszczególnych konku-
rencji:

�Szachy: l�miejsce�–�Robert�choj-
nowski,�ll�miejsce�–�Wiktoria�Mitręga

�rzut lotką –�l�miejsce�–�jarosław�
Mitręga,�lll�miejsce�–�Emilia�deka,

�Tenis stołowy –�l�miejsce�–�Ma-
ciej�osóbniak,

�Blok niepełnosprawnych: rzut�
do� kosza� –� l� miejsce� –� Adam� fi-
drych,�ll�miejsce�–�Patrycja�Płuska,�
rzut� lotką� –� i� miejsce� –� Patrycja�
Płuska.�

�Przeciąganie liny: l�miejsce:�Pta-
siński� Rafał,� Piotr� zientara� i� zofia�
Kucharska.�

�Klasyfikacja końcowa: 
1.�zelów� 101,0

2.�Rozprza 101,0

3. Łowicz 100,0

4. Bełchatów   78,0

5.�Kleszczów ��76,0

6.�Wola�Krzysztoporska� ��62,0

7.�Moszczenica� ��35,5

8.�działoszyn ��15,5

9.�Brójce 4,0

Piłka nożna�|�Turniej�halowy

Soccer Kids 2010 w Sieradzu
Drużyna UKS Soccer Kids Ło-

wicza rywalizowała na turnieju 
halowym w Sieradzu. Łowicza-
nie mimo dobrej gry zajęli szóste 
miejsce spośród dwunastu sklasy-
fikowanych zespołów.

Łowiczanie dobrze spisa-
li się w dwóch pierwszych me-
czach turnieju. Najpierw zremi-
sowali z trudnym rywalem jakim 
był MKS Kluczbork 2:2, a w na-
stępnym meczu wygrali pewnie 
z Wartą Sieradz 5:2. W trzecim 
meczu Soccer Kids 2010 mimo 
bardzo dobrej gry i prowadzenia 
1:0, ostatecznie przegrał z Le-
chią Tomaszów Mazowiecki 1:2.  
W czwartym meczu „pomarań-
czowi” nie dali żadnych szans Tu-
rowi Turek, pewnie wygrywając 
aż 5:0. W ostatnim meczu zespół 
trenera Macieja Grzegorego uległ 
faworytowi turnieju Widzewo-

wi Łódź 1:4, prezentując otwarty 
futbol. W meczu o piąte miejsce 
łowiczanie bezbramkowo zremi-
sowali z SP Widzew i ulegli rywa-
lom w rzutach karnych.

– Byliśmy bardzo blisko awan-
su do półfinału, ale o jego bra-
ku zaważyła porażka z Lechią,  
w której straciliśmy pechowe 
bramki w ciągu minuty. Uważam, 
że tylko Widzew prowadzony 
przez trenera Piotra Szarpaka był 
poza naszym zasięgiem. Przede 
wszystkim pokazaliśmy dobrą grę 
z czego jestem bardzo zadowolo-
ny – ocenił trener Maciej Grzego-
ry.  ever

�Soccer Kids-2010:� Paweł� Le-
narczyk,�Mateusz�Szczepanik,�filip�
Makoś,� Bartosz� Pokora,� jan� Wę-
glik,�dawid�Szewczyk,�Adam�dylik�
i�filip�Pawlata.

Soccer Kids 2010 zagrał�w�Sieradzu.
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Piłka nożna |�Kids�Soccer�League�

Soccer Kids 2011 rozpoczął ligę zimową
Gracze Uczniowskiego Klubu 

Sportowego Soccer Kids z roczni-
ka 2011 rozpoczęli zmagania w zi-
mowej lidze Kids Soccer League 
w Warszawie.

Pierwszymi rywalami łowic-
kiej drużyny były drużyny AP 
Wilki Warszawa oraz KS Ło-
mianki. Co ważne gra toczy się 
w systemie Orlik czyli na boisku 
„orlikowym” i występuje na nim 
siedmiu zawodników (bramkarz  

i sześciu zawodników w polu). 
Jest to o tyle istotne, że rozgryw-
ki dla rocznika 2011 odbywają się 
na mniejszych boiskach i gra się 
w nich po pięciu zawodników. 
Gracze Soccer Kids są już przy-
zwyczajeni do większego boiska 
i gry w siódemkach ponieważ 
występują w lidze z rok starszymi 
zawodnikami.

– Rozpoczęliśmy sezon ligi zi-
mowej rozgrywanej w Warsza-

wie, niestety, od dwóch porażek. 
Poziom ligi jest bardzo wysoki 
co było widać w pierwszych me-
czach. Pierwszy mecz rozegrali-
śmy z drużyną Wilki Warszawa 
i przegraliśmy niestety 6:7 nato-
miast drugi z KS Łomianki 3:5. 
Choć wyniki są niekorzystne to 
uważam iż w pierwszym meczu 
i drugim byliśmy drużyną zdecy-
dowanie lepszą. W obu meczach 
prowadziliśmy grę i rozgrywali-

śmy piłkę bardzo odważnie i bar-
dzo dobrze nam to wychodziło, 
nie nastawiamy się na wynik koń-
cowy tylko na styl który był na-
prawdę na bardzo wysokim po-
ziomie. Mimo dwóch porażek 
uważam, że jesteśmy w napraw-
dę wysokiej formie – ocenił Filip 
Ziółkowski.  ever

�Soccer Kids -2011: nikodem�
Kostrzewa,�Bartosz�ciupa,�Szymon�
urbański,�Alan�Młynarski,�Ksawier�
Kruk,� hubert� jasiński,� Krystian�
chojnacki,�jakub�czaplarski,�Kac-
per�Witkowski.

Piłka nożna |�Turniej�halowy

Soccer Kids 2013 po turnieju
Drużyna UKS Soccer Kids 

Łowicza z rocznika 2013 wzięła 
udział w turnieju organizowanym 
przez Widok Skierniewice, który 
odbył się na hali OSiR w Skiernie-
wicach w niedzielę 1 grudnia.

W turnieju oprócz Soccer Kids 
wzięły udział takie drużyny jak 
Widok Skierniewice „Zieloni”, 
Brazilian Soccer Schools, Wi-
dzew Łódź, Zjednoczeni Stry-
ków, AP Żyrardów i AP Cham-
pions Łowicz. Zespół z Łowicza 
w turnieju był ukierunkowany na 

grę dryblingiem i rozwój indywi-
dualny poszczególnych zawodni-
ków. Gra Soccer Kids mogła się 
podobać, było w niej dużo przebo-
jowości, dryblingów i ruchliwości.  
W turnieju nie była prowadzona 
oficjalna klasyfikacja wyników  
i tabel, dzieci miały skupić się na 
dobrej zabawie.  ever

�Soccer Kids-2013:� jakub� Maj-
kowski,� franciszek� Słubik,� Broni-
sław�Mańkowski,�franciszek�Bąba,�
Maciej�Plichta,�Alan�Śmigiera,�filip�
Woźniak.Soccer Kids zadowolone�z�turnieju�rocznika�2013.

fo
T.

�S
o

c
c

E
R

�K
id

S
�/

fB



www.lowiczanin.info 29� ���nr 50������12�grudnia�2019

Szkółka Kolarska Strykowa
najlepsza w Polsce
podczas MP w kolarstwie torowym. str. 32 Sport

futsal�|�XXVii�Łowicka�Liga�futsalu

Dobre noty Fantazji w ŁoLiF KIA Open I Lidze 
Za nami kolejna seria 
spotkań na parkietach 
XXVII edycji Łowickiej 
Ligi Futsalu. 
Tradycyjnie emocji nie 
brakowało, choć kibice 
naszego regionu mogą 
odczuwać niedosyt tych 
pozytywnych z udziałem 
piłkarzy halowych 
Dmosina, Głowna 
i Domaniewic.

Najwięcej radości dały zespo-
ły w najwyższej lidze ŁoLiF – 
KIA Open I Lidze. Zwycięstwa 
odniosły Fantazja Głowno i Błę-
kitni I Dmosin. Głownianie wy-
grali po raz drugi w tym sezo-
nie, pokonując aż 7:3 Blokersów 
Łowicz. Gole dla Fantazji zdo-
byli Eryk ignatowski 2, Pa-
tryk Tuliński 2, Damian Mo-
spinek, Łukasz Nagański 
i Antoni Waśkiewicz. Z kolei 
pierwsza drużyna Dmosina od-
niosła pierwsze zwycięstwo w li-
dze i pokonała Bo-Dach Grudze 
3:1 po golach Macieja Borow-
skiego, Mariusza Supery 
i golu samobójczym. Z kolei Błę-
kitni II postawili się wielokrot-
nemu triumfatorowi rozgrywek 
ŁoLiF – Drużynie KIA Łowicz 
i zremisowali 1:1, a gola na wagę 
punktu zdobył tuż przed końcem 
Cyprian Kotlarek.

�4. kolejka KiA Open i Ligi Ło-
Lif: Bo-dach� grudze� –� Błękitni�
ii� dmosin� 1:3,� Blokersi� Łowicz� –�
fantazja�głowno�3:7,�drużyna�KiA�
Łowicz� –� Błękitni� i� dmosin� 1:1,�
ogrodowa�SMS�fruktus�dąbkowi-
ce�–�Victoria�Bielawy�12:0,�chińska�

haczykowscy� Skierscy� Łowicz� –�
novum� Pędzące� imadła� Łowicz�
2:8.

1.�ogrodowa�SMS�dąbkowice 4 12 39-2

2.�drużyna�KiA�Łowicz 4 10 19-5

3.�Pędzące�imadła�Łowicz 4 10 15-6

4.�Bo-dach�grudze 4 6 13-10

5. fantazja Głowno 4 6 12-21

6. Błękitni Dmosin 4 4 10-10

7.�chińska�Skierscy�Łowicz 4 3 12-20

8.�Blokersi�Łowicz 4 3 11-22

9. Błękitni ii Dmosin 4 3 7-18

10.�Victoria�Bielawy 4 1 3-27

Niestety wciąż bez punktów 
pozostaje ekipa Nieobliczalnych. 
Głownianie w 3. kolejce Julo-
max II Łowickiej Ligi Futsalu po 
ciekawym spotkaniu przegrali 

z Bang Bang Łowicz 2:4, choć 
prowadzili do przerwy 1:0, a póź-
niej 2:1. Końcówka w wykonaniu 
łowiczan była jednak piorunująca 
i piłkarze halowi z Głowna prze-
grali tym samym trzecie spotkanie 
z rzędu, ale...awansowali w tabeli 
na przedostatnie miejsce, bowiem 
sprawiła to wysoka porażka KS 
Stefana Łowicz z liderem z Ła-
guszewa 0:12. Gole dla Nieobli-
czalnych w meczu z Bang Bang 
zdobyli Dominik Wiśniewski 
i Włodzimierz Olaszczyk.

�3. kolejka Julomax ii Ligi Ło-
Lif: Marbud� chąśno� –� olimpia�
chąśno� 2:3,� Subiekt� nieborów� –�
Alcatraz�Łowicz�2:2,�fc�Łaguszew�
–� KS� Stefan� Łowicz� 12:0,� dąbro�

Łowicz� –� Vinci� Łowicz� 1:6,� nie-
obliczalni� głowno� –� Bang� Bang�
Łowicz�2:4,�Strażacy�iTV�Media�Ło-
wicz� –� Promil� Let’s� dance� dzierz-
gów�2:1,�zooksy�hahaha!�Łowicz�
–�pauza.

1.�fc�Łaguszew 3 9 20-1

2.�Alcatraz�Łowicz 3 7 14-5

3.�Vinci�Łowicz 3 6 10-5

4.�Strażacy�iTV�Łowicz 3 6 7-4

5.�Promil�dzierzgów 3 6 6-5

6.�Subiekt�nieborów 3 4 6-6

7.�zooksy�hahaha�Łowicz 2 3 6-5

8.�Marbud�chąśno 2 3 4-4

9.�dąbro�Łowicz 3 3 6-9

10.�Bang�Bang�Łowicz 3 3 5-9

11.�olimpia�chąśno 3 3 5-11

12. Nieobliczalni Głowno 3 0 3-13

13.�KS�Stefan�Łowicz 2 0 1-16

W Zina III Łowickiej Lidze 
Futsalu po drugiej kolejce już tyl-
ko trzy drużyny mają na swoim 
koncie komplet punktów. Wśród 
nich jest domaniewicki Vagat, 
który tym razem pokonał po za-
ciętym spotkaniu Fenix Bocz-
ki Chełmońskie 3:2, zdobywając 
zwycięskie trafi enie w przedostat-
niej minucie spotkania. To drugi 
taki sam wynik piłkarzy halowych 
z Domaniewic, a gole strzelali nie-
mal ci sami zawodnicy. Ponow-
nie na listę strzelców wpisali się 
Dawid Sztampke i Damian 
Kostrzewa, a Olafa Andrzejew-
skiego zastąpił Eryk Jarzębski. 
W tabeli Vagat jest trzeci i ustępu-
je łowickim ekipom jedynie gor-
szym bilansem bramek. W na-
stępnej kolejce domaniewiczanie 
będą pauzowali.

�2. kolejka Zina iii Ligi ŁoLif: 
oSP�Soccer�Stachlew�–�Bezedura�
Łowicz�2:3,�fenix�Boczki�chełmoń-
skie� –� Vagat� domaniewice� 2:3,�
olimpia�junior�chąśno�–�Kolejarz�
Łowicz�2:5,�Start�złaków�Borowy�–�
fc� jeziorko� 6:5,� Mal-Bud� Łowicz�
–� imprezowy� Klimat� zielkowice�
4:1,�oSP�Seligów�–�Mikoba�united�
Klewków�3:2,�Victoria�zabostów�–�
pauza.

1.�Kolejarz�Łowicz� 2 6 8-3

2.�Mal-Bud�Łowicz 2 6 7-3

3. Vagat Domaniewice 2 6 6-4

4.�Start�złaków�Borowy 2 3 9-8

5.�Mikoba�Klewków 2 3 6-6

6.�Bezedura�Łowicz 2 3 5-5

7.�oSP�Seligów 2 3 4-5

8.�fc�jeziorko 2 3 6-7

9.�imprezowy�zielkowice 2 3 5-7

10.�Boczki�chełmońskie 1 0 2-3

11.�Victoria�zabostów 1 0 1-2

12.�oSP�Soccer�Stachlew 2 0 5-7

13.�olimpia�junior�chąśno 2 0 4-8

W najniższej klasie rozgrywek 
ŁoLiF bolesnej pierwszej poraż-
ki w tegorocznej edycji dozna-
li piłkarze halowi Drink Team. 
Głownianie ulegli Sparcie Piątek 
aż 0:6 i spadli na 7. miejsce w ta-
beli. Liderem jest FC Jamno, któ-
ry ma komplet trzech zwycięstw. 
Niepokonani są także pogrom-
cy Głowna – ekipa piątkowskiej 
Sparty, ale piłkarze tej drużyny 
mają jedno spotkanie rozegrane 
mniej.

Kolejne spotkania we wszyst-
kich ligach XXVII Łowickiej 
Ligi Futsalu zaplanowano na naj-
bliższy weekend 14-15 grudnia. 
Szczegółowy terminarz spotkań 
dostępny na profi lu rozgrywek na 
Facebook’u. Warto dodać, że na 
parkietach łowickiej hali OSiR, co 
tydzień gra ponad pół tysiąca gra-
czy.  wp

�3. kolejka robkol iV Ligi Ło-
Lif: czarni� junior� Bednary� –� fc�
jamno�1:3,�Piotrtrans�Blich�Łowicz�
–� gas-Truck� Łowicz� 7:0,� Start� ju-
nior�złaków�Borowy�–�Amatorzy�z�
Łowicza� 1:1,� drink� Team� głowno�
–�Sparta�Piątek�0:6,�KS�ostrowiec�
–�Trans�dami�Łowicz�1:3,�Kopernik�
Kiernozia� –� cartel� Parma� 2:7,� La-
mela�Łowicz�–�pauza.

1.�fc�jamno 3 9 6-1

2.�Trans�dami�Łowicz 3 7 6-3

3.�Piotrtrans�Łowicz 3 6 13-2

4.�Sparta�Piątek 2 6 10-2

5.�cartel�Parma 3 6 12-11

6.�Amatorzy�z�Łowicz 3 4 6-5

7. Drink Team Głowno 3 4 5-10

8.�KS�ostrowiec 3 3 9-6

9.�czarni�junior�Bednary 2 3 5-5

10.�Start�j.�złaków�Borowy 3 2 5-6

11.�gas-Truck�Łowicz 3 1 1-15

12.�Lamela�Łowicz 2 0 2-5

13.�Kopernik�Kiernozia 3 0 4-13

Koszykówka�|�WLK�u-18,�u-11

Strykowskie koszykarki TK Basket 
walczyły w dwóch grupach
To był kolejny wyczerpujący weekend dla 
koszykarek Strykowa. Zawodniczki TK Basket 
rozegrały kolejne ligowe spotkania w ramach 
Wojewódzkiej Ligi Koszykówki do lat 18 i 11.

W niedzielę, 8 grudnia w hali 
Szkoły Podstawowej w Dąbrów-
ce Dużej swój mecz rozegrały 
zawodniczki kategorii do lat 18. 
TK Basket pod wodzą trenera 
Bartłomieja Szczepaniaka podej-
mował wicelidera Basket 25 Byd-
goszcz i niestety przegrał 61:86.

Strykowianki postawiły ry-
walkom stanowczy opór jedynie 
w ostatniej, czwartej kwarcie. Do 
tego momentu mecz trwał pod 
dyktando gości, którzy już do 
przerwy prowadzili 44 do 30. Go-
spodynie próbowały walczyć, ale 
trzeba zrozumieć, że w składzie 
TK Basket gra wiele zawodniczek 
młodszych, a co za tym idzie słab-
szych fi zycznie od koszykarek in-
nych ligowych drużyn. Najlepiej 
w ekipie Strykowa radziła sobie 
15-letnia Aleksandra Kowalska, 
która była jedną z najskutecz-

niejszych zawodniczek w meczu 
i zdobyła 17 pkt. Kolejny ligowy 
pojedynek w WLK U-18 TK Ba-
sket rozegra w niedzielę, 22 grud-
nia z PTK TomiQ Pabianice.

�TK Basket U-18 Stryków – Ba-
sket 25 Bydgoszcz 61:86 (13:20,�
17:24,�14:24,�17:18)

TK Basket U-18:�i.�nalberczyńska�
–� 6� pkt.,� W.� Skowron,� z.� Kowal-
ska�–�2�pkt.,�K.�Żygadło�–�9�pkt.,�
A.�Kowalska�–�17�pkt.,�z.�Lipińska�–�
2�pkt.,�o.�Trzmielak�–�6�pkt.,�M.�gosz-
czyńska�–�8�pkt.,�o.�Kot�–�11�pkt.

�7. kolejka WLK U-11:� PTK� To-
miQ�Pabianice�–�MMKS�Katarzynki�
Toruń�73:68,�MuKS�WSg�Supravis�
Bydgoszcz�–�Widzew�Łódź�55:83,�
TK�Basket�u-18�Stryków�–�Basket�
25� Bydgoszcz� 61:86,� AKS� SMS�

Łódź�–�uKS�Basket�SMS�Aleksan-
drów�Łódzki�59:87.

1.�Widzew�Łódź 6 12 502-320

2.�Basket�25�Bydgoszcz 7 12 605:493

3.�Basket�SMS�Aleksandrów�Ł. 6 11 526:382

4. TK Basket U-18 Stryków 7 10 448:569

5.�Supravis�Bydgoszcz 5 8 373:345

6.�PTK�TomiQ�Pabianice 6 8 382:432

7.�AKS�SMS�Łódź 6 6 355:541

8.�MMKS�Katarzynki�Toruń 5 5 320:429

�Następna, 8. kolejka� odbędzie�
się� w� dniach� 19-22� grudnia:� uKS�
Basket� SMS� Aleksandrów� Łódz-
ki� –� Basket� 25� Bydgoszcz� 86:80�
(awansem),� AKS� SMS� Łódź� –� Wi-
dzew� Łódź,� MuKS� WSg� Supravis�
Bydgoszcz� –� MMKS� Katarzynki�
Toruń,�PTK�TomiQ�Pabianice�–�TK�
Basket�u-18�Stryków.

Z kolei pierwsze ligowe poje-
dynki w tym sezonie mają za sobą 
młodsze koszykarki Strykowa 
z drużyny TK Basket U-12. W nie-
dziele, 12 grudnia strykowska dru-
żyna była gospodarzem 1. kolej-
ki, w której rywalizowały zespoły 

KKS Pro-Basket Sirmax Kutno, 
MKS Ósemka Skierniewice oraz 
TK Basket Stryków. Gospodynie 
przegrały pierwszy mecz z Kut-
nem 4:55, ale drugi pojedynek 

z Ósemką okazał się zwycięski 
47 do 22. Następne mecze żacz-
ki Strykowa rozegrają na począt-
ku stycznia z Basket Aleksandrów 
Łódzki i ponownie z Kutnem. wp

Piłkarze halowi fantazji Głowno udanie zrehabilitowali się�za�poprzednią�klęskę�z�liderem.
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Koszykarki TK Basket Stryków (niebieskie stroje)�grają�na�różnych�
poziomach�wiekowych�rozgrywek�ŁzKosz.
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Bieganie�|�Stryków
Ruszyły zapisy 
na IV Bieg WOŚP

Już po raz czwarty odbędzie się 
Bieg po Zdrowie po Strykowie, to-
warzyszący fi nałowi Wielkiej Or-
kiestry Świątecznej Pomocy.

Organizatorem imprezy jest 
Sztab WOŚP w Strykowie, Gmi-
na Stryków, Sonoco Poland oraz 
LUKS Dwójka Stryków. W pią-
tek, 6 grudnia ruszyły zapisy do 
IV edycji Biegu, które dostęp-
ne są wyłącznie poprzez system 
elektroniczny na stronie www.
protimer.pl, ale uwaga należy się 
śpieszyć, bowiem zapisywać 
się można tylko do 6 stycz-
nia lub wyczerpania limi-
tu miejsc, a ten wynosi 100 
uczestników. Bieg odbędzie 
się w dniu XXVIII Finału WOŚP 
w Strykowie w niedzielę, 12 stycz-
nia i przeznaczony jest dla miło-
śników biegania w dwóch kate-
goriach: 10-15 lat oraz 16 i więcej. 
Do pokonania będzie dystans 
1 rundy – 2,5 km w młodszej gru-
pie oraz 2 rund – 5 km w grupie 
starszej. Dla każdego uczestnika 
przewidziano pamiątkowy medal, 
a ponadto osoby w klasyfi kacji ge-
neralnej wśród kobiet i mężczyzn 
otrzymają puchary.  wp
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Siatkówka�|�8.�kolejka�iii�Ligi

Siatkarze Stali niespodziewanie przegrywają
Głownianie po raz 
pierwszy w tym 
sezonie stracili 3 pkt.

kS WIFaMa Łódź 3 
(25,�25,�13,�25)
kS Stal GŁoWNo 1 
(20,�21,�25,�22)

KS Stal:�janicki,�Broniarek,�Kosiel-
ski,�gawrych,�Pakowski,�zygmunt,�
głogowski,�jabłoński,�cieślak,�Ru-
bacha�i�Świątkowski.

Sezon w III Lidze Siatkówki 
rozpoczał się na dobre, a tak na-
prawdę do tej pory nie ma oczy-
wistych rzeczy. Po minionej 8. ko-
lejce dowiedzieliśmy się, że każdy 
może wygrać z każdym i nastąpi-
ła także zmiana na pozycji lidera. 
Potknięcia czołowej drużyny nie 
wykorzystala trzecia w tabeli Stal, 
która przegrała z niżej notowanym 
rywalem.

Podopieczni trenera Marci-
na Moszczyńskiego w sobo-
tę, 7 grudnia w Łodzi podejmowa-
li piątą w rozgrywkach Wifamę. 

Głownianie byli faworytem tego 
starcia, ale niestety tylko jeden set 
zagrali na swoim poziomie. Go-
spodarze zaskoczyli Stal mocną  
i celną zagrywką, którą realizowa-

li niemal przez wszystkie sety. Po 
dwóch pierwszych odsłonach ło-
dzianie niespodziewanie prowa-
dzili 2:0. Goście z Głowna obu-
dzili się w trzeciej partii, wygranej 

do 13. Wydawało się, że Stal wró-
ciła do swojej właściwej gry, ale 
później znów to gospodarze cie-
szyli się z wygranej do 22 i w ca-
łym spotkaniu 3:1.

To pierwsza porażka siatkarzy 
Głowna w tym sezonie za 3 pkt. 
Stal spadła na 4. miejsce w tabe-
li, ale ma też jeden lub dwa mecze 
mniej od poprzedzających dru-
żyn. Nowym liderem został SMS 
PZPS IV Spała, a w kolejnym po-
jedynku ekipa prowadzona przez 
trenera Marcina Moszczyńskiego 
zmierzy się z PGE Skrą II Beł-
chatów. Pojedynek zaplanowano 
w Hali Sportowo-Widowiskowej 
przy ul. Andersa 37 w Głownie 
w najbliższą sobotę, 14 grudnia  
o godz. 17:00.

Warto napisać także o akcji  
z udziałem siatkarzy głowieńskiej 
Stali. Dwóch graczy tej drużyny 
w czwartek, 5 grudnia prowadziło 
trening siatkówki w Szkole Pod-
stawowej nr 1 w Głownie, gdzie 
nauczycielem jest trener Stali 
Marcin Moszczyński. Uczniowie 
byli bardzo zainteresowani zaję-
ciami i ćwiczeniami, dzięki któ-
rym mogli podnieść swoje nie 
małe już umiejętności. Przypo-
mnijmy bowiem, że w głowień-
skiej Jedynce mieści się Akade-
mia PGE Skry Bełchatów. Na 

koniec zajęć wszyscy uczestnicy 
zrobili sobie pamiątkowe zdjęcie 
i otrzymali z okazji zbliżających 
się Mikołajek czekoladowe sma-
kołyki, które wręczali kapitan Sta-
li Bartłomiej Pakowski oraz 
Damian Gawrych.  wp

�8. kolejka:� KS� WifaMa� Łódź� –�
KS� Stal� głowno� 3:1,� Volley� Team�
Żychlin� –� WKS� Wieluń� 3:0� (25:17,�
28:26,�25:23),�SMS�PzPS�iV�Spała�
–�LuKS�dobroń�3:1�(19:25,�26:24,�
25:20,�25:16),�PgE�Skra�ii�Bełcha-
tów�–�pauza.

1.�SMS�PzPS�iV�Spała 7 16 18-9

2.�LuKS�dobroń 6 13 15-8

3.�PgE�Skra�ii�Bełchatów 6 13 15-9

4. KS Stal Głowno 5 9 12-9

5.�KS�WifaMa�Łódź 7 9 12-15

6.�Volley�Team�Żychlin 6 3 5-15

7.�WKS�Wieluń 7 3 6-18

�Następna, 9. kolejka� odbędzie�
się� w� dniach� 14-15� grudnia:� LuKS�
dobroń�–�Volley�Team�Żychlin,�WKS�
Wieluń�–�KS�WifaMa�Łódź,�KS�Stal�
głowno� –� PgE� Skra� ii� Bełchatów,�
SMS�PzPS�iV�Spała�–�pauza.

Siatkówka�|�5.�kolejka�SAM�Łowicz

Pewne zwycięstwo Mnichów,
głownianie nadal liderami
Po męczarniach z przedostatnią drużyną  
w tabeli głownianie tym razem odprawili  
bez problemów niżej notowaną drużynę.

MNIChy z PoŁudNIa GŁoWNo  3 (25,�25,�25)
dora dIGItal ŁoWICz  0 (22,�18,�22)

Mnichy z Południa:�K.�Arkitek�–�12�pkt.,�d.�Krysztofczyk�–�10�pkt.,�c.�Mar-
kus�–�8�pkt.,�A.�zieliński�–�7�pkt.,�M.�dąbrowski�–�4�pkt.,�R.�Bogus�–�2�pkt.,�
d.�Miśkiewicz�–�1�pkt.�i�P.�Rajewski.

Lider tegorocznej odsłony 
SAM Łowicz zespół Mnichów 
z Południa Głowno w piątek,  
6 grudnia podejmował jeden ze 
słabszych w tabeli Dora Digital 
Łowicz. Głowieńscy siatkarze ła-
two 3:0 pokonali rywali i umocnili 
się na 1. miejscu w tabeli.

Wszystkie trzy sety przebiegały 
pod pełne dyktando ekipy z Głow-
na. Błyszczał zwłaszcza Kacper 
Arkitek, który zgromadził 12 pkt. 
i był nie tylko najskuteczniejszym 
graczem w meczu, ale też został 
wybrany MVP spotkania. Mni-
chy wygrali kolejne partie do 22, 

18 i 22, dzięki czemu zainkasowali 
komplet punktów. Wobec porażki 
UKS Korabki Łowicz z LKS Ret-
ki glownianie umocnili się na pro-
wadzeniu w ligowej tabeli i mają  
3 pkt. przewagi nad najgroźniej-
szymi drużynami.

Przed siatkarzami lidera  
z Głowna trudny sprawdzian.  
W kolejnym spotkaniu w piątek, 
13 grudnia o godz. 18:30 Mni-
chy podejmą trzeci w tabeli ze-
spół i ubiegłorocznego triumfatora 
ŁAGS-Awanturnik Łowicz. Spo-
tkanie odbędzie się tradycyjnie  
w łowickiej hali OSiR nr 2 przy  
ul. Topolowej 2.  wp

�5. kolejka:�LKS�Retki�–�uKS�Ko-
rabka� Łowicz� 3:2� (25:22,� 25:23,�
23:25,� 30:28),� Mnichy� z� Południa�
głowno�–�dora�digital�Łowicz�3:0,�
oSP� Seligów� –� i� Lo� Łowicz� 1:3�
(26:28,� 19:25,� 25:19,� 21:25),� uKS�
Pijarska�Łowicz�–�ŁAgS-Awanturnik�
Łowicz�0:3�(17:25,�11:25,�18:25).

1. Mnichy z Południa Głowno 5 14 15-4

2.�LKS�Retki 5 11 13-7

3.�ŁAgS-Awanturnik�Łowicz 5 10 12-6

4.�uKS�Korabka�Łowicz 4 8 10-5

5.�i�Lo�Łowicz 5 4 6-13

7.�dora�digital�Łowicz 5 3 3-13

8.�oSP�Seligów 4 0 2-12

�Następna, 6. kolejka� odbędzie�
się�w�piątek,�13�grudnia:�oSP�Se-
ligów�–�LKS�Retki,�Korabka�Łowicz�
–� Pijarska� Łowicz,� Awanturnik� Ło-
wicz�–�Mnichy�z�Południa�głowno,�
i�Lo�Łowicz�–�dora�digital�Łowicz.

Sport szkolny�|�Szachy�drużynowe

Świetne partie SP 1 Stryków  
i SP w Dobrej w szachach

W piątek, 29 listopada w Szko-
le Podstawowej nr 1 im. Władysła-
wa Jagiełły w Strykowie odbyły 
się Gminne Igrzyska Dzieci i Mło-
dzieży Szkolnej w Szachach Dru-
żynowych. Zwycięzcami w obu 
kategoriach byli uczniowie gospo-
darzy oraz SP Dobra.

W młodszej grupie do roz-
grywek zgłosiły się cztery szko-
ły. Rywalizacja drużyn toczyła 
się systemem każdy z każdym. 
Szkoły wystawiały do gry czte-
ry osoby od nr 1 do 4, które grały 
partie szachowe ze swoimi odpo-
wiednikami drużyny przeciwnej.  
W ramach Igrzysk Dzieci (rocznik 
2007 i młodsi) o zwycięstwie za-
decydował bilans indywidualnych 
gier. Nieznacznie lepsi w decydu-
jącym starciu pomiędzy SP nr 1 
Stryków i SP Niesułków byli stry-
kowianie pod opieką nauczyciela 
wychowania fizycznego Macie-
ja Puczyńskiego i to oni zgarnęli 
też 1. miejsce. SP nr 1 Stryków re-
prezentowali: Martyna Pietrasik, 
Kazimierz Karpiński, Emilian Ja-
strząbek i Igor Pałka.

W grupie starszej w ramach 
Igrzysk Młodzieży Szkolnej 
(rocznik 2005-2006) rywaliza-
cja także była bardzo zacięta.  
O 1. miejsce i prawo reprezen-
towania gminy na zawodach 
powiatowych walczyły szkoły  
z Bratoszewic i Dobrej. Ostatecz-
nie wygrali uczniowie z Szkoły 
Podstawowej im. 24 Lutego 1863 
Roku w Dobrej w składzie: Adam 
Palmowski, Tomasz Jagusiak, 
Maciej Duniec i Wiktoria Wie-

czorek pod opieką nauczyciela 
wychowania fizycznego Sebastia-
na Balcerka. Medaliści w obu ka-
tegoriach otrzymali dyplomy, pu-
chary i medale ufundowane przez 
gminę Stryków, które wręcza-
ła Dyrektor SP nr 1 w Strykowie 
Krystyna Jesionowska.

Jedynka ze Strykowa oraz SP 
Dobra wystąpiły także z powo-
dzeniem w Powiatowym Turnieju 
Szachowym Igrzysk Dzieci i Mło-
dzieży Szkolnej, który odbył się  
w poniedziałek, 2 grudnia w Szko-
le Podstawowej nr 8 w Zgierzu. 
Drużyna z Dobrej w starszej gru-
pie zajęła wysokie 3. miejsce, na-
tomiast strykowianie uplasowali 
się na 4. pozycji.  wp

�Gminne igrzyska Dzieci:�SP�do-
bra�–�SP�niesułków�1:7,�SP�Brato-
szewice�–�SP�nr�1�Stryków�0:8,�SP�
dobra�–�SP�nr�1�Stryków�2:6,�SP�
niesułków�–�SP�Bratoszewice�6:2,�
SP�nr�1�Stryków�–�SP�niesułków�4:4,�
SP�dobra�–�SP�Bratoszewice�4:4.

1.�SP�nr�1�Stryków 3 5 18-6

2.�SP�niesułków 3 5 17-7

3.�SP�dobra 3 1 7-17

4.�SP�Bratoszewice 3 1 6-18

�Gminne igrzyska Młodzieży 
Szkolnej:�SP�niesułków�–�SP�Bra-
toszewice� 0:8,� SP� Bratoszewice� –�
SP�dobra�4:4,�SP�niesułków�–�SP�
dobra�0:8.

1.�SP�dobra 2 3 12-4

2.�SP�Bratoszewice 2 3 12-4

3.�SP�niesułków 2 0 0-16

Uczestnicy Turnieju Szachowego�w�SP�nr�1�w�Strykowie.
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Siatkarze Stali Głowno ponieśli w Łodzi drugą porażkę�w�sezonie�iii�Ligi.
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PrOGNOZA POGODy�|�12.12.2019�–�18.12.2019

SyTUAcJA SyNOPTycZNA: 
Pogodę�kształtuje�zatoka�niżowa.�napływa�
wilgotna�i�chłodna�masa�powietrza�polarno-
morskiego.

cZWArTEK – PiąTEK:
zachmurzenie�umiarkowane,�w�piątek�duże,��
bez�opadów.��Widzialność�dobra.��
Wiatr�południowy�i�południowo-wschodni,��
słaby�do�umiarkowanego,�3-6�m/s.��
Temp.�max�w�dzień:�+�2�st.�c�w�czwartek��
do�+�4�st.�c�w�piątek.��
Temp.�min�w�nocy:�0�st.�c�do�–�1�st.�c.

SOBOTA – NiEDZiELA: 
zachmurzenie�duże�z�przejaśnieniami,�
miejscami�słabe�opady�deszczu.��Widzialność�
dobra,�w�czasie�opadów�umiarkowana.�Wiatr�
południowo-zachodni,�słaby�do�umiarkowanego,�
3-6�m/s.�Temp.�max�w�dzień:��
+�5�st.�c�w�sobotę�do��+�7�st.�c�w�niedzielę.�
Temp.�min�w�nocy:��+�2�st.�c�do��+�1�st.�c.

PONiEDZiAŁEK – WTOrEK – śrODA: 
Pochmurno�z�przejaśnieniami,�lokalnie�możliwy�
słaby�opad�deszczu,�cieplej.�Widzialność�dobra.�
Wiatr�południowy�i�południowo-zachodni,�słaby�
do�umiarkowanego,�3-6�m/s.��
Temp.�max�w�dzień:�+�8�st.�c�do��+�10�st.�c.�
Temp.�min�w�nocy:��+�5�st.�c�do��+�3�st.�c.

BiuRo�METEoRoLogicznE�cuMuLuS

PrOGNOZA BiOMETEOrOLOGicZNA: 
Pogoda�niekorzystnie�wpływać�będzie��
na�nasze�samopoczucie.�
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Wieści�z�głowna�i�Strykowa
członek�Stowarzyszenia�gazet�Lokalnych
Edycja�wspólna�z�tygodnikiem�„nowy�Łowiczanin”

WyDAWcA: 
oficyna�Wydawnicza�„nowy�Łowiczanin”
Waligórscy�s.c.�w�Łowiczu
99-400�Łowicz,�ul.�Pijarska�3a,�
tel./fax�46�837-46-57,�46�837-37-51
e-mail:�wiesci@lowiczanin.info�
adres�dla�korespondencji:�
99-400�Łowicz,�skrytka�pocztowa�68.�

rEDAKcJA W GŁOWNiE: 
ul.�Łowicka�40,�tel./fax�42�710-82-55
redaktor naczelny:�Wojciech�Waligórski�
Dyrektor zarządzający:�Ewa�Mrzygłód-Waligórska

Dziennikarze:  
Lilianna�jóźwiak-Staszewska,�Agnieszka�Wojcieszek,
Wojciech�Pożarlik�(sport)�

Redakcja�zastrzega�sobie�prawo�skracania�nadesła-
nych�tekstów,�zmiany�ich�tytułów,�dodawania�śródtytu-
łów.�nie�odsyłamy�niezamówionych�tekstów.�

Skład�tekstu�własny.�

Ogłoszenia ramkowe i reklamy�
przyjmujemy�telefonicznie,�faxem:��
42�710-82-55�w�głownie;��
46�837-37-51,�46�830-34-08�w�Łowiczu,�
e-mailem:�reklama@lowiczanin.info�lub�osobiście��
w�biurze�ogłoszeń�w�głownie:�ul.�Łowicka�40��
od�poniedziałku�do�piątku�w�godz.�8.30-15.30��
lub�w�Łowiczu:�ul.�Pijarska�3a�w�pon.,�wt.�i�pt.��
w�godz.�7.30-18.00,�śr.�i�czw.�w�godz.�7.30-16.00,��
sob.�w�godz.�8.00-14.00.

Ogłoszenia drobne przyjmowane�są�osobiście�
w�biurze�ogłoszeń,�punktach�wymienionych��
na�stronie�24,�a�także�przez�stronę�internetową:��
www.lowiczanin.info

Druk: SEREgni�PRinTing�gRouP�Sp.�z�o.o.��
03-796�Warszawa,�ul.�Rzymska�18a.

Nakład�kontrolowany�Wieści�z�głowna�i�Strykowa��
1.900�egz.�
nakład�kontrolowany�wraz�z�wydaniem�głównym�
(nowy�Łowiczanin):�9.000�egz.

100%
własności�polskiej

Lekkoatletyka�|�ogólnopolski�finał�halowych�czwartków�LA

Medalowe miejsca lekkoatletów z Głowna
Za nami IV Finał Ogólnopolski Halowych 
Czwartków Lekkoatletycznych.  
W poniedziałek, 2 grudnia w hali Centralnego 
Ośrodka Sportu w Spale rozdano medale 
najlepszym lekkoatletom młodego pokolenia  
w kraju, wśród których byli także reprezentanci 
UKS Błyskawicy Domaniewice.

W Finale Ogólnopolskim 
udział wzięła 11-oosobowa eki-
pa przedstawicieli królowej sportu  
z powiatu łowickiego, która zosta-
ła wyłoniona po jesiennej edycji 
Łowickich Czwartków Lekkoatle-
tycznych. Był to najlepszy wy-
stęp łowickiej ekipy w tego typu 
imprezie albowiem lekkoatleci 
tego regionu po raz pierwszy wy-
walczyli aż pięć medali – 1 złoty,  
2 srebrne i 2 brązowe.

Medal z najcenniejszego krusz-
cu wywalczyła dla łowickiego 
regionu uczennica Szkoły Pod-
stawowej nr 12 w Tomaszowie 
Mazowieckim Zofia Tomczyk, 
która startując w biegu na 300 m 
dziewcząt z rocznika 2008 zaję-
ła 1. miejsce z rezultatem 45,10 
sek. Bardzo bliski wywalczenia 
złotego medalu był również za-
wodnik łowickiej Jedynki, tre-
nowany przez Waldemara Kreta 
Wiktor Kazimierski (nauczyciel 
Zbigniew Łaziński), który starto-
wał w konkursie skoku w dal dla 
rocznika 2008. Uczeń SP nr 7  
w Łowiczu skoczył na odległość 
4,70 m i wynikiem tym przed 
ostatnią kolejką zajmował 1. miej-

sce w konkursie. W ostatniej pró-
bie taki sam wynik uzyskał jednak 
Franciszek Okoniewski z Nakła  
n/Notecią i to zawodnik z woj. ku-
jawsko-pomorskiego zdobył złoty 
medal. Pokonał Kazimierskiego 
dłuższym drugim skokiem. Wy-
nik Wiktora to najlepszy rezultat 
uzyskany w hali przez zawodnika 
z powiatu łowickiego w kategorii 
wiekowej dzieci młodszych.

Dużo powodów do radości miał 
z kolei trener Mieczysław Szy-
majda, którego zawodnicy tre-
nujący w klubie UKS Błyskawi-
ca Domaniewice wywalczyli aż 
trzy medale. Srebro w konkursie 
skoku wzwyż wywalczył Antoni 
Abramowicz z SP nr 1 w Głow-
nie, który w roczniku 2007 zajął 2. 
miejsce z wynikiem 145 cm, a brą-
zowy medal w tej samej kategorii 
wiekowej i tej samej konkuren-
cji wywalczył jego kolega klubo-
wy Piotr Koper z SP w Doma-
niewicach, który również skoczył 
na wysokość 145 cm, ale drugą 
lokatę przegrał z Antkiem ilością 
zrzutek. Z brązowego medalu cie-
szyła się także Hanna Kobacka  
z SP nr 3 w Głownie, która w sko-

ku wzwyż dziewcząt rocznika 
2008 zajęła 3. miejsce z wynikiem 
135 cm, co jest jej nowym rekor-
dem życiowym w hali. Z zawod-
ników Błyskawicy na starcie po-
jawili się również uczniowie SP  
w Domaniewicach Alan Bar-
tosik r. 2007, który w konkursie 
skoku w dal z wynikiem 4,37 m 
zajął dobre 8. miejsce i Szymon 
Klejs, który w biegu na 60 m  
z wynikiem 9,59 sek. zajął sie-
demnastą lokatę, która mogłaby 
być znacznie wyższa, gdyby nie 
potknięcie w trakcie rywalizacji.

Bardzo dobry występ zano-
tował także zawodnik Wiolet-
ty Puszcz Maksymilian Mularski  
z SP nr 3 w Łowiczu, który w bie-
gu na 1000 m zawodników z rocz-
nika 2007 z wynikiem 3:32,42 

min. zajął świetną piątą lokatę. 
Niezwykle ciepło należy ocenić 
występ jego szkolnej koleżanki 
Kamili Żakowskiej, która z wyni-
kiem 9,00 sek. awansowała do fi-
nału biegu na 60 m rocznika 2008, 
a w nim zajęła 5. miejsce z rezulta-
tem 8,91 sek. Do finałów biegów 
na 60 m awansowali również dwaj 
inni sprinterzy Alan Masłowski  
z UKS GOK Zduny, który w rocz-
niku 2007 zajął 8. miejsce z wy-
nikiem 8,64 sek. (w eliminacjach 
podopieczny Stanisława Znyka 
ustanowił swój halowy rekord ży-
ciowy z wynikiem 8,57 sek.) oraz 
uczeń SP nr 2 w Łowiczu, trenu-
jący w UKS Jedynka Łowicz pod 
okiem Mariusza Kwiatkowskiego 
Mateusz Pryk, który z wynikiem 
8,89 sek. zajął 8. miejsce (taki 

sam wynik uzyskał też w elimi-
nacjach). 

– Każdorazowo awans do fi-
nału w biegu sprinterskim należy 
traktować jako sukces. Konkuren-
cje te są bardzo silnie i licznie ob-
sadzone – powiedział trener Wal-
demar Kret, zaraz potem dodając: 
– Start całej ekipy był wyjątkowo 

udany. Widać, że sumienna i cięż-
ka praca wykonana przez naszych 
szkoleniowców oraz nauczycie-
li przynosi bardzo dobre efekty. 
Myślę, że to z czasem powinno 
przełożyć się na szereg sukcesów  
w starszych kategoriach wieko-
wych – powiedział na koniec tre-
ner Jedynki Łowicz.  wp

Lekkoatletyka�|�Mityng

Udane występy głowieńskich i łowickich zawodników
W niedzielę, 8 grudnia 
w Milanówku odbył się 
coroczny Mikołajkowy 
Konkurs Skoku Wzwyż. 
Tradycyjnie w zawodach 
z powodzeniem 
występowali zawodnicy 
UKS Błyskawicy 
Domaniewice.  
Tego samego dnia  
w Grodzisku w szranki 
stanęli lekkoatletci UKS 
Jedynki Łowicz.

Już po raz siódmy Milanó-
wek gościł młodych zawodników  
w prestiżowym konkursie. Wśród 
dziewcząt w kategorii wiekowej 
U-14 świetne 3. miejsce zajęła 
Hanna Kobacka ze Szkoły Pod-
stawowej nr 3 w Głownie, która 
z wynikiem 137 cm ustanowiła 
nowy rekord życiowy. Z kolei Ju-
lia Kula również uczennica gło-
wieńskiej Trójki zajęła 9. miejsce 
z rezultatem 1,20 m.

W kategorii wiekowej do lat 16 
zwycięstwo w konkursie odniosła 

Wiktoria Konecka z Domaniewic 
z rezultatem 145 cm. Tyle samo 
skoczyła trzecia w imprezie Mał-

gorzata Jakóbiec z SP Bratosze-
wice, ale przegrała większą ilo-
ścią zrzutek. Z kolei lokaty 4-5 

zajęły wspólnie z wynikiem 140 
cm Kinga Czubiak z SP w Doma-
niewicach i Roksana Jagodzińska  

z SP nr 2 Głowno, siódma była 
z rezultatem 130 cm Aleksandra 
Olesińska z SP Domaniewice,  
a 10. miejsce wywalczyła Micha-
lina Leszkiewicz z dobrym wyni-
kiem 125 cm.

Z kolei wśród chłopców  
w kategorii wiekowej U-14 
świetnie zaprezentował się Piotr  
Koper ze SP Domaniewice, któ-
ry z rekordem życiowym 146 cm  
został zwycięzcą, a 2. miejsce  
z takim samym wynikiem 
zdobył Antoni Abramowicz  
z SP nr 1 Głowno. W katego-
rii wiekowej U-16 bardzo do-
brze wypadł Ryszard Wyszyński  
z SP Domaniewice, który był 
drugi z wynikiem 150 cm.

– Start całej ekipy uważam za 
bardzo udany. Jestem z tego wy-
stępu mocno zadowolony – po-
wiedział trener UKS Błyskawicy 
Domaniewice Mieczysław Szy-
majda.

Tego samego dnia w powiecie 
grodziskim odbywały się również 
III Otwarte Mistrzostwa Grodzi-
ska Mazowieckiego we wszyst-
kich kategoriach wiekowych, 
gdzie w konkursie pchnięcia kulą 
2 kg w kategorii U-11 wystą-

pił 10-letni Piotr Wieteska repre-
zentujący UKS Jedynkę Łowicz. 
Uczeń Pijarskiej Szkoły Królo-
wej Pokoju w Łowiczu (nauczy-
ciel Sebastian Popiel) z wynikiem 
7,06 m o 24 cm pobił swój rekord 
życiowy i wśród dziesięciu mio-
taczy zajął wysokie 2. miejsce. 
Zwyciężył o rok starszy Kacper 
Buczkowski z UKS Rusiec z wy-
nikiem 8,21 m, a trzecią lokatę za-
jął także 11-letni Julian Koźlicki  
z Lider Grodzisk Mazowiecki  
z wynikiem 7,42 m.

– Wynik Piotrka uważam za 
pozytywny i odpowiadający jego 
możliwościom – podsumował 
krótko trener UKS Jedynki Ło-
wicz Waldemar Kret. Zarówno ło-
wiccy, jak i głowieńscy lekkoatle-
ci szykują się do najważniejszych 
startów w tym okresie, czyli Halo-
wych Mistrzostw Polski. wp

impreza�w�Milanówku�
od�lat�cieszy�się�
uznaniem�środowiska�
lekkoatletycznego.�
zawody�stoją�bowiem�
na�wysokim�poziomie.

Hanna Kobacka (pierwsza z prawej) trzecia�w�skoku�wzwyż.
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ETrener Mieczysław Szymajda i jego podopieczni�z�uKS�Błyskawicy.
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Małgorzata Jakóbiec z SP Bratoszewice�zajęła�w�Milanówku�3.�m-ce�w�Mikołajkowym�Konkursie�skoku�wzwyż.
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Dobre noty
fantazji Głowno
w KiA Open i ŁoLif. str. 29

Siatkarze Stali
niespodziewanie
przegrywają w Łodzi. str. 30

KALENDArZ 
iMPrEZ 
SPOrTOWycH

PiąTEK, 13 GrUDNiA:
��godz.�18:30,�hala�oSiR�nr�2�przy�

ul.�Topolowej�2�w�Łowiczu,�5. ko-
lejka XXi edycji Siatkarskich 
Amatorskich Mistrzostw Łowi-
cza: ŁAgS-Awanturnik� Łowicz� –�
Mnichy�z�Południa�głowno.

SOBOTA, 14 GrUDNiA:
��godz.�9:00,�hala�Szkoły�Podsta-

wowej�w�dąbrówce�dużej�60,�4. 
kolejka rozgrywek Wojewódz-
kiej Ligi Koszykówki do lat 12 
chłopców:�TK�Basket�Stryków�–�
MKS�ósemka�Skierniewice,

�� godz.� 10:00,� hala� Szkoły� Pod-
stawowej�nr�9�przy�ul.� jagiełły�6�
w�Kutnie,�8. kolejka rozgrywek 
o mistrzostwo Wojewódzkiej 
Ligi Koszykówki, gr. A do lat 
16 dziewcząt:� KKS� Pro-Basket�
App� intenso�MoSiR�Kutno�–�TK�
Basket�i�Stryków,

��godz.�11:00,�hala�w�Aleksandro-
wie�Łódzkim,�8. kolejka rozgry-
wek o mistrzostwo Wojewódz-
kiej Ligi Koszykówki, gr. A do 
lat 16 dziewcząt:� uKS� Basket�
SMS� Aleksandrów� Łódzki� –� TK�
Basket�ii�Stryków,

��godz.�12:00,�hala�Szkoły�Podsta-
wowej�w�dąbrówce�dużej�60,�5. 
kolejka rozgrywek o mistrzo-
stwo Wojewódzkiej Ligi Koszy-
kówki do lat 12 chłopców:�TK�
Basket� Stryków� –� ŁKS� MiniLiga�
Szkoła�gortata�Łódź,

��godz.�13:45,�hala�Szkoły�Podsta-
wowej�w�dąbrówce�dużej�60,�4. 
kolejka rozgrywek o mistrzo-
stwo Wojewódzkiej Ligi Ko-
szykówki do lat 11 dziewcząt:�
TK�Basket�Stryków�–�uKS�Basket�
Aleksandrów�Łódzki,

�� godz.� 15:00-17:30,� hala� oSiR�
nr�1�przy�ul.�jana�Pawła�ii�3�i�oSiR�
nr�2�przy�ul.�Topolowej�2�w�Łowi-
czu,�rozgrywki XXVii edycji Ło-
wickiej Ligi futsalu,

�� godz.� 16:15,� hala� Szkoły� Pod-
stawowej� w� dąbrówce� dużej� 60,�
5. kolejka rozgrywek Woje-
wódzkiej Ligi Koszykówki do 
lat 11 dziewcząt:� TK� Basket�
Stryków�–�PTK�grot�Pabianice,

��godz.�17:00,�hala�Widowiskowo-
-Sportowa�przy�Szkole�Podstawo-
wej� nr� 2� w� głownie,� ul.� Andersa�
37.�9. kolejka rozgrywek iii Ligi 
Siatkówki: KS� Stal� głowno� –�
PgE�Skra�ii�Bełchatów.

NiEDZiELA, 15 GrUDNiA:
�� godz.� 10:00-19:00,� hala� oSiR�

nr�1�przy�ul.�jana�Pawła�ii�3�i�oSiR�
nr�2�przy�ul.�Topolowej�2�w�Łowi-
czu,�rozgrywki XXVii edycji Ło-
wickiej Ligi futsalu.

WTOrEK, 17 GrUDNiA:
�� godz.� 18:00,� sala� Szkoły� Pod-

stawowej�w�Koźlu�65,�zaległa 9. 
kolejka ii Łódzkiej Ligi Tenisa 
Stołowego Amatorów i Wete-
ranów:�LuKS�Koźle�–�Projekt�X.

Kolarze�|�Mistrzostwa�Polski�Szkółek�Kolarskich

Szkółka Kolarska LUKS Dwójki Stryków 
najlepsza w kolarstwie torowym 
To był niezwykły 
weekend dla młodych 
zawodników ze Strykowa. 
Szkółka Kolarska 
działająca przy klubie 
LUKS Dwójka Stryków 
została najlepszą ekipą 
Mistrzostw Polski 
w kolarstwie torowym, 
zdobywając aż 21 medali.

Zmagania młodych kolarzy 
klas IV-VIII szkół podstawowych 
odbyły się w dniach 7-8 grudnia 
na drewnianym torze w Pruszko-
wie. Do rywalizacji przystąpiło 
ponad 200 zawodników z kilku-
dziesięciu miejscowości. Apety-
ty wśród strykowian były bardzo 
duże, ale nie przesadzone. Od 
kilku lat strykowianie z powo-
dzeniem rywalizują przecież na 
pruszkowskim welodromie, a od 
momentu istnienia szkółki, czyli 
od 2015r. zdobyli już na torze 33 
medale Mistrzostw Polski. W mi-
niony weekend ten dorobek miał 
być znacznie powiększony, bo-
wiem Szkółka w Strykowie wy-
stawiła do rywalizacji największą 
w historii liczbę osób, ale przede 
wszystkim na papierze wydawało 
się też, że najmocniejszą.

Opiekę nad szkółką od po-
czątku jej istnienia sprawuje 
trener Wojciech Pożarlik, 
a w ostatnich tygodniach przed 
Mistrzostwami w szkolenie mło-
dzieży zaangażował się także tre-
ner LUKS Dwójki Władysław 
Król. Wyniki strykowian przeszły 
najśmielsze oczekiwania nie tylko 
sztabu strykowskiego klubu, ale 
chyba też wszystkich zgromadzo-
nych na torze. Zawodnicy w żół-
to-niebieskich strojach zgroma-
dzili tzw. oczko, wywalczyli aż 
21 medali: 9 złotych, 7 srebrnych 
i 5 brązowych. Liczba 21 była 
chyba pisana kolarzom Stryko-
wa, bowiem dokładnie 21 lat temu 
w 1998 r. powstał klub LUKS 
Dwójka Stryków, a przysłowio-
we oczko może odnosić się teraz 
do wsparcia ze strony władz mia-
sta Strykowa, dla którego kolarze 
powinni być oczkiem w głowie, 
wszak swoimi wynikami zasługu-
ją na to bez wątpienia.

Uczestnicy rywalizowali w czte-
rech konkurencjach: 250 m ze 
startu lotnego, scratch (na kreskę), 
wyścig eliminacyjny (co rundę 

odpada ostatni) oraz wyścig punk-
towy (wygrywa zawodnik z naj-
większą liczbą punktów po fi ni-
szach). O każdym z zawodników 
Strykowa możnaby napisać wiele 
dobrego, bowiem oprócz pozycji 
medalowych bardzo często zaj-
mowali miejsca w pierwszej dzie-
siątce. Największymi osiągnięcia-
mi mogą pochwalić się: 4-krotny 
Mistrz Polski Bartosz Zeler, 
3-krotna Mistrzyni Polski i srebr-
na medalistka Barbara choj-
nacka, Mistrz Polski i trzykrot-
ny brązowy medalista Michał 
Strzelecki, Mistrz Polski i srebr-
ny medalista Erik Pacholec, 
trzykrotny Wicemistrz Polski Ma-
ciej Stefański, Wicemistrzyni 
Polski i dwukrotna brązowa me-
dalistka Aleksandra Patora 
oraz Wicemistrzyni Polski Wero-
nika Skrzyńska. Ponadto Stry-
ków godnie reprezentowali: Bar-
tosz Jędrzejczyk, Katarzyna 
Kopania, Sebastian Szkla-
rek, Jakub Gadecki, Łukasz 
Machniewicz, Oliwia Wyla-
złowska, Oskar Piasecki, Mi-
łosz Grochocki i Klaudia Pia-
secka.

– To dla nas wielki wynik i je-
stem dumny z tego osiągnięcia. 
Przekroczyliśmy magiczną, wy-

dawało się nieosiągalną dla małe-
go Strykowa barierę i zdobyliśmy 
aż 21 medali. Chcę pogratulować 
wszystkim zawodnikom i zawod-
niczkom, bo widać było nie tyl-
ko ich wysoki poziom sportowy, 
ale także współpracę, wzajem-
ne wspieranie się – to dla mnie 
największa radość. Dziękuję ro-
dzicom za pomoc w transpor-
cie, głośny doping na trybunach 
oraz wsparcie w boksie technicz-
nym – bez nich nie byłoby takiego 
sukcesu. Dziękuję również trene-
rowi Władysławowi Królowi, któ-
ry nadzorował ostatnie tygodnie 
przygotowań do imprezy. Mamy 
Mistrzów i multimedalistów Mi-
strzostw Polski, jesteśmy najlep-
szą ekipą, ale mistrzów cechuje to, 
że nigdy nie są zaspokojeni swo-
imi osiągnięciami. My też nie je-
steśmy i choć cieszymy się ogrom-
nie to już myślimy o kolejnym 
sezonie 2020. Przy takim wspar-
ciu, jakie co roku mamy zapew-
nione od władz miasta Strykowa 
jestem o to spokojny – powiedział 
po ostatnich w tym roku zawo-
dach trener Wojciech Pożarlik.

Impreza zaorganizowana zo-
stała już po raz piąty przez Wiel-
kopolski Związek Kolarski w ra-
mach Narodowego Programu 
Rozwoju Kolarstwa Rio 2016-To-
kio 2020, nadzorowanego przez 

Ministerstwo Sportu i Turystyki i 
Instytut Sportu. Szczegółowe wy-
niki na stronie www.wzkol.pl, a 
relacja wideo z Mistrzostw Polski 
dostępna jest na profi lu Wielko-
polskiego Związku Kolarskiego 
na Facebook’u. Na zakończenie 
zawodów medale i koszulki Mi-
strzów Polski wręczali zwycięz-
com Prezes WZKol. Lucjusz Wa-
silewski oraz były wybitny polski 
kolarz i trzykrotny triumfator Tour 
de Pologne w latach 1954-1956 
Marian Więckowski. wp

Mistrzostwa Polski Szkółek Ko-
larskich na torze (wyniki kolarzy 
Strykowa, konkurencje w kolej-
ności: 250 m ze startu lotnego, 
scratch, wyścig eliminacyjny, 
wyścig punktowy) – Pruszków, 
7-8.12.2019r.:

�Bartosz�jędrzejczyk�–�8.�miejsce,�
15.�miejsce,�11.�miejsce,�7.�miejsce,�

�Katarzyna�Kopania�–�5.�miejsce,�
10.�miejsce,�9.�miejsce,�7.�miejsce,

�Michał� Strzelecki� –� 3. miejsce, 
1. miejsce, 3. miejsce, 3. miej-
sce

�Sebastian�Szklarek�–�5.�miejsce,�
10.�miejsce,�12.�miejsce,�12.�miej-
sce

� jakub� gadecki� –� 7.� miejsce,� 4.�
miejsce,�5.�miejsce,�5.�miejsce

�Erik� Pacholec� –� 8.� miejsce,� 5.�
miejsce,�2. miejsce, 1. miejsce

�Łukasz� Machniewicz� –� 14.� miej-
sce,� 17.� miejsce,� 6.� miejsce,� 18.�
miejsce

�Aleksandra�Patora�–�2. miejsce, 
3. miejsce, 3. miejsce,�5.�miejsce

�oliwia� Wylazłowska� –� 19.� miej-
sce,�dnf,�16.�miejsce,�19.�miejsce

�oskar�Piasecki�–�18.�miejsce,�10.�
miejsce,�12.�miejsce,�13.�miejsce

�Weronika� Skrzyńska� –� 2. miej-
sce,�9.�miejsce,�dnS,�8.�miejsce

�Bartosz� zelcer� –� 1. miejsce, 1. 
miejsce, 1. miejsce, 1. miejsce,

�Maciej� Stefański� –� 2. miejsce, 
2. miejsce, 2. miejsce,�5.�miejsce

�Miłosz� grochocki� –� 5.� miejsce,�
dnS,�dnS,�dnS

�Barbara� chojnacka� –� 1. miej-
sce, 1. miejsce, 1. miejsce, 2. 
miejsce

�Klaudia� Piasecka� –� 4.� miejsce,�
dnS,�dnS,�dnS

Tytuły�Mistrzów�Polski�
na�torze�w�2019�roku�
zdobyli�Bartosz�zelcer,�
Michał�Strzelecki,�
Erik�Pacholec�
i�Barbara�chojnacka.

Strykowianie byli jedną z dwóch szkółek�z�województwa�łódzkiego.
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Żółto-niebieski rój w peletonie�siał�popłoch�wśród�rywali.
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Szkółka Kolarska LUKS Dwójki Stryków�zdobyła�w�Mistrzostwach�Polski�w�kolarstwie�torowym�21�medali�i�została�najlepszą�drużyną�w�kraju.
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